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Darłowo, dnia 28 marca 2014 roku 
BR.0002.4.2014 
 
 

Protokół Nr XLVI/2014 
z XLVI Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 28 marca 2014 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1603. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Pan Józef Szymacha – Radny Rady Gminy Darłowo spóźnił się.  
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XLVI sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 28 marca 2014 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Wojciech Wiśniowski – Starosta Sławieński; 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo; 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Rady Powiatu w Sławnie, Koordynator Samorządowy; 
Pan Artur Madeła – Radca Prawny; 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
Pan Stanisław Benkowski – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej                       
w Dąbkach; 
 
Zaproszeni Jubilaci: 
Państwo Stanisława i Teodor Wilk 
Państwo Katarzyna i Franciszek Mordacz 
Państwo Anna i Michał Mielniczek 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./ .  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 
13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 

 



Strona 2 z 105 
 

Uroczyste wręczenie Medali za Długoletnie Pożycie Małżeńskie mieszkańcom 
Gminy Darłowo:  

Państwu Stanisławie i Teodorowi Wilk,  
Państwu Katarzynie i Franciszkowi Mordacz,  
Państwu Annie i Michałowi Mielniczek. 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 

Teresie Żebrowskiej Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Darłowie.  
Pani Teresa Żebrowska Zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego kierując 

słowa do Szanownych Jubilatów powiedziała im, że spotkali się dzisiaj, aby w sposób 
szczególny uczcić wybitny jubileusz małżeństwa. Pani Zastępca Kierownika USC na 
niniejszą okoliczność wygłosiła piękne przemówienie, w którym miedzy innymi 
przypomniała, że minęło 50 lat od chwili, kiedy Szanowni Państwo połączyli swój los i kiedy 
wiedzeniu uczuciem i wzajemną ufnością powiedzieli sobie słowo: „Tak.” i włożyli obrączki. 
Dla odświeżenia w pamięci uroczystości sprzed pięćdziesięciu lat Jubilaci złożyli sobie 
wzajemne podziękowania i zapewnienia.  

Następnie Szanowni Jubilaci zostali odznaczeni Medalami Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej Bronisława Komorowskiego. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy 
Darłowo poprosił obecnego na dzisiejszej sesji Pana Starostę Sławieńskiego o wręczenie 
Jubilatom Medali. Pan Wójt wręczał Legitymacje, Pan Przewodniczący Rady wręczał 
Życzenia, Pani Teresa Zebrowska wręczała kwiaty. Władze Gminy wraz z innymi obecnymi 
na sali obrad zaśpiewali jubilatom sto lat, po czym składali życzenia i wręczali kwiaty. Na 
uroczystość przybyli również członkowie rodzin Jubilatów.  

 
Gdy Szanowni Jubilaci opuścili salę obrad, Pan Jarosław Michalski ze względu na 

obecność pana Starosty Sławieńskiego na dzisiejszej sesji udzielił mu głosu.  
Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński podziękował za zaproszenie                        

i powiedział, że jego obecność związana jest z bardzo istotnym dla miasta i gminy Darłowo 
tematem, mianowicie dotyczącym oddziału szpitalnego w Darłowie w budynku, którego 
właścicielem jest Gmina (wiejska) Darłowo. Pan Starosta powiedział, że na ręce Pana 
przewodniczącego złożył wniosek Dyrektora Szpitala Powiatowego w Sławnie z prośbą                    
o udostępnienie pomieszczeń, w których wcześniej był oddział wewnętrzny Szpitala 
Powiatowego w Sławnie. Pan Starosta powiedział, że w 2012 roku Minister Zdrowia wydał 
rozporządzenie na mocy, którego wszelkie pomieszczenia szpitalne publicznej służby zdrowia 
muszą spełniać nowe wymagania. Są to wymagania dotyczące sprzętu oraz infrastruktury 
budowlanej. Pan Starosta powiedział, że w budynku jak tu w Darłowie, gdzie pomieszczenia 
mieszczą się na piętrze niezbędnym warunkiem do tego, żeby ten oddział mógł funkcjonować 
było wybudowanie windy w połączeniu z remontem pomieszczeń. Pan Starosta powiedział, 
że wówczas wraz z Zarządem Powiatu zastanawiali się mając na uwadze, że te wymogi wejdą 
w 2016 roku, podjęli decyzje o zawieszeniu oddziału wewnętrznego i przystąpieniu do 
przygotowywania do tych nowych wymogów już wówczas. Mówca powiedział, że w 2015 
roku będzie już zbyt mało czasu, żeby zakończyć prace i żeby cokolwiek zrobić. Pan Starosta 
wskazał, że to Sanepid steruje te wymogi i stąd była te decyzja podjęta dużo wcześniej. Pan 
Starosta powiedział, że był na posiedzeniu Rady Miasta w Darłowie , gdzie wówczas również 
tłumaczył tam tę sprawę. Pan Starosta powiedział, że stąd obecna dzisiaj jest również Pani 
Bożena Magier Radna Rady Miasta w Darłowie, która również pracuje w służbie zdrowia.  

 
(Pan Radny Józef Szymacha przyszedł spóźniony na sesję) 
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Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński powiedział, że plan był taki, że 
zawieszają działalność, by przystąpić do prac inwentaryzacyjnych i przygotować 
dokumentację budowy windy i remontu i rozpoczęcia prac. Pan Starosta powiedział, że byli 
po rozmowie z Panem Wójtem, który na taka wersję się zgodził razem z Burmistrzem Miasta 
Darłowo. Pan Starosta powiedział, że uścisnęli sobie wówczas dłoń i postanowili, że 
poprowadzą ten trudny temat. Temat trudny ponieważ też wymaga dużego wspólnego 
nakładu finansowego. Pan Starosta powiedział, że Pan Wójt przygotował dokumentację 
budowy windy, po czym został złożony wniosek o pozwolenia na budowę windy. Pan 
Starosta wydał to pozwolenia na budowę miesiąc temu. To pozwolenie w tej chwili już się 
uprawomocniło, wiec można już zaczynać prace. Pan Starosta powiedział, że spotkali się 
ponownie z Panem Wójtem Gminy Darłowo oraz z Panem Burmistrzem Miasta Darłowo                  
i podtrzymali deklarację do współfinansowania, ale Starostwo jako Szpital też potwierdziło 
gotowość organizacyjną, techniczną do tego żeby tą działalność zdrowotną, szpitalną na 
terenie Darłowa i gminy Darłowo wystąpić. Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński 
powiedział, że wczoraj odbyło się posiedzenie Rady Społecznej Szpitala i między innymi 
tematem tego spotkania była zmiana statutu szpitala Powiatowego w Sławnie. Pan Starosta 
powiedział, że do tej pory rozmawiali o tym, żeby wpisać oddział szpitalny w Darłowie               
w strukturę Szpitala, natomiast po rozmowie z Dyrektorem i fachowcami doszli do wniosku, 
że najwłaściwszą formą będzie wpisanie w statut Szpitala Powiatowego w Sławnie Szpital 
Powiatowy w Darłowie. Pan Starosta powiedział, że oczywiście nie będzie to szpital w całym 
rozumieniu tego słowa, bo mówi o tym oddziale jednym, ale mu jako Staroście chodziło o to, 
że to ma być jasne i czytelne, że ten oddział nie ma powstać w Sławnie, ani Malechowie, czy 
Postominie, ale właśnie tutaj w Darłowie, co rada zaakceptowała. W związku z tym Pan 
Starosta powiedział, że mamy już uregulowany status formalno-prawny i mamy pozwolenie 
na budowę windy. Pan Starosta powiedział, że również wiedzą i maja tego świadomość, że 
trzeba wyremontować te pomieszczenia, żeby spełniały te wymogi, o których wcześniej tu 
mówił i chcieliby zacząć prace. Pan Starosta powiedział, że oczywiście na zewnątrz budynku 
jest to domena Wójta i Państwa Radnych, natomiast w środku żeby coś zrobić to musieliby 
mieć tytuł prawny bo trudne i niebezpieczne będzie to do wytłumaczenia radnym jeżeli nie 
będą mieć tytułu do pomieszczeń żeby móc tam organizować opiekę szpitalną. Pan Starosta 
powiedział, że jest po rozmowie z Dyrektorem Szpitala, i w Szczecinie spotkali się z Panią 
Dyrektor NFZ, która zadeklarowała, że są pieniądze i jest możliwość zakontraktowania usług 
szpitalnych w Zakładzie Opieki Leczniczej. Pan Starosta powiedział, że Zakład Opieki 
leczniczej to taka działalność szpitalna, w która dotyczy osób, które nie muszą być specjalnie 
intensywnie leczone, natomiast nie są w takim stanie żeby iść do domu, bo potrzebują opieki 
lekarskiej, pielęgniarskiej non stop. Pan Starosta powiedział, że do tej pory ten oddział 
wewnętrzny spełniał podobne zadanie, gdzie na poważniejsze zabiegi pacjenci byli wożeni do 
Sławna, do Koszalina i rzadziej do Słupska. Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński 
powiedział, że natomiast chciałby wystartować z działalnością leczniczo-szpitalną. Pan 
Starosta powiedział, że na początek niech to będzie Zakład Opieki Leczniczej. Mówca 
powiedział, że jeżeli się okaże, że można część łóżek np. 35 to może się tak stać, że część 
będzie łóżkami opieki wewnętrznej a pozostałe opieki leczniczej przedłużonej w czasie. Pan 
Starosta powiedział, że chcieli by zacząć ponieważ dużo czasu już upłynęło i oczekiwania 
Państwa mieszkańców Gminy i mieszkańców Miasta są takie, że ten oddział jest potrzebny                
i trzeba go zorganizować, stad też wniosek do rady Gminy o wyrażenie woli udostępnienia 
tych pomieszczeń dla Szpitala i prośba do Pan Wójta. Pan Starosta zapewnił, ze deklaracje o 
współpracy od Pana Wójta otrzymał i myśli, że teraz mogą zacząć działać a nie mówić.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący rady Gminy Darłowo zapytał czy pan Wójt 
chciałby zabrać głos.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że proponuje udzielili  
głosu najpierw gościom, na przykład Pani Bożenie Magier Radnej Rady Miasta Darłowo.    

Pani Bożena Magier Radna Rady Miasta Darłowo powiedziała, że można cieszyć 
się z tego, że wreszcie ten oddział zaczną remontować i on zacznie funkcjonować. Pani Radna 
powiedziała, że źle się stało, że zaprzestano działalności oddziału wewnętrznego, no ale 
faktycznie są takie wymogi a nie inne i te wymogi Narodowy Fundusz niestety nie daruje,                 
a winda to jest sprawa numer jeden w przychodni. Mówczyni powiedziała, że pracuje już tam 
38 lat i naprawdę jest tam tragedia. Pani Radna powiedziała, ze ludzie, którzy przychodzą tam 
do kardiologa na trzecie piętro to pytają kiedy będzie ta winda. Pani Bożena Magier Radna 
Rady Miasta Darłowo powiedziała, że pomijając to wszystko, to na spotkaniu Rady 
Społecznej w Sławnie, na którym byli oboje z Wójtem, to walczyli o wszystko co tylko 
można było,  o sprzęt i rentgen i zawsze im się to udawało. Mówczyni wyraziła przekonanie 
że i tym razem tak będzie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy Pan Wójt 
chciałby zabrać głos.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że osobiście 
niezmiernie cieszy się z tego momentu, że do sprawy tej wracają i proponuje tutaj Wysokiej 
Radzie i Sołtysom, którzy dotrwają do końca sesji, żeby ten temat poruszyć w wolnych 
wnioskach, żeby sobie przedyskutować. Pan Wójt powiedział, że oczywiście są tutaj za tym, 
żeby taka działalność lecznicza tutaj funkcjonowała. Następnie Pan Wójt powiedział  żartem, 
że nie zgadza się tutaj z Panią Radną z Darłowa, chociaż współpracują, bo cały czas te 
pomieszczenia pracują i leczą, tylko teraz leczą duchowo. Pan Wójt powiedział, że leczą tam 
Zielonoświątkowcy i oznajmił, że to też jest metoda na leczenie. Pan Wójt powiedział, że nie 
jest to metoda cielesna, medyczna, ale tak żartem pan Wójt powiedział, że gdyby to stało 
puste to by niszczało. Pan Wójt powiedział, że z rozmów z których bardzo się cieszy oprócz 
deklaracji słownych są też już takie konkretne, między innymi deklaracja Pana Starosty żeby 
nas wspierać finansowo, ponieważ zdeklarował 100 000,00 zł (sto tysięcy złotych) żeby 
wspomóc ten nasz remont. Pan Wójt nadmienił, że za chwile powie na czym to będzie 
polegało. Poza tym Pan Wójt powiedział, że też Pan Burmistrz Darłowa zdeklarował się 
ustnie – Pan Wójt powiedział, że uważa, ze to dopiero na początek – że te 100 000,00 (sto 
tysięcy złotych), że pomoże bo to jest wspólna sprawa. Pan Wójt powiedział, że nie jest to 
istotne czyj ten obiekt jest, czyjej własności, bo my jako Gmina kupiliśmy go w 1999 roku nie 
po to, żeby mieć mienie w mieście, tylko po to, żeby nasi mieszkańcy i mieszkańcy z Darłowa 
mieli jak najbliżej tą opiekę zdrowotną przynajmniej tą podstawową. Pan Wójt powiedział, że 
tutaj zgodzi się z tym miejscem. Pan Wójt powiedział, że Gmina już zrobiła swoje bo tyle lat 
ten obiekt w naszym władaniu był i dalej funkcjonuje w taki czy innym zakresie i chciałoby 
się, żeby to było jak najszerzej. Pan Wójt powiedział, że ten, kto jest zdrowy może tego nie 
rozumie. Pan Wójt powiedział również, że osobiście kilka razy tam leżał (na oddziale 
wewnętrznym) i lekarze mu bardzo pomogli, bo tu czas gra rolę. Przechodząc do rzeczy Pan 
Wójt powiedział bo temat jest bardzo złożony ale tak czy inaczej jakkolwiek by to się 
nazywało to Pan Wójt nazywa to małym mały naszym szpitalikiem, i czy on będzie taki czy 
taki, to podobna funkcja jak tutaj była będzie i fachowcy i pan dyrektor szpitala nad tym stoi. 
Pan Wójt powiedział, że oczywiście w tym stanie technicznym jakim jest nie tylko ta część 
budynku ale też i ta pozostała to jest już przeżytek i trzeba coś w to zainwestować bo minął 
czas. Pan wójt powiedział, że dlatego też uważają, że takie pilne sprawy w tej chwili to jest 
naprawa tej drogi przed ta całą przychodnią. Pan Wójt przypomniał, że wspólnie zrobili 
chodnik przed wejściem w ubiegłym roku o ile dobrze pamięta. Pan Wójt powiedział, że 
zdrowie to zdrowie i powinno ono być dobre i trochę trudu i elewacja tez powinna jakoś 
wyglądać jak należy, żeby już człowiek na sam widok nie mdlał a dodatkowo się podratował. 
Pan wójt powiedział, że chce też powiedzieć to o czym już powiedziała, Pani Radna, 
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mianowicie, że są już takie wymogi bo i sił nie starcza i ta winda musi być. Pan Wójt 
powiedział, że ta winda  stanie przy wejściu, gdzie się wchodziło na oddział i ona umożliwi 
komunikację z tym piętrem, gdzie jest podstawowa opieka zdrowotna. Pan wójt powiedział, 
że już wstępnie się dogadywali z Laboratorium, że tam trzeba będzie pomieszczenie wziąć bo 
tak projektant zaprojektował i ta winda to też szczególnie wkład Pana Starosty. Pan Wójt 
powiedział, że chciałby żeby więcej takich spraw było, bo długo temat wałkował i w tym 
demokratycznym kieracie nie mógł by skoczyć, żeby uzyskać te pozwolenia nadbudowę. Pan 
Wójt powiedział, ze tam się różni wtrącali zamiast pomagać i tylko się wykazywali żeby tylko 
zaistnieć. Pan Wójt powiedział, że cieszy się że to wszystko się stało, że już mamy papiery. 
Jedno co go przeraża, to jest kosztorys inwestorski na wykonanie tej windy wraz z wejściem 
tuż obok.. Pan Wójt powiedział, że jest to duży koszt i ten, który to projektował naliczył 
1 300 000,00 zł (milion trzysta tysięcy) i znowu Pan Starosta podjął też inicjatywę, chociaż 
Wójt ze swojej strony też się starał, bo za milion trzysta to według niego dwie windy można 
zrobić. Pan Wójt powiedział, że jeśli nawet zrzutka tych pieniędzy będzie, które są małe, żeby 
ogłosić przetarg na wykonawstwo to trzeba zgromadzić środki finansowe żeby to zrobić. Pan 
Wójt powiedział, że uważają, że za pół ceny można zrobić. Pan Wójt powiedział, że najpierw 
przetarg trzeba zrobić i żeby to było realne, liczą gdzieś w granicach 600 000,00 zł – 
700 000,00 zł, bo takie windy zostały też zrobione w Szpitalu Wojewódzkim w Koszalinie. 
Pan Wójt powiedział, że o tym co tam dalej było będzie dzisiaj przekonywał Radnych żeby 
się tutaj dogadali, bo to rada jest władna, żeby udostępnić dalej te pomieszczenia na okres 
dziesięciu czy też więcej lat. To są większe nakłady inwestycyjne, nie na rok czy dwa. Pan 
Wójt powiedział, że trzeba zrobi wszystko, żeby to miejsce było tylko dla naszego zdrowia. 
Pan Wójt powiedział, że mieszkańcy z Darłowa ale przede wszystkim z okolic Darłowa ze 
strony wschodniej i zachodniej to miejsce traktują szczególnie. Pan Wójt powiedział, że to 
miejsce się nadaje żeby ta opieka medyczna była, ten pierwszy kontakt. Pan Wójt powiedział, 
że kadra jest, może ta specjalistyczna jeszcze by mogła być, ale to jest dalszy jeszcze etap 
tego wszystkiego, a to wszystko się nie załatwia od ręki. Pan Wójt powiedział, ze jeszcze 
jedno chce do tego dopowiedzieć, bo wie, że podtekst tego wszystkiego to są wybory i ludzie 
różnie będą to komentować, ale od gadania to jeszcze nic nie przybyło. Pan Wójt powiedział, 
że każda sytuacja, każdy moment jest dobry i trzeba wykorzystać ten moment, żeby to 
rzeczywiście dzieło zacząć i skończyć ten temat, żebyśmy mieli też tu taki mały szpitalik na 
naszym terenie w środku naszej Gminy. Pan Wójt powiedział, że o szczegółach będzie tutaj 
informował i w wolnych wnioskach poinformuje radnych o cyfrach. Pan Wójt powiedział, że 
teraz jest ten moment taki, że Pan Starosta przybył tutaj powiedzieć o tym oficjalnie. Pan 
Wójt powiedział, że kto zdrowie ma to tego problemu nie widzi. Pan Wójt powiedział, że 
uważa, że to jest nie tylko zdrowie, które należy poratować, ale opieka zdrowotna jest                       
w naszych szkołach, to inaczej będzie też traktowana. Pan Wójt powiedział, że też walczyli                     
i przypomniał przy tym jak było w Dobiesławiu. Pan Wójt powiedział, że jednak mieszkańcy 
sąsiednich Gmina np. Malechowa, gdzie różnymi drogami ten punkt powstał taki                        
w Malechowie i jest ten pierwszy kontakt z lekarzem i jest tez apteka. Pan Wójt powiedział, 
że u nas niech to będzie chociaż w tej chwili w Darłowie. Pan Wójt powiedział do Pana 
Przewodniczącego Rady, że Pan Starosta się spieszy, ale Wójt powróci do tematu w punkcie 
wolnych wniosków, przy czym przedstawi ogólną sytuację jak do tego podejść. Następnie pan 
Wójt podziękował Pani Staroście i Pani radnej Miasta Darłowo.  

Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński podziękował serdecznie za te ciepłe 
słowa, bo to napawa rzeczywiście optymizmem, że zaczną coś robić wspólnie, co jest istotne. 
Pan Starosta powiedział, że ten nasz mały szpitalik na naszym terenie będzie działał dobrze 
nie tylko dla Gminy, bo myśli że dla mieszkańców innych terenów też będzie otwarty. Pan 
Starosta powiedział, że rzeczywiście musi uciekać już, bo praktycznie zaczęło się mu 
spotkanie i domyśla się granicząc z pewnością że Państwo mają do nie go mnóstwo pytań. 
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Pan Starosta powiedział, że można te pytania na piśmie zadawać, ale on jednak preferuje 
kontakt telefoniczny, gdyby były jakieś uwagi,  to niech się nie krępują. Pan Starosta 
powiedział, że jeżeli będzie taka wola i dostanie zaproszenie to na następną sesję 
zagospodaruje sobie więcej czasu. Na zakończenie Pan Starosta powiedział, że zima się 
kończy, chociaż nie było ona ostra, ale z remontem i naprawą dróg dopiero teraz zaczynają 
wychodzić, bo temperatury poniżej plus pięciu stopni sprawiają to, że naprawy dróg są mało 
efektywne i te pląsy wyskakują. Pan Starosta powiedział, że zaprasza do kontaktu 
telefonicznego.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że tylko 
krótkie dwa zdania chciałby powiedzieć do Pana Starosty. Na wstępie Pan Radny bardzo 
podziękował za to porozumienie i deklarację w postaci pieniążków jakie pójdą na ten cel. Pan 
Radny Przemysław Pociecha powiedział, że te trzy osoby, o których mowa, czyli Pan 
Starosta, Pan Burmistrz i Pan Wójt wyrażają się, że każdej z tych trzech osób zależy żeby to  
powstało. Pan Radny powiedział, że tak jak już Pan Wójt przedstawił, gdyby ta winda 
kosztowałaby nawet najtańszym kosztem 600 000,00 zł, to uważa, że dziękuje za okazane 
pieniążki, w imieniu swoim i nie tylko, ale ma prośbę. Pan radny powiedział, że widać, że 
tych pieniążków nam brak stąd zapytał, czy ewentualnie Starosta wyrazi ewentualnie jakąś 
chęć pozyskania jeszcze jakiegoś dofinansowania, bo wiemy już na wstępie, że nam tego 
braknie.  

Pan Wojciech Wiśniowski Starosta Sławieński powiedział, że jeśli powiedzą to 
„A”, czyli przekażą, rozpoczną i zainwestują swój czas, siły i finanse żeby to rozpocząć, to na 
pewno się w tym nie zatrzymają. Pan Starosta powiedział, że remont się w tym roku nie 
skończy i będzie musiał być kontynuowany w przyszłości. Pan Starosta powiedział, że jeżeli 
będzie miał coś do powiedzenia to na pewno będzie współpracować także w sferze 
finansowej. Pan Starosta podziękował za uwagę i wyszedł na spotkanie.  

Pan Jarosław Michalski ogłosił pięć minut przerwy w obradach sesji.  
Po przerwie wznowił obrady. W sesji uczestniczyło obecnych 15 radnych Rady 

Gminy Darłowo.  
 
Ad. 1.3. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

 
Porządek obrad XLVI sesji: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Uroczyste wręczenie Medali za długoletnie pożycie małżeńskie. 

Państwu Stanisławie i Teodorowi Wilk 
Państwu Katarzynie i Franciszkowi Mordacz 
Państwu Annie i Michałowi Mielniczek 

1.4. Ustalenie porządku obrad. 
1.5. Przyjęcie protokołu z dnia 6 lutego 2014 roku z XLIV sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
1.6. Przyjęcie protokołu z dnia 24 lutego 2014 roku z XLV sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz z 
podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
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3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.  
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XLIV sesji Rady Gminy Darłowo 
oraz w okresie między sesjami.  
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo na 
2015 środków stanowiących fundusz sołecki. Druk Nr 1/2014XLVI 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Darłowo. 
Druk Nr 2/2014XLVI 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania. Druk Nr 3/2014XLVI 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie 
w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.  
Druk Nr 4/2014XLVI 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na rozwój” 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja 
Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, 
Poddziałanie 7.1.1 Rozwój upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy 
społecznej, współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Druk Nr 5/2014XLVI 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo. Druk 
Nr 6/2014XLVI 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 139/2 w obrębie 13 Miasta Darłowo)  
Druk Nr 7/2014XLVI 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 136/1 w obrębie Krupy) Druk Nr 8/2014XLVI 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 604/23 w obrębie Cisowo) Druk Nr 9/2014XLVI 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 428/1 w obrębie Domasławice) Druk Nr 10/2014XLVI 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 88/29 w obrębie Dąbki) Druk Nr 11/2014XLVI 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/321/2013 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 2013 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy, za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opłat za opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Druk Nr 12/2014XLVI 
20. Wolne wnioski i zapytania. 
21. Zakończenie sesji. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że otrzymał 
wniosek Wójta Gminy Darłowo o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów 
uchwał: 

1. w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/194/2012 z dnia 23 
października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu. Druk Nr 13/2014XLVI 

2. w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/195/2012 z dnia 23 
października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. Druk Nr 14/2014XLVI 

3. w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. 
działki nr 150/2 w obrębie Krupy). Druk Nr 15/2014XLVI 

4. w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. 
działki nr 81/17 w obrębie Dąbki). Druk Nr 24/2014XLVI 

5. w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. Druk Nr 25/2014XLVI 
/Wniosek stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/  
 
Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wniósł o przyjęcie 
do proponowanego porządku obrad ośmiu projektów uchwał w sprawie rozpatrzenia skargi 
na bezczynność Wójta Gminy Darłowo; Druk Nr od 16/2014 XLVI do 23/2014XLVI 
Ponadto Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy są 
jeszcze wnioski do porządku obrad sesji.  
Innych wniosków nikt nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków przystąpiono do głosowania nad wprowadzeniem zmian 
do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/194/2012 z dnia 23 
października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi wyborcze, ustalenia 
ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  
Druk Nr 13/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 13/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/195/2012 z dnia 23 
października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  
Druk Nr 14/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 14/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
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0 głosów wstrzymujących. 
Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 

uchwały został przyjęty.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. 
działki nr 150/2 w obrębie Krupy). Druk Nr 15/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 15/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 16/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 16/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 17/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 17/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 18/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 18/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 
głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 19/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 19/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 
głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 20/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 20/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 21/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 21/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 22/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 22/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 23/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 23/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
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0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. 
działki nr 81/17 w obrębie Dąbki). Druk Nr 24/2014XLVI 
Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo powiedział, że Komisja 
jest za tym, żeby tego projektu nie wprowadzić na sesję ze względu na nieścisłości jakie były 
w podziale geodezyjnym tej działki. Pan Radny Idzi Krawczyk powiedział, że Komisja 
rolnictwa musi pojechać w teren w tej sprawie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując: 
2 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 24/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
13 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został odrzucony.  
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie z wniosku Wójta Gminy Darłowo wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. Druk Nr 25/2014XLVI 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 25/2014XLVI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał porządek 
obrad z przyjętymi zmianami, po czym poddał całość pod głosowanie.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
15 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji z uwzględnionymi zmianami, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo stwierdził, że porządek zostało przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XLVI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.4. 

Przyjęcie protokołu z dnia 6 lutego 2014 roku z XLIV sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisuje protokół bez uwag. 



Strona 12 z 105 
 

Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.5. 

Przyjęcie protokołu z dnia 24 lutego 2014 roku z XLV sesji (nadzwyczajnej) VI 
kadencji Rady Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisuje protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz 
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powitał wszystkich obecnych, 
Wysoką Radę, Sołtysów, gości i powiedział, że okres ten jest prawie dwumiesięczny, i było 
dość dużo zdarzeń i spraw, które w tym okresie były i informacja tez była  tego na bieżąco.                    
W tym okresie dużo osób przyszło do Pana Wójta w sprawie pracy, ale w sprawie związanej         
z kupnem i zagospodarowaniem działek na terenie naszej Gminy. Pan Wójt powiedział, że 
odbyły się dwa Zarządy Darłowskiej Lokalnej Grupy Rybackiej. Przy tym Pan Wójt 
powiedział, że miedzy innymi my tez korzystamy ze środków, które tam na potrzeby Gminy 
możemy pozyskać. Poza tym odbywała się również kampania sprawozdawcza w naszych 
Ochotniczych Strażach Pożarnych. Pan Wójt powiedział, że w tych spotkaniach nie brał 
udziału, ale starał się, aby zawsze ktoś z Zarządu był i kierownictwa Gminy. pan Wójt 
powiedział, że odbyła się również miła uroczystość, tj. wręczenie stypendium naukowe 
uczniom z terenu Gminy Darłowo. uroczystość odbyła się w Jeżyczkach, gdzie każdy uczeń, 
który został wyróżniony otrzymał 300,00 zł. pan Wójt powiedział, że odbył się również 
Konwent Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów Województwa Zachodniopomorskiego                        
w Kołobrzegu. Pan Wójt powiedział, że były tam omawiane sprawy bieżące i sprawy 
przyszłościowe. Pan Wójt powiedział, że w tej chwili jest to inna formuła odbywania tych 
konwentów, bo były to pouczenia i spotkania merytoryczne a w tej chwili są to spotkania 
informacyjne do zapoznania się zwłaszcza z nową dekadą unijną na pozyskanie środków 
finansowych. W ślad za tym odbyły się dwa spotkania w naszym starostwie w sprawach 
następnej dekady. Pan Wójt powiedział, że z ramienia Gminy w sprawach tych bierze udział 
Pani Karolina Wojciechowska. Pan wójt powiedział, że odbyła się też uroczystość                       
w Bobolinie z Okazji Dnia Sołtysa. Poza tym odbyło się też Walne Zgromadzenie członków 
Darłowskiej Lokalnej Grupy Rybackiej w Darłówku, na którym podsumowano pewien okres. 
Pan Wójt powiedział, że ponieważ Rada dysponowała do na Członka Rady Nadzorczej i też 
jako przedstawiciela do Spółki Z o. o. MPGK, to też uczestniczył w tych spotkaniach. Pan 
Wójt powiedział, że była to też taka miła uroczystość, mianowicie otwarcie składowiska 
części segregacji odpadów. Pan Wójt powiedział, że ten temat jest warty omówienia. Pan 
Wójt powiedział, że praktycznie z naszego GZUP powstały dwie firmy, bo praktycznie został 
Zakład dalej budżetowy i też powstała spółka. Pan Wójt powiedział, że podzielili się 
działaniami i warto tutaj korzystać z tych doświadczeń. Ponadto Pan Wójt powiedział, że 
media nas nie opuszczają i trzeba się przygotować na tę okoliczność, a zwłaszcza telewizja za 
darmo to robi i to dobrze. Pan Wójt powiedział, że odbyło się też posiedzenie Rady 
Społecznej Szpitala Powiatowego w Sławnie, ale o tym w punkcie wolnych wniosków na ten 
temat porozmawia i do tego się ustosunkuje.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział także, że ze znaczących 
spraw dla naszej Gminy to jest taka, że odbyło się spotkanie z Panią Dyrektor Bałtyckiego 
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Banku Spółdzielczego w Darłowie, też naszą Radną, która pracuje w tym banku oraz 
Prezesem Panem Mrozińskim i po tylu latach wspólnej współpracy ta współpraca będzie dalej 
tutaj kontynuowana. Pan Wójt powiedział, że to jest nasz bank i powiedział, że uważa, że ta 
współpraca jest obopólnie korzystna i w różnych sytuacjach sprawdzona. Poza tym Pan Wójt 
powiedział, że odbyło się tez spotkanie z przedstawicielami różnych firm odnośnie robót, 
które planujemy do zrobienia. Pan wójt powiedział, że myśli aby w kwietniu te tematy 
skoczyć i przystąpić do wykonywania tych prac, które będą możliwe. Pan Wójt powiedział 
również, że odbywają się ciągle spotkania robocze. Przy tym Pan Wójt powiedział, że                      
w sześciu miejscowościach mamy szkoły, ale szczególnie z Dąbek Panie Dyrektorki na 
bieżąco w jakiś sposób starają się współpracować ,tym bardziej, że są powołane na 
tymczasowy okres. Pan Wójt powiedział, że też toczą się sprawy sądowe, ale to jest oddzielny 
temat, na który można byłoby sobie porozmawiać. Pan Wójt powiedział, że odbyło się 
również spotkanie z przedstawicielami firmy Ekowodrol z Koszalina, którzy robią kanalizację 
z Domasławic do Krup. Pan wójt przy tym powiedział, że są w tej chwili problemy, 
zwłaszcza w miejscowości Krupy.  Pan Wójt powiedział, że jest taka rzecz, że było miedzy 
innymi zagrożenie terminu wykonania tych usług. Pan Wójt powiedział, że jednym                        
z pocieszających takich akcentów przy tym jest, że zostało wykonanych większość podłączeń 
kanalizacji. Pan Wójt powiedział, że jako to mieszkańcy zrobili to tego gratuluje i jak to się 
mówi, oby tak dalej. Pan Wójt powiedział, że mamy problem w Domasławicach z tymi 
podłączeniami i tam w jakiś sposób będzie trzeba ten problem rozwiązać, żeby był efekt tej 
inwestycji. Pan Wójt powiedział, że całość inwestycji jest ukierunkowana i robiona jest cały 
czas dokumentacja, żeby jak najszybciej dojść do Wicia, a zwłaszcza, żeby zabrać ścieki                       
z nowego zakładu w Barzowicach. Pan Wójt powiedział, że też trzeba będzie tutaj podjąć 
kroki w tym zakresie. Poza tym Pan Wójt powiedział, że w dalszym ciągu toczy się sprawa 
Spółki Wodno-Ściekowej w Dąbkach. Przy tym Pan Wójt powiedział, że odbył takie 
spotkanie z przedstawicielem komorników, którzy ściągają wierzytelności z tej Spółki tym 
bardziej, że jest wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego negujący postanowienie 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Pan Wójt powiedział, że do 10 kwietnia jest 
możliwość złożenia kasacji. Pan Wójt powiedział, że Starosta w ta sprawę głownie 
zaangażowany jest, SKO i my jako członek oraz inni członkowie. Pan Wójt powiedział, że 
złożył taką propozycję, bo planujemy zastąpić tą kanalizację wodną i kanalizacyjną własną, 
jeśli nie mogą się dogadać na przyszłość, żeby z niej korzystać, to ten przedstawiciel 
zdeklarował się do tych komorników, że być może zaspokoi wierzytelności i poczynią 
działania licytacji tego mienia tej Spółki no i wtedy możemy przystąpić do przetargu. Pan 
Wójt powiedział, że jeśli tego nie zrobią, to my później nie będziemy zainteresowani, bo 
będziemy mieli swoją kanalizację. Poza tym pan Wójt powiedział o inwestycjach, że między 
innymi w dalszym ciągu przymierzają się o rozbudowy Remizy OSPO w Dobiesławiu. 
Kanalizacja na odcinku Domasławice-Krupy ma być skończona do końca czerwca no i trzeba 
przygotować dość duży własny udział, żeby to uregulować. Pan Wójt powiedział również, że 
rozpoczęliśmy tez strategiczną inwestycję w Wiciu (główna ulica Morska). Pan Wójt 
powiedział, że jak się coś zaczyna to na papierze ładnie coś wygląda, ale potem przy realizacji 
to wychodzą różne rzeczy. Pan Wójt powiedział, że chodzi o to, że ten koniec tej ulicy 
Morskiej tam przy przejściu na plażę to by poszedł w górę. Pan Wójt jako Wójt powiedział 
Wysokiej Radzie, że się zgodził na zmiany mniej istotne, które nie wpływają na umowę, żeby 
tego dokonać i miedzy innymi Inspektor Nadzoru i pani projektantka została sprowadzona. 
Chcąc uspokoić Panią Sołtys Pan Wójt powiedział, że tam fachowcy nad tym czuwają 
zwłaszcza, że mają na uwadze, że szykujemy przetarg na ulicę Plażową. Pan Wójt powiedział, 
że jest takie zjawisko, że firmy bardzo duże zmieniają swoją taktykę i chwytają się nawet 
małych robót. Pan wójt powiedział, że ten przetarg już chcieli ogłosić, ale trzydzieści czy 
czterdzieści uwag tam zostało zgłoszonych i trzeba to wyjaśnić, bo taka jest procedura.  Pan 
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Wójt powiedział, że na ten temat oczywiście też dużo można mówić, bo i sezon się zbliża, ale 
to jest wyjątkowa sprawa i tej inwestycji nie wolno przerywać, a nawet wszystko zrobić, żeby 
jak najszybciej to zrobić. Pan Wójt powiedział, że przeraża go ta kwota potem do rozliczenia 
płacenia. Pan Wójt poza tym powiedział, że w dalszym ciągu trwają wspólne inwestycje,                     
i powiedział, że ma na myśli tutaj gaz do uzdrowiska Dąbki, droga do Dąbek. Pan Wójt 
również powiedział, że też jest taka rzecz, że we własnym zakresie taką terminową inwestycję 
wykonujemy i praktycznie jest to już finał. Pan Wójt powiedział, że część tego zadania 
robiona to jest tak zwany osadnik na osad przy oczyszczalni ścieków w Rusku. Pan Wójt 
powiedział, że nie można tego wysypywać na wysypisko. Poza tym w Gwiazdowie odbyła się 
uroczystość uruchomienia sortowania śmieci wszystkich z Darłowa, Miasta i Gminy oraz 
Sławna Miasta i Gminy. Pan Wójt powiedział, że zrobiono to i gro pieniędzy wydano ale 
jeszcze dalszej inwestycji potrzeba. Pan Wójt powiedział, że jest tam bardzo dobra robota 
zrobiona i nie jest to wysypisko, gdzie śmierdzi i bałagan, lecz wszystko jest robione na 
odpowiednim poziomie. Pan Wójt powiedział, że trzeba będzie korzystać z tych doświadczeń 
i porad.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że okazuje się, że różne 
informacje ukazują się na temat naszej Gminy i w tym okresie przedwyborczym stanowią 
pożywkę nie dla dobra Gminy. pan Wójt odniósł się do artykułu, który ukazał się w Głosie 
Koszalińskim w dodatku „Głos Sławna i Darłowa”. Pan Wójt powiedział, że rozmawiał                     
z Panem Redaktorem, który umieścił tą informację i powiedział wprost, że podaje nieprawdę             
i niepełna informację, co powoduje niepotrzebne problemy a mamy już z tym doświadczenie 
jak na przykład sprawy przekształcenia szkoły w Dąbkach, gdzie wszyscy na skróty 
sprowadzili to sobie do zamknięcia, do likwidacji, bo im tak było wygodniej. Zresztą                       
w gazecie Wyborczej jest dodatek na to stanowisko. Pan Wójt powiedział, że uważa, że słowo 
w miarę możliwości powinno być prawdziwe. Pan Wójt powiedział, że między innymi 
podane w artykule tym jest bezrobocie. Pan Wójt powiedział, że są to statystyczne dane                    
z Urzędu Pracy twierdzące o tym, że bezrobocie u nas jest w 2010 roku 545 bezrobotnych                  
a na pierwszego stycznia naliczyli 678 bezrobotnych. Pan Wójt powiedział, że odbiera to 
inaczej i ma inne odczucia. Pan Wójt powiedział, że prosi aby mu znaleźć w Jeżycach 
pracowników, którzy chcieliby pracować. Pan Wójt powiedział, że trzeba nazywać rzeczy po 
imieniu. Pan Wójt powiedział, że są to wykorzystywane rzeczy w różnym stopniu, bo co                        
w jakiś sposób nie mają możliwości pracy to tu z naszej strony z Gminy – zresztą w powiecie 
to chyba jesteśmy przodownikiem – w różnej formie dajemy zwłaszcza ludziom młodym 
szansę pracy w formie stażu, czy praktyki i podopisujemy stosowne umowy. Pan Wójt 
nawiązując jeszcze do tego artykułu ukazanego w Głosie Koszalińskim powiedział, że jeszcze 
jedna sprawa, która stanowi nieprawdziwą informację to jest taka, że podano, że u nas w 
Gminie Darłowo niebyło i nie ma przedszkola. Pan Wójt powiedział, że to jest nieprawda 
ponieważ od 2009 roku jest taki przedszkole, które się nazywa „Promyczek” i jest ono 
umiejscowione w budynku Starego Urzędu i mieści się tam w granicach 30 osób. Pan Wójt 
powiedział, że ono w dalszym ciągu jest Gminne i jest to obiekt gminny i jest tona Gminę. 
Pan Wójt powiedział, że w tej chwili nie ma usługi, ale stało się to w wyniku urzędniczego 
potraktowania sprawy ponieważ poprzednicza nie płaciła. Pan Wójt powiedział, że trzeba 
patrzeć na to elastycznie i ogłoszony został przetarg na obsługę tego przedszkola dalej                      
i przetarg wygrała Pani z Darłowa ze stawką dzierżawną o ile dobrze pamięta 4000,00 zł. Pan 
Wójt powiedział, że wyszedł kłopot dalszej dotacji na to przedszkole, bo ponieważ jest to 
przedszkole na terenie miasta to te pieniądze od państwa powinny trafiać przez samorząd 
(miejski) w którym jest umiejscowione to przedszkole. Pan Wójt powiedział, że po 
początkowych rozmowach i zapewnieniach, że się nic nie zmieniło i pieniądze nie są w planie 
miasta, bo są to  pieniądze państwowe, to potem w ostatnim momencie przed podpisaniem 
umowy, że dopiero od pierwszego września. Pan Wójt powiedział, że dlatego też to 



Strona 15 z 105 
 

pomieszczenie w tej chwili jest puste i jest napis. Pan Wójt powiedział dosłownie, że dlatego 
jest nawet „wkurzony” na to, bo puste i niszczeje. Pan Wójt powiedział, że dług, który 
pozostał w tej chwili jest egzekwowany. Pan Wójt powiedział Wysokiej radzie, że pomimo 
tego, że są oferty na zagospodarowanie tych pomieszczeń w innym celu, między innymi przez 
firmy ochraniarskie i inne, to Wójt ze swej strony powiedział wprost, że uważa, że tam 
powinno być nadal to przedszkole bo załatwione są sprawy formalne. Poza tym Pan Wójt 
powiedział, że dzisiaj żeby pomieszczenia uzyskały status przedszkola to nie jest sprawa taka 
prosta. Pan Wójt powiedział, że wraz z Zastępcą wiedzą o tym i na dniach pojadą do 
Koszalina i będą podopisywali Akt Notarialny na nabycie budynku dyrekcyjnego po byłym 
POM w Wiekowie, który też mógłby tę rolę pełnić i zresztą nie tylko. Ale żeby to uczynić, to 
formalne sprawy jak pozwolenia i uzgodnienia to jest długa droga. Pan Wójt powiedział, że te 
pomieszczenia pomimo tych kłopotów uważa, że są na przedszkole i powinny być dalej. Pan 
Wójt powiedział, że Pan Redaktor powiedział, że sprostuje podaną nieprawdę, bo jeśli nie to 
Wójt napisze do niego pismo i to nie tylko w tej sprawie podającej nieprawdę. Pan Wójt przy 
tym powiedział, że o bezrobociu to też jest według statystyki z Urzędu Pracy. Pan Wójt 
powiedział, że gdyby go zapytali i tez o to jaką rolę Gmina w tym pełni, to też by podał te 
dane uwzględniając Sołectwa. Pan Wójt nawiązując jeszcze do opublikowanego w Głosie 
Koszalińskim artykułu powiedział, że podano tam, że pracuje tu w Urzędzie magistrat taki, że 
142 Urzędników. Pan Wójt powiedział, że jest to nieprawda, a następnie powiedział, że 
można zrobić sobie przerwę, wyjść i policzyć ile osób tutaj pracuje i miedzy innymi z tego 
względu i w celach informacyjnych i sprostowania nieprawdy wystąpi do Głosu 
Koszalińskiego. Następnie pan Wójty poinformował Wysoką Radę i Sołtysów o tym, kto 
pracuje jako urzędnik. Pan Wójt zaczynając od gabinetu nr 2 na parterze powiedział, że                  
w księgowości naszej pracuje dwóch pracowników, którzy zajmują się opłatą miejscową                    
i uzdrowiskową, następnie w gabinecie nr 3 pracuje Pani Skarbnik, następnie w kolejnym 
gabinecie pracują dwie księgowe, które zajmują się podatkiem rolnym i od nieruchomości, 
dalej pracuje jeden pracownik, który zajmuje się podatkiem od nieruchomości od osób 
pranych i jako Zastępca Skarbnika. Następnie Pan Wójt powiedział, że powiększyła się liczba 
do dwóch pracowników w kasie i zmieniła też siedziba tej kasy, mianowicie, jedna Pani 
zajmuje się bieżąca obsługą Urzędu a druga Pani zajmuje się nową sprawą, która została 
przyjęta i dotyczy opłat za wodę, ścieki i śmieci. Pan Wójt powiedział, że pracuje też dwóch 
pracowników windykacji, których Pan Wójt nazywa „komornikami gminnymi”. Pan Wójt 
powiedział, że tu jeden pracownik doszedł, bo z tym mamy problemy bo sytuacja jest taka, że 
trudno jest oddać pieniądze i ludzie w różny sposób to wykorzystują prawnie, żeby jak 
najpóźniej płacić. Ale żeby wyegzekwować to trzeba przygotować dokumenty bo z reguły to 
się kończy w sądzie. Na pół etatu pracuje Pani z obsługi księgowej (dot. wydatków) i jedna 
Pani odeszła od nas czasowo ale na dłużej do Szkoły w Słowinie. Pan Wójt powiedział, że 
trzech pracowników pracuje w księgowości finansowej zajmującej się fakturowaniem                        
w zakresie wody i ścieków. Pan Wójt powiedział, że dlatego księgowość nasza liczy 14,5 
etatu z tego co tu policzył. Pan Wójt powiedział, że obsługą naszych mieszkańców                        
i interesantów, którzy przychodzą do Urzędu zajmują się dwie urzędniczki i mają siedzibę                   
w miejscu, gdzie wcześniej była kasa. Pan Wójt wracając do tematu księgowości powiedział, 
że wszyscy zakresy czynności mają określone, ale pozostali pracownicy mają czynności 
dodatkowe, miedzy innymi jedna Pani obsługuje kancelarię tajną. Wszystkie sprawy tej 
struktury zatrudnienia uwzględniane są w regulaminie organizacyjnym w zarządzeniu.                   
W strukturze organizacyjnej pracuje tez pracownik zajmujący się kadrami i płacami oraz 
pracownik zajmujący się płacami i obsługą administracji. Ponadto zatrudniony jest 
Informatyk, Pan Wójt uważa, że najlepszy na Pomorzu Środkowym. Ponadto Pan Wójt 
powiedział, że jest też taki referat zajmujący się oświatą, w którym jeden pracownik zajmuje 
się  szkołami publicznymi i nadzorem nad promocją, a drugi pracownik zajmuje się szkołami 
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społecznymi, przedszkolami i sprawami związanymi z oświatą oraz jest zatrudniona Pani na 
pół etatu jako Doradca Oświatowy Wójta. poza tym jest referat liczebnie większy chyba od 
księgowości. W tym referacie zatrudniony jest pracownik zajmujący się zamówieniami 
publicznymi, dowozem do szkół, oraz obsługą kierowców. Poza tym jest jeden pracownik 
nadzoru nad robotami budowlanymi posiadający uprawnienia i zajmuje się między innymi 
nadzorem spraw budowlanych i sprawami związanymi z urzędu w realizacji wymogów                    
z prawa budowlanego tj. współpraca ze Starostwem, z nadzorem budowlanym. Jeszcze jeden 
pracownik ds. inwestycji i pozyskiwania środków zewnętrznych, i oprócz tego jeszcze inne 
czynności pełni związane ze Spółką Wodno-Ściekową w Dąbkach. Jest jeszcze jeden 
pracownik mienia gminnego. Pan Wójt powiedział, że u tego pracownika znajdują się też akta 
osiedleńcze. Poza tym jest pracownik na ¾ etatu, który zajmuje się planem zagospodarowania 
przestrzennego, warunkami dostarczania wody i odbioru ścieków oraz podziałem działek. Pan 
Wójt powiedział, że jest też pracownik, który zajmuje się energetyką i drogownictwem i ma 
czerwony samochód i często jest w terenie oraz dodatkowo pełni funkcje związane z tym, że 
posiada takie uprawnienia w sprawie drogownictwa. Pan Wójt powiedział następnie, że jest 
też jeden pracownik mienia komunalnego i mimo, że już nie mamy tej sprzedaży to są inne 
sprawy do załatwienia. Do tego powstał jeszcze referat komunalny i mieści się w drugim  
budynku po GZUP. Referat Komunalny składa się z kierownika i trzech pracowników 
zajmujących się wodą, ściekami śmieciami oraz jest zatrudniony także pracownik zajmujący 
się sprawami wycinki drzew, melioracji i rolnictwa. Pan Wójt powiedział, że to jest podwórko 
jego Zastępcy, który ma sztab ludzi jak należy, dość dużo. Oprócz tego z ramienia Gminy jest 
też oczyszczalnia ścieków, gdzie jest Kierownik, laborantka i obsługa administracyjna. Do 
tego są także pracownicy, zajmujący się funkcjonowaniem, konserwowaniem i eksploatacją. 
Jest też referat obsługi samorządu składający się z kierownika i dwóch Pań. Przy tym pan 
Wójt powiedział, że w wyniku tego, że podopisuje z Urzędem Pracy o staż, i Urząd Pracy 
płaci za ten staż, to są młodzi ludzie, którzy poczynają pierwsze kroki. Ponadto jest też 
zatrudniony pracownik na stanowisku Koordynatora Samorządowego, który też dodatkowe 
czynności ma z związku z tym, że są u nas Ochotnicze Straże Pożarne. Poza tym tez na 
niepełny etat pracuje młody człowiek, który załatwia sprawy formalne. Ponad to jest Wójt                 
i Kancelaria Wójta. Pan Wójt powiedział, że tych urzędników policzył 42. Pan Wójt 
powiedział, że ponieważ w gazecie pokazano cyfrę 142, to do tego trzeba doliczyć świetlice                
i sprzątaczki z przychodni zdrowia i konserwatora oraz inkasentów za wodę, których trudno 
nazwać urzędnikami. Pan Wójt powiedział, że najbardziej popularne stanowisko to jest 
robotnik gospodarczy – sprzątaczki. Odnośnie Pań sprzątających w przychodni zdrowia Pan 
Wójt powiedział, że sprzątają po godzinach pracy, bo lekarze w godzinach przyjęć powinni 
zapewnić swoją obsługę i sprzątać. Pan Wójt powiedział przy tym, że oni oczywiście są 
zawsze poszkodowani tak jak nauczyciele i zawsze nie mają pieniędzy i jak jest bałagan, bo 
ktoś tam krew spuści, to zawsze dzwonią do niego zamiast wziąć ścierkę i posprzątać. Poza 
tym w Starym budynku Urzędu jest zatrudniona tylko jedna sprzątaczka, która jest też tam 
konserwatorem. Natomiast tu w nowym Urzędzie Gminy są dwie sprzątaczki i pół etatu, po        
w budynku po GZUP. Pan Wójt powiedział, że różnica do tego wszystkiego jeśli odejmie się  
Straż Gminną – w szczupłym stanie bo jest Komendant, Zastępca Komendanta, pracownica 
ds. formalnych i jedna strażniczka oraz stażysta. Pan Wójt powiedział, że są też osoby, które 
czynią jeszcze inne czynności miedzy innymi związane z utrzymaniem naszego mienia 
(remonty) jako robotnicy gospodarczy. Pan Wójt powiedział, że jeśli przyjmie się te dane                    
i porówna z tym artykułem i przyjmiemy to wyliczenie to jesteśmy ... Pan Wójt powiedział, 
że zapomniał jeszcze wymienić trzech konserwatorów tu w urzędzie.  Pan Wójt porównując 
tych urzędników w stosunku do innych urzędów powiedział, że jesteśmy na tym samym 
poziomie i mamy te same zadania i nic innego się nie wymyśli. Pan Wójt powiedział, że                   
w Postominie jest 43, w Sławnie w Urzędzie Gminy Sławno jest mało 35 bo wspólny urząd 
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mają i niektóre rzeczy płaca dla Urzędu Miasta i dlatego w Urzędzie Miasta jest 54 osoby. 
Pan Wójt powiedział, że te osoby, które tutaj pracują w tej chwili uważa, że są niezbędne. 
Ponadto pan wójt powiedział Wysokiej Radzie, że tez podjął decyzję o tym, że niektóre 
roboty zwłaszcza inwestycyjne wraca do czasu, gdy zaczynał wójtowanie, bo niektóre roboty 
można realizować systemem gospodarczym. Na przykład Pan Wójt podał modernizację                      
i adaptację budynku w Słowinie przy świetlicy na potrzeby szkoły. Pan Wójt powiedział, że 
stworzy dwie lub trzy brygady remontowo-budowlane. Pan Wójt powiedział, że jeszcze 
będzie proponował zakup starego samochodu, żeby wozić, cement, worki i nie płacić 
ryczałtu. Pan Wójt powiedział, że taka brygada zajmie się głównie odnowieniem świetlic                        
i remontem świetlicy w Kopań i Wiekowice. Pan Wójt powiedział, że rozmawia z Prezesem 
GS, żeby opuścił te pomieszczenia z naszego budynku i na sprzedał te pomieszczenie, które 
jest zajęte przez świetlicę w Wiekowicach. Ta sprawa jest jeszcze nie dopięta formalnie. Pan 
Wójt powiedział, że o szczegółach będzie tutaj Radę informował. Pan Wójt powiedział, że 
mówi o tych sprawach ponieważ te sprawy są drażliwe i chce je wyjaśnić. Pan Wójt 
powiedział, że jeśli ktoś ma uwagi to niech je zgłasza.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że poza tym odbył 
spotkanie z firmami wiatrakowymi i interesuje go tylko sprawa jak powiedział wprost na linii: 
firma – my czyli sprawa podatkowa. Pan Wójt powiedział, że za zaległy podatek spotkamy 
się w sądzie jednak, bo nie dogadaliśmy się w tej sprawie i trudno. Pan Wójt powiedział, że 
mimo pierwotnych deklaracji uważają inaczej i mają jakieś swoje argumenty. Pan Wójt 
powiedział, że każdy myśli o swoim.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odnośnie spraw finansowych 
powiedział, że jest wypłacona „13-stka” i są regulowane sprawy oraz sporządzone 
sprawozdanie finansowe za rok ubiegły.  

 
(Pan Radny Łukasz Staniszewski wyszedł z sali obrad) 
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że już zaczęliśmy 

korzystać z kredytu. Pan Wójt powiedział, że próbowaliśmy to wszystko prowadzić, żeby                 
z własnych środków to realizować w granicach kredytu zgodnie z uchwałą Rady i mamy 
możliwość zaciągnięcia kredytu na 2,5 mln zł, ale to jest ostateczność. Pan Wójt powiedział, 
że stan konta na rachunku podstawowym wynosi – (minus) 113 171,28 zł, tzn. z kredytu                  
i uruchomiony kredyt 2,5 mln zło, co razem daje 2 386 828,72 zł. pan wójt powiedział, że 
kredyt się bierze a najgorzej go jest spłacać, bo krótki jest termin. Pan Wójt powiedział, że                 
z tych wydatków, które według naszego tu rozeznania trzeba będzie ponieść w najbliższych 
dniach jest 446 631,38 zł a w tym rachunki bieżące za usługi i zakupy wynoszą 317 631,38 zł, 
Pan Wójt powiedział, że mimo tego, że zacisnęliśmy pas są to rachunki bieżące a nie zaległe. 
Poza tym środki dla GOPS w wysokości 100 000,00 zł i dotacja dla Gminnej Biblioteki 
Publicznej 29 000,00 zł. przy tych sprawach finansowych Pan Wójt powiedział, że toczy się 
sprawa regulacji zobowiązań i odpowiedzialności w stosunku do wykonawcy rur 
kanalizacyjnych z Dąbek do Ruska i ze strony Gminy w wyniku wyroku sadowego                        
i porozumienia mamy już nadpłatę i pozostało 300 tyś zł. pan wójt przy tym powiedział, że 
następcy prawni tego właściciela tak się zaczęli kłócić, że już nie wiemy i musimy siebie 
niektóre sprawy powyjaśniać choć wyrok sądowy jest dla nas zobowiązujący i ugoda                        
z przedstawicieli jest też wiążąca i pan Wójt powiedział, że tam nie widzi w jakiś sposób 
zagrożeń. Pan Wójt podziękował za uwagę.  

Na tym punkt zakończono. 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 7 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu/ 
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Ad. 3. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo 
między sesjami. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie będzie już mówił                       
o uchwałach na temat skarg na jego działalność. Pan Wójt powiedział, że widzi, że jest na 
talerzu. Pan Wójt powiedział, że uchwały wysyłane są do Wojewody i Wojewoda się 
ustosunkowuje w ciągu miesiąca do nich. Pan Wójt wymienił po kolei pozostałe uchwały 
jakie rada podjęła i powiedział, że realizowane są zgodnie z procedurą. Poza tym Pan Wójt 
powiedział, że kontrole nas nie opuszczają i dlatego też zrobił tu zmiany organizacyjne i jest 
wyodrębnione tu pomieszczenie, gdzie odbywają się te kontrole ze kontrolą. Pan Wójt 
powiedział, że są tacy inspektorzy informatorzy, którzy wykładają dość dużo danych i te dane 
są sprawdzane. Pan Wójt powiedział, że w tamtym pomieszczeniu na końcu gdzie była 
oświata tam teraz pracują prawnicy i będzie też dzierżawione dla Spółki Wodno-Ściekowej 
dla Likwidatora i pracownika i też zajmuje to pomieszczenie na pół etatu Doradca. Pan Wójt 
powtórzył, że kontrola jest za kontrolą i teraz będzie nas czekała kontrola RIO. Pan Wójt 
powiedział, że jest za tym, żeby ta kontrola przyszła bo jest koniec kadencji. Pan Wójt 
powiedział, że tak czy inaczej niech to podsumuje.   

 
(Pan Radny Łukasz Staniszewski wrócił na salę obrad) 
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że były zmiany w budżecie 

i w wieloletniej prognozie finansowej. Poza tym była uchwała w sprawie przekazania 
Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach. Pan Wójt powiedział, że w związku 
z tym, że Pani Kurator wydała negatywna opinię, to oczywiście Pan Wójt ustosunkował się 
do tego. Pan Wójt powiedział, że temat bardzo dobry, a zwłaszcza medali. Pan Wójt 
powiedział, ze ta uchwała nie będzie zrealizowana i wyłączona jest z obiegu prawnego, bo 
taki jest warunek zgodnie z ustawą o systemie oświaty.  

Na tym punkt zakończono.  
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XLIV i XLV stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad. 4. 

Interpelacje Radnych.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś z 

państwa radnych chciałby zgłosić interpelację? 
W tym punkcie nikt nie zgłosił interpelacji.  
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 5. 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XLIV sesji Rady Gminy Darłowo 
w dniu 6 lutego 2014 roku oraz w okresie między sesjami.  
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XLIV sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/  
/Informacja w sprawie odpowiedzi wnioski zgłoszone na XLIV sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/  

Na tym punkt zakończono. 
Ad. 6. 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił 
sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami. 
/Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu./  

Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 7. 
TRYBUNA OBYWATELSKA 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo Przewodniczący Klubu 
Radnych Gmina Darłowo powiedział, że w ostatnim czasie wzmogły sie działania na rzecz 
Klubu Radnych Gmina Darłowo. Mówca powiedział, że powiedział z ironią, ze na rzecz 
Klubu Radnych, ponieważ wpłynęło pismo do Pana Wójta, a do wiadomości 
Przewodniczącego Rady Gminy, w którym Stowarzyszenie na Rzecz Mieszkańców Gminy 
Darłowo domaga się rozwiązania Klubu Radnych ponieważ są takie przede wszystkim 
punkty, że po pierwsze Klub radnych jest przedstawiany jako „tak zwany Klub Radnych”. Pan 
Radny Jerzy Krzyżanowski powiedział, że tak jak już wcześniej mówił, to nie jest „tak zwany 
Klub Radnych” tylko to jest po prostu Klub radnych Gmina Darłowo. Taka jest nazwa. Pan 
Jerzy Krzyżanowski powiedział, że bardzo prosi wszystkich piszących i chcących pisać 
później w przyszłości o poprawne formułowanie tej nazwy. Pan Jerzy Krzyżanowski 
powiedział, że nie mówi i nie sugeruje żeby ktokolwiek nazywał „tak zwane Stowarzyszenie 
na Rzecz Mieszkańców” bo to jest niegrzeczne. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że 
proponowałby – bo to przede wszystkim właśnie Stowarzyszenie tak pisze, chociaż nie tylko, 
o czym za chwilę powie dalej – „tak zwany Klub Radnych” troszeczkę grzeczności                       
i szacunku dla Radnych wybranych demokratycznie w tej Gminie. Pan Jerzy Krzyżanowski 
powiedział, że to jest jedna sprawa, a poza tym w tym piśmie była poruszana sprawa 
właściwie dotycząca podstaw prawnych na podstawie jakich Klub Radnych został zawiązany. 
Mówca powiedział, że odpisał na pismo, a odpowiedź również została opublikowana na 
stronie internetowej Gminy. Pan Przewodniczący Klubu Radnych powiedział, że pismo 
skierowane zostało do Pani Prezes Stowarzyszenia na Rzecz Mieszkańców Gminy Darłowo, 
w którym dokładnie opisał i napisał jakie to są podstawy prawne. Mówca powiedział, że 
napisał, że podstawami prawnymi zawiązania tego Klubu jest przede wszystkim ustawa o 
samorządzie gminnym, Statut Gminy Darłowo i Regulamin Klubu Radnych, który powstał. 
Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że jeżeli jest jakiś problem z przeczytaniem lub 
osiągnięciem tych dokumentów, to bardzo prosił się do niego zgłaszać, a on te dokumenty 
udostępni. Mówca powiedział, że w tych dokumentach jest wyraźnie napisane, że w ramach 
rady gminy radni mogą się zrzeszać w kluby radnych i wystarczy trzech radnych, żeby taki 
klub zawiązać. Pan Jerzy krzyżanowski powiedział, że tutaj tak jak jest sugerowane w tych 
pismach nie potrzebna jest żadna partia polityczna, żeby taki Klub Radnych zorganizować. 
Mówca wyjaśnił, że po prostu przynajmniej trzech radnych dogaduje się, że chce taki klub 
założyć i taki klub zakłada. Pan Radny Jerzy Krzyżanowski prosił o umiar w swojej złości                       
i troszeczkę więcej czytania dokumentów proponował, a nie takie rzucanie w powietrze tego 
wszystkiego. Pan Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo powiedział, że jaki jest 
klucz, bo tez w następnym piśmie, które wpłynęło wczoraj od pani Sołtys wsi Jeżyce. Mówca 
powiedział, że pani Monika Czaplińska Pani Sołtys Sołectwa Jeżyce napisała do nie go 
pismo, ale nie będzie tego pisma rozpatrywał na dzisiejszej radzie ponieważ pani Sołtys jak 
się okazuje nie ma dzisiaj obecnej, a nie chciałby po prostu mówić o osobie, której tu nie ma. 
Mówca powiedział, że do pani Sołtys wyśle odpowiedź na to pismo. Niemniej jednak Pan 
Radny w skrócie na temat tego pisma powiedział, że troszeczkę się dziwi formule tego pisma 
i formie tego pisma ponieważ są wykropkowane miejsca na jego nazwisko oraz 
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wykropkowane miejsca na nazwisko sołtysa  - czyli jest to tak jak gdyby pani Sołtys nie 
wiedziała do kogo to pismo formułuje i w ostatniej chwili przespała się z tym i dopisała to 
nazwisko i właściwie też swoje nazwisko. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że                       
w pierwszym zdaniu tego pisma „Mieszkańcy miejscowości Jeżyce zwracają się z apelem do 
Radnego Jerzego Krzyżanowskiego o zaniechanie uczestnictwa w tak zwanym Klubie 
Radnych…”. Mówca podkreślił te słowa „tak zwany Klub Radnych” i powiedział, że już 
wcześniej zostało to przez Stowarzyszenie sformułowane. Pan Jerzy Krzyżanowski czytał 
dalej: „…jako organizacji nie mającej niczego wspólnego z interesem jego wyborców, 
natomiast realizującej interesy Wójta.”.  

 
(Pani Radna Jolanta Janicka wyszła z sali obrad)  
 
Pan Jerzy Krzyżanowski ponownie czytając fragment tego pisma „mieszkańcy 

miejscowości Jeżyce” powiedział, że ciekawe na jakiej podstawie Pani Sołtys takie myśli 
zebrała, ponieważ żeby taką opinię wystawić Pan Janek Górski wie dokładnie i nie raz o tym 
mówił, że jest Sołtysem, że jest przedstawicielem tylko danej społeczności i przekazuje 
informacje i wolę społeczności i się powołuje na pana Jana Górskiego i na jego słowa i pani 
Sołtys Jeżyc – mówca powiedział, że też podejrzewa, a właściwie ma pewność, że – powinna 
powoływać się na wolę i stanowisko wsi. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że nie słyszał 
o tym, żeby w Jeżycach było organizowane jakieś referendum, żeby było organizowane 
spotkanie mieszkańców wsi i zebranie sołeckie, a jeżeli było, a ponieważ nie został 
powiadomiony, bądź przeoczył to, wobec tego bardzo by chciał od Pani Sołtys protokół                 
z takiego zebrania oczywiście wraz z listą obecności. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że 
jeżeli nie było takiego spotkania, to na jakiej podstawie mówi się w tym piśmie                        
o mieszkańcach miejscowości Jeżyce. Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo 
powiedział, że w tym tutaj piśmie jest wiele innych rzeczy poruszanych, ale nie chciałby w tej 
chwili bez obecności pani Sołtys mówić. 

Na sali obrad ludzie prowadzili między sobą rozmowy i było przez to głośno, wiec 
zagłuszali mówców.    

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił obecnych na 
Sali obrad o ciszę.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo Przewodniczący Klubu 
Radnych Gmina Darłowo powiedział, że jest jeszcze ostatnie zdanie i już kończy na ten 
temat. Pan Radny przeczytał ostatnie zdanie tego pisma: „Takim działaniem Radny 
kompromituje nie tylko siebie, ale przede wszystkim wyborców…” i tu jest następne zdanie, 
którego mówca prosił wysłuchać: „W ocenie Stowarzyszenia nie ma żadnego powodu, aby 
zaniechać dalszej kompromitacji swoich wyborców”. Pan Jerzy Krzyżanowski zwrócił tutaj 
uwagę, na to, że wcześniej Pani Sołtys pisała jako Pani Sołtys, a na końcu jest zdanie, że                
„w ocenie Stowarzyszenia”. Mówca powiedział, że nie napisane jest tutaj jakiego 
Stowarzyszenia. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że podejrzewa i tylko sugeruje, że było 
to pisane na zasadzie: ‘Kopiuj wklej” i to ostatnie zdanie po prostu zostało.  Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że nie wie czy Pani Sołtys czytała to pismo i jeśli czytała, to czy 
czytała to ze zrozumieniem. Pan Radny powiedział, że jeżeli by czytała to pismo i zrozumiała 
co tutaj w tym piśmie jest, to by to zdanie na końcu powinno brzmieć: „w ocenie 
mieszkańców wsi Jeżyce a nie w ocenie Stowarzyszenia. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, 
że tylko podejrzewa, że Pani Monika dostała już gotowca i kazali jej to podpisać to pismo. 
Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że generalnie rzecz biorąc to pismo nie kompromituje 
jego i jego wyborców lecz kompromituje Panią Sołtys i wszystkich tych, którzy stają za Panią 
Sołtys. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Grzybak Sołtysowi Sołectwa Wiekowo.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że ma taki wniosek 
formalny ponieważ jak pamięta Trybuna Obywatelska to miała być przede wszystkim dla 
gości, którzy tutaj przyjdą i dla Sołtysów, a nie dla Radnych. Pan Kazimierz Grzybak 
powiedział, do Pana Jerzego Krzyżanowskiego, że Pan Radny ma możliwość wypowiadania 
się na Komisjach oraz w sesji Rady Gminy i może Pan ewentualnie poczekać i we wnioskach 
na końcu powiedzieć, a nie tutaj sobie mówi pod adresem nieobecnej tutaj osoby, bo co ich to 
obchodzi.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo Przewodniczący Klubu 
Radnych Gmina Darłowo powiedział, że powinno obchodzić.  

Na sali obrad kilka osób przyklasnęło wypowiedzi Pana Sołtysa.  
Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że było 

powiedziane, ze jeżeli radny jest Sołtysem to może się wypowiedzieć, a Pan jest 
Przewodniczącym Komisji czy Klubu Radnych, czy organizacji, która jest związana z Radą 
Gminy to prosi bardzo w sprawach różnych, jeżeli ktoś będzie chciał pana radnego 
wysłuchać.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał kto jeszcze 
chciałby zabrać głos? Następnie ponownie udzielił głosu Panu Kazimierzowi Grzybak 
Sołtysowi Sołectwa Wiekowo.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że tylko chciał 
poprosić Pana Wójta aby poprosić pana Radcę Prawnego dlatego, że ma dwa konkretne 
pytania i chce uzyskać konkretną odpowiedź z podstawą prawną.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że dobrze, 
ale za moment jak Radca Prawny wróci za moment na salę. Następnie Pan Przewodniczący 
Rady udzielił głosu Pani Grażynie Marcinkowskiej-Hryckiewicz.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby się odnieść do pisma, do tej 
odpowiedzi Pana Krzyżanowskiego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo porosił mówczynię                
o wypowiadanie się do mikrofonu, ponieważ te wypowiedzi załącza się do materiałów do 
protokołu z sesji.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała do Pana Radnego Jerzego Krzyżanowskiego, że 
ciągle rozmawiają i szukają haków w tych pismach, które jakby będą kompromitować osoby, 
które je pisały. Mówczyni powiedziała, że nikt z Rady nie odnosi się merytorycznie do tego 
pisma, a szuka co jest wykropkowane, co jest napisane źle i obgaduje swoich wyborców                   
i Sołtysów zamiast zająć się odpowiedzią konkretną. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz powiedziała, że od ma tutaj od Pana Wójta takie pismo, że rozmawiamy sobie, 
że nie mają tego czy tamtego, prawa mówić o tym, czy o tamtym, ze się już skończyły 
niektóre czasy. Mówczyni zapytała po co? Następnie powiedziała, żeby odpowiedzieć na 
pismo, a nie szukać haków gdzie kropka została postawiona a gdzie przecinek, bo to nie jest 
interesujące. Mówczyni powiedziała, że to tak wygląda jakby Rada i Wójt wałczyli ciągle                   
z nimi wyborcami. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że zamiast ich 
wysłuchać i odpowiadać na pismo to walczy z nimi, ośmiesza, szuka i ironizuje. Mówczyni 
zapytała po co? Mówczyni powiedziała, że to było to przeoczenie a nie celowe działanie. 
Następnie powiedziała, że ma odpowiedzi ciągle ironiczne i nie na temat.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał kto jeszcze 
chciałby zabrać głos? Następnie udzielił głosu Panu Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa 
Dąbki.  
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Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że do Pana Przewodniczącego, 

że bardzo by prosił, żeby Pan Radca Prawny wrócił na salę. Pan Jan Górski powiedział, że 
później osobiście o to zapyta, na jakiej on podstawie o pewnych rzeczach wypowiadał się 
tutaj na sesji dotyczącej podjęcia uchwały w sprawie likwidacji Gimnazjum w Dąbkach. 
Mówca powiedział do Wysokiej Rady, że cieszy się, że dzisiaj otrzymali tą odpowiedź, bo 
społeczeństwo bardzo uważnie czekało na tą odpowiedź, choć była ona przewidywalna. 
Mówca powiedział, że on nawet tutaj w konsultacji z Panem Radcą wcześniej mówił o tym, 
że po prostu nie ma szans na wejście tej uchwały do obrotu prawnego. Mówca podziękował 
tym radnym, którzy zrozumieli wtedy, że jest to po prostu niemożliwe. Pan Jan Górski 
powiedział, że dzisiaj mamy kolejną pustą uchwałę, która zaistniała. Mówca powiedział, żeby 
unikać tego w przyszłości i tak jak Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że lepiej 
słuchajmy mieszkańców.   

 
(Pan Artur Madeła Radca Prawny wszedł na salę obrad) 
 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że do Pana Mecenasa, że cieszy 

się, że Pan Radca już wrócił bo wszyscy jego oczekują.   
Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział: „No coś takiego.” 
Na sali obrad zrobiło się wesoło.  
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zapytał Pana Mecenasa, czy pamięta ich 

dyskusję, gdy omawiał uchwałą dotyczącą likwidacji Gimnazjum? Pan Jan Górski 
powiedział, do Pana Mecenasa, że Pan Mecenas nie widział przeszkód w obrocie prawnym,                 
a było wiadomym, że ta uchwała nie przejdzie. Pan Jan Górski zapytał dlaczego Pan Mecenas 
nie wyraził wtedy swojej opinii w ten sposób, sposób jasny, że uchwała nie ma podstaw 
prawnych do tego, by weszła do obrotu prawnego? Mówca powiedział, że nie mogła wejść, 
bo Kuratorium na pewno wydałoby opinie negatywną. Pan Jan Górski powiedział, że prosi 
mieć to na uwadze w przyszłości. Pan Jan Górski wypowiedział się następnie na temat Pana 
Wójta mówiąc, że martwi się ponieważ widzi ogromną manipulacją słowną, że oto jest 
brzydka prasa, która niebrzydko przedstawiła. Mówca powiedział, żeby tego nie czynić, bo to 
jest droga do nikąd i pozostawia to bez komentarza. Pan Jan górski powiedział, do Pana 
Wójta, ze Pan Wójt promocję określił, żeby każdy się promował. Pan Jan Górski powiedział, 
że to jest chyba kuriozum w skali kraju, żeby Gmina turystyczna tak stawiała problematykę 
promocji. Pan Jan Górski prosił Pana Wójta, aby absolutnie powołać referat promocji Gminy 
co jest normą we współczesnym świecie. Mówca powiedział, że może jeden człowiek się 
znajdzie, który będzie umiał przeprowadzić promocję Gminy. mówca powiedział do Pana 
Wójta, że Pan Wójt ma rzeszą aparatu i może ktoś uniesie to. Na tym mówca zakończył 
wypowiedź. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że te Targi, które 
odbywały się w Strzelinie już się nie obywają, ale 5 i 6 odbywają się w Słupsku na ulicy 
Poniatowskiego za Batorym, za Biedronką. Natomiast 11 i 12 jest impreza w Koszalinie przy 
Muzeum.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Grzybak Sołtysowi Sołectwa Wiekowo.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział do Pana Mecenasa, 
że zwraca się do niego, chociaż wie, że to jest retoryczne pytanie, ale musi je zadać. Pan 
Kazimierz Grzybak zapytał czy organa Gminy są zobowiązane do udzielania odpowiedzi na 
piśmie na wystąpienia mieszkańców, Sołtysa i Rad Sołeckich?  
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Pan Artur Madeła Radca Prawny zapytał Pana Sołtysa Kazimierza Grzybaka czy 
zna odpowiedź na postawione pytanie? 

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że tak.  
Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, żeby wobec tego odpowiedział 

śmiało.  
Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że, tak i jeżeli tak, 

to chociaż wie jakie jest prawo to pyta jakie prawo reguluje tę sprawę i jakie są konsekwencje 
w stosunku do nie udzielających odpowiedzi w terminie.  

Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że konsekwencje w stosunku do 
pracownika, który nie przygotował tego pisma… 

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo wchodząc w słowo 
dopowiedział, że konsekwencje do organu.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że do organu generalnie 
odpowiedzialność polityczna.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że już trzeciego 
pytania nie zadaje, bo cóż może zrobić osoba, której nie udzielono odpowiedzi, czyli 
politycznie może czekać.  

Na sali obrad zrobiło się wesoło.  
Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo powiedziała, do pana Sołtysa 

Wiekowa, że trzeba było to na piżmie złożyć.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 

Małgorzacie Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie.  
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że chciałaby Państwa 

zainteresować sprawami, z którymi ona sobie nie radzi. Pani Sołtys powiedziała, że był Pan 
Starosta, a w naszych sołectwach i w jej sołectwie jest ogromny problem dróg. mówczyni 
powiedziała, że osobiście trzy pisma napisała do Pana Starosty. Jedno pismo jest z grudnia, na 
które otrzymała odpowiedź, że nie ma pieniędzy. Drugie pismo napisała 2 stycznia zaraz po 
Nowym Roku, wiec otrzymała odpowiedź, że są pieniądze, ale jeszcze nie rozdysponowane. 
Mówczyni powiedziała, że dziury się pogłębiały więc zrobiła zdjęcia i napisała trzecie pismo, 
na które w odpowiedzi otrzymała informację, że sprawa będzie realizowana, ale nie wiadomo 
w jakim okresie. Pani Sołtys powiedziała, że te dziury są i prosi, aby Gmina ich poparła                  
w tym działaniu, bo to jest trochę tak walka z wiatrakami. Mówczyni powiedziała, że dziury 
są tak niebezpieczne, że jako Sołectwo wygrali jedną sprawę ze Starostwem                        
o odszkodowanie. Pani Sołtys powiedziała, że teraz nie chodzi o to, żeby teraz wpadać w te 
dziury i remontować w sądzie samochody aczkolwiek jest to jak najbardziej prawnie 
uzasadnione. Pani Sołtys powiedziała, że dziury, które są w Barzowicach stwarzają ogromne 
niebezpieczeństwo, a na zakrętach pod górkę i z górki nic nie widać i wyjeżdża się na 
czołówkę. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że bardzo asertywnie zachowuje się 
Starostwo, dlatego prosi o poparcie ich w tej sprawie.   

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że kolejną sprawą jest 
to, że Szkołą w Kopnicy zwróciła się do Sołtysów o wsparcie finansowe. Mówczyni 
powiedziała, że chcieliby zainteresować tym tematem przede wszystkim Komisję Oświaty 
oraz radnych z ich okręgu. Pani Małgorzata Żugaj zapytała w jakim sensie Sołtysi mają się 
odnieść do tego wsparcia finansowego? Mówczyni powiedziała, że bardziej potrzebne jest 
zrozumienie tych ich potrzeb, tylko jak? Pani Sołtys zapytała, czy dotować prywatnie mają 
czy jak, bo nie za bardzo wiedzą. Mówczyni powiedziała, że wiedzą  teraz, że są zatrudnieni 
pracownicy koordynatorzy oświaty w Gminie i pracowników jest, także może ten problem 
jakoś wspólnie rozwiążą i Państwo się też wtedy zainteresują tą promocją. Pani Sołtys 
zapytała czy jest jakaś odpowiednia w Gminie – ponieważ jak napisali w gazecie pracuje 
ponad 140 osób w Gminie, a złożyła około ośmiu pism i  od miesiąca czeka na odpowiedź                 
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i nie ma w ogóle odpowiedzi. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że chciała zauważyć, że 
składając pisma jako Sołtys czuje się osobą bardzo ważną i również w stosunku do 
otrzymywanych odpowiedź, które są bardzo ważne dla wsi. Mówczyni powiedziała, że 
poczeka na te pisma, ale twierdzi, że ten przepływ nie jest do końca taki, ale się zdarza. Pani 
Małgorzata Żugaj powiedziała, że chciałaby też poprzeć kolegę Janka Górskiego odnośnie tej 
promocji. Mówczyni powiedziała, że Miasto Darłowo ma już piękny kalendarz imprez 
zrobiony na 2014 rok, a także Gmina Postomino ma też już taki kalendarz, że aż pęka                       
w szwach, więc z taką wielką nadzieją otworzyła nasz kalendarz imprez jest z 2012 roku                  
w Gminie Darłowo. mówczyni powiedziała, że to jest trochę dla niej niebardzo. Pani 
Małgorzata Żugaj powiedziała, że promują się sami, natomiast nie mają aż takich możliwości 
jak ma Gmina.  

 
(Pani Radna Jolanta Janicka wróciła na salę obrad)  
 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo w związku z promocją 

powiedziała, że promują się jako dana miejscowość lub dana osoba, ale tu powinna być 
promowana cała Gmina jako Gmina Turystyczna. Czyli nie tylko Wicie czy Dąbki, bo                  
w Cisowie czy tez w Kopań jest cała masa gospodarstw agroturystycznych. Mówczyni 
powiedziała, że promuje tylko te gospodarstwa, które są w Stowarzyszeniu, jednak wiele 
gospodarstw nie jest w Stowarzyszeniu i są w ogóle nie promowane, a zdaniem Mówczyni 
powinny być promowane jako turystyka gminna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Mieczysławowi Wronie Sołtysowi Sołectwa Nowy Jarosław.   

Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław powiedział, że ma 
szczególnie pretensje do pana Przewodniczącego ponieważ chciał sobie porozmawiać                       
z Panem Starostą, ale Pan Przewodniczący nie dopuścił go do głosu. Mówca powiedział, że 
zgłaszał się, ponieważ część roboty podoba mu się, że się mu udało ze Starostwem dogadać                    
i pobocze mają zrobione. Pan Sołtys powiedział, że wczoraj był Kierownik i jeszcze poprawki 
naniosą i sprawa będzie jedna załatwiona. Pan Sołtys powiedział, że z tego powodu chciał mu 
podziękować za to, że nawet po chłopsku potrafią dogadać u niego w biurze. Pan Mieczysław 
Wrona powiedział, że druga sprawa, sprawa asfaltu, o czym chciał ze Starostą tu 
porozmawiać publicznie i nie mógł sobie pogadać. Mówca powiedział, że pięć minut.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo do Pana Sołtysa 
powiedział, że dowiedział się wczoraj w godzinach popołudniowych, że Starosta chce tutaj 
przynieść ten wniosek, który przyniósł i ze nie ma czasu i chciał na samym początku sesji to 
zrobić, ale zadeklarował się i zaprosimy go na nastaną sesje i będzie miał każdy możliwość, 
bo zaprosimy go na cała sesję. Pan Przewodniczący powiedział, że Starosta był przejazdem 
gościnnie. Pan Przewodniczący powiedział ponownie, że zaprosi Pana Starostę na najbliższą 
sesję i będzie Pan Sołtys mógł mu zadać szereg pytań.  Następnie Pan Przewodniczący 
udzielił głosu Pani Wandzie Kanik-Kalinowskiej mieszkance Gminy Darłowo.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że 
skoro już mówi się taki miejscowościach turystycznych to wobec tego ma takie pytanie                   
w związku z jej problemem poruszanym w tamtym roku. mówczyni powiedziała, że to 
znaczy, ze jej znajomi byli świadkami kilku utonięć, przy czym jeden chłopiec utonął                       
w tamtym roku i wciągu tygodnia było około pięciu utonięć.  Mówczyni powiedziała, że tak 
się złożyło, że jej znajomi byli akurat wtedy na plaży w Kopań, a ona prosiła Gminę, 
ponieważ Gmina była odpowiedzialna na zabezpieczenie tej plaży. Mówczyni powiedziała, że 
prosiła o pomoc, ponieważ wystarczyłoby pociągniecie liny – mówczyni powiedziała, że 
myśli, że to niebyły wysoki koszt. Pani Wanda Kanik-Kalinowska powiedziała, że z tego co 
wie Gmina niewiele w tej sprawie zrobiła, ponieważ stwierdziła, że to jest wysoki koszt. 
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Mówczyni zapytała czy w tym roku to zabezpieczenie plaży zostało ujęte w budżecie Gminy                 
i ewentualnie co zostało zrobione, żeby zabezpieczyć tych naszych turystów, którzy 
przyjeżdżają? Pani Wanda Kanik-Kalinowska powiedziała, że Gmina Darłowo jest terenem 
nadmorskim i te kąpieliska jako priorytet powinny być zabezpieczone.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał kto jeszcze 
chciałby zabrać głos? Następnie udzielił głosu Panu Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał szanownego Pana 
Sołtysa Kazimierza Grzybaka gdzie Pan Sołtys to wyczytał, że w Trybunie nie wolno 
zabierać Radnemu głosu. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że odkąd wie to Radni też 
mogą zabierać w tym punkcie swój głos, więc troszeczkę nieporozumienia chyba nastąpiło. 
Następnie pan Jerzy Krzyżanowski powiedział do Pana Sołtysa, że jeżeli nie wie jakie on                
funkcje pełni w radzie Gminy, to prosi udać się do Biura Rady, gdzie Panie mu powiedzą. Pan 
Jerzy Krzyżanowski powiedział do Pana Kazimierza Grzybaka, że jeśli chce żeby go 
szanowano, to chociaż niech próbuje najpierw uszanować innych. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Przemysławowi Pociecha.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo zapytał Pana Wójta ile jest 
osób, które posiadają umowę o pracę lub inną umowę, która jest do roku czasu. Drugie 
pytanie, które zadał Panu Wójtowi Pan Radny Przemysław Pociecha dotyczyło czy Pan Wójt 
spotkał się z Panią Dorotą Dudek Prezes firmy E.ON w Koszalinie w ostatnim czasie? Trzecią 
sprawą, którą poruszył Pan Radny Przemysław Pociecha jest to, że jest już opinia Kuratora                      
w sprawie przekazania Gimnazjum i odrzucenie. Mówca powiedział, że później na końcu 
sesji we wnioskach złoży wniosek formalny o stworzenie ponownie Zespołu Szkół                        
w Dąbkach, ponieważ dwie odrębne w takim układzie nie mogą istnieć. Po czwarte Pan 
Radny Przemysław pociecha powiedział, że uważa, że Przewodniczący Rady Pan Jarosław 
Michalski nie powinien być w Klubie Radnych. Pan Radny powiedział, że nie tylko on tak 
uważa, ale również mieszkańcy tak uważają, nie ze względu na to czy działa dobrze, czy źle, 
ale ze względu na to, że Przewodniczący powinien być obiektywny dla nich wszystkich 
Radnych i nie powinien brać udziału ani być członkiem żadnego klubu. Mówca powtórzył, że 
takie jest jego i mieszkańców zdanie.  

 
(Pani Radna Jolanta Janicka wyszła z sali obrad)  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radnemu Janowi Małeckiemu.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ponieważ 

wymieniany jest często Klub Radnych chciałby pewną tutaj uwagę zgłosić. Pan Jan Małecki 
powiedział, ze uważa, że do Klubu Radnych powinni należeć Radni, którzy nie mogą się 
realizować w komisjach z różnych powodów, lub są opozycją, natomiast nasz Klub to są 
akurat same pupile Wójta.  

Na sali obrad  rozległy się oklaski.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że naprawdę mówi to 

szczerze, bo przecież czuć na każdym kroku, że stosunki są poprawne w naszej Radzie Wójta. 
Pan Jan Małecki powiedział jeszcze, że Klub Radnych właściwie niepotrzebnie został 
zawiązany, bo ten Klub więcej złego zrobił w naszej Gminie jak dobrego. Pan Jan Małecki 
powiedział, że popiera tutaj kolegę Pociechę, bo Pan Przewodniczący nie powinien w Klubie 
być.  

 
(Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo wróciła na salę obrad)  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Edmundowi Surdel Mieszkańcowi Gminy Darłowo, Wiceprezesowi Zarządu Stowarzyszenia 
na Rzecz Mieszkańców Gminy Darłowo.   

Pan Edmund Surdel Mieszkaniec Gminy Darłowo Wiceprezes Stowarzyszenia na 
Rzecz mieszkańców Gminy Darłowo powiedział do Pana Radnego Jerzego 
Krzyżanowskiego, że uważa, że jego wypowiedzi miedzy innymi do Pana Kazimierza 
Grzybaka były takie tutaj jak odbijanie piłeczki ale nic takiego merytorycznego do sprawy. 
mówca powiedział, że jest zdziwiony, bo uważa, że Pan radny powinien się konkretniej się 
wypowiadać w niektórych sprawach. Pan Edmund Surdel powiedział, że taką sprawą, która 
go bulwersuje i nie tylko jego, ale także mieszkańców Gminy i obszaru Nowego Jarosławia 
jest sprawa tych nieszczęsnych uchwał, i jednej uchwały, którą uchylił NSA, dotyczącej planu 
zagospodarowania przestrzennego. Mówca powiedział, że uchwały, które uchwalały nowy 
plan w 2008 roku to do tej pory nie zostało nic zrobione praktycznie, żeby te uchwały 
pozostałe, które mają też wadę prawną i w Programie „Państwo w Państwie” Zastępca Wójta         
i Wójt wypowiadają się w tym temacie, a nie jest nic dalej robione. Mówca powiedział, że 
zastanawia go jeszcze taka rzecz, dlaczego ten Klub Radnych powstał, czy po to by grał tak 
jak Pan Wójt zagra? Mówca powiedział, że to oczywiście mówi z całym szacunkiem wobec 
wszystkich Państwa Radnych. Następnie Pan Edmund Surdel zapytał Radnych, dlaczego nic 
nie robią i nie wspomagają na przykład Pana Radnego Pociechy w tym temacie, który 
wyraźnie mówi i sugeruje, że tego typu dokumenty, które zostały stworzone z wadą prawną 
powinny być uchylone i wyłączone z obiegu prawnego przez Pana Wójta. Pan Surdel zapytał 
dlaczego to nie jest zrobione? Następnie Pan Edmund Surdel zapytał Pana radnego Jerzego 
Krzyżanowskiego dlaczego Pan Radny nie wspomaga w tym temacie, tylko cały czas odbija 
piłeczkę dlaczego klub może powstać i kto może w nim być. Pan Surdel powiedział, do Pana 
Krzyżanowskiego, żeby się wykazał właśnie działalnością taką, żeby ewentualnie tego typu 
sytuacje jak dokumenty z pewnymi wadami prawnymi krążyły po gminie i dalsze działania 
były na ich podstawie. Mówca powiedział, że to jest troszeczkę nie normalne według niego. 
Mówca powiedział, że tym Radni powinni się zająć i jeżeli sami nie posiadają takiej wiedzy 
prawnej to są do tego odpowiednie instytucje, które ich wspomogą i dlatego uważa, że 
należałoby w tej kwestii coś zrobić, a nie tylko kasować tematem, że „tak zwany Klub 
Radnych” itd., bo to jest gra słów. Mówca powiedział, że uważa, że to nie jest tutaj jakiś 
najważniejszy temat, a Pan sprowadza tutaj stwierdzenie „Tak zwany Klub Radnych” do 
jakiegoś nie wiadomo jakiego poważnego  stwierdzenia i uchybienia w stosunku do was. Pan 
Surdel powiedział, że z całym szacunkiem to jest tylko nazwa, wiec prosiłby o działanie, a nie 
o bronienie tematu jaka nazwa itd. Pan Surdel powtórzył, że chodzi o działanie i oni jako 
wyborcy wymagają tego działania, bo jeżeli tego działania nie ma no to może i faktycznie 
dobrze się dzieje, że to już niedługo będą nowe wybory i rada się zmieni i może ta nowa rada 
będzie działała w tym kierunku, o którym mówi, czyli uchwałach, które są podstawą do 
nowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy dla pewnych obszarów. Mówca 
powiedział, że obszary są różne, ale przede wszystkim chodzi mu o ten obszar, o tą uchwałę, 
gdzie NSA uchylił i tutaj nic Państwo Radni nic nie robią w tym temacie i to go tak 
bulwersuje.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że jeżeli 
NSA uchylił, to uchwały nie ma.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo równocześnie z Panem Edmundem Surdelem  
powiedzieli: „Ale wiatraki stoją.” 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że na 
podstawie tego były pisane pisma do Głównego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Polsce, 
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który odsyłał do Powiatowego i dostaliśmy jako Radni wszyscy pismo, że one powstały kiedy 
obowiązywała ta uchwała z listopada i oni wtedy uzyskali to pozwolenie na budowę.  

Pan Edmund Surdel Mieszkaniec Gminy Darłowo powiedział, że te pozwolenia na 
budowę były w 2010 roku i niech Pan Przewodniczący nie myli tematu. Mówca powtórzył, że 
pozwolenia na budowę zostały wydane w 2010 roku a uchylenie planu w 2011 roku,                       
a uchwała  uchwalona w 2008 roku. Mówca powtórzył, że pozwolenia na budowę było                     
w 2010 roku, wyrok sądu był w 2011 roku a budowa zaczęła się w 2012 roku. Mówca zapytał 
dlaczego Państwo Radni nie zrobili żadnego ruchu, żeby to powstrzymać? Mówca 
powiedział, że już wtedy wiadomo było, że uchwały są nieważne a rok później firmy zaczęły 
budować wiatraki. Mówca powtórzył, że o tym mówi, że to są uchwały z wadami prawnymi                  
i one dalej funkcjonują.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że jeżeli 
NSA uchylił, to nie ma tych uchwał, bo te uchwały zostały uchylone całkowicie i one nie 
obejmują i nie ma tych uchwał i odwołali te wszystkie uchwały 20 stycznia.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że jeszcze do tematu chciała powiedzieć.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Grażynie Marcinkowskiej-Hryckiewicz.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powtarzając się powiedziała, że dostała pismo od Pana Wójta 
poświadczające nieprawdę i takie samo pismo poświadczające nieprawdę dostała, że 
pozwolenia zostały wydane na warunkach zabudowy, nie planu tylko na warunkach 
zabudowy zagospodarowania terenu, a nie na warunkach planu. Mówczyni zaznaczyła, że sąd 
wydał wyrok, że plan jest nieważny z chwilą jego pojęcia, co znaczy, że w tym momencie, 
kiedy głosowano plan był już nieważny. Mówczyni powiedziała, że jeżeli budowa się nie 
rozpoczęła, a ktoś później dał zielone światło inwestorowi, że on może pomimo wszystko 
budować, że można to zrobić, to inwestor zaczął budować. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz powiedziała, że w 2012 roku na przełomie 2013 inwestor kończył już budowę. 
Mówczyni zapytała jak to się ma do tego wszystkiego i jak można poświadczać nieprawdę? 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedział, że żeby załagodzić sprawę, to się pisze 
na warunkach zabudowy i tak zwany Klub (Radnych)tak samo pisze, że na warunkach 
zabudowy. Mówczyni powiedziała, że to jest kłamstwem, bo żaden Inspektor Nadzoru nie 
odpisał tak do Rady ani do Pana Wójta, że na warunkach zabudowy. Mówczyni powiedziała, 
że czytała to pismo. Następnie Mówczyni powtórzyła, że dwa dni temu przeczytała to pismo 
dla ciekawości i nic tam w nim takiego nie ma, więc nie wie dlaczego dostała takie pismo.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że Nadzór 
Budowlany w Starostwie odpisał konkretnie, że zgodnie z przepisami obowiązującymi                    
w Polsce.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że ona dostała pismo, że na warunkach 
zabudowy. Mówczyni powiedziała, że jeżeli trzeba to może pokazać to pismo. Następnie Pani 
Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedział, że druga sprawa jest taka, że chciała tutaj 
przeczytać kawałeczek, wycinek pisma Pana Krzyżanowskiego: „Jestem pełen podziwu dla 
Pani niewyczerpanej determinacji”. Mówczyni zapytała skąd takie słowa i po co takie 
kurtuazyjne pisanie? Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że Pan 
Krzyżanowski  nie odniósł się tutaj do rzeczy, napisał, że wystosowane pismo, że może to czy 
tamto udostępnić, a jej o to nie chodziło w ogóle. Mówczyni powiedziała, że jej chodzi                       
o działania Gniny, Rady i Wójta na rzecz mieszkańców. Mówczyni powiedziała, że jesteśmy 
otoczenia wiatrakami i w tej chwili czekamy na rozbiórkę. Mówczyni powiedziała, że mało 
tego zostały wydawane pozwolenia już w starostwie, bo to należy do Starostwa, ale również 
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Urząd Gminy jako Urząd zgłaszał się i takie pozwolenia były wydawane w Jeżycach już po 
wyroku Sądu Najwyższego, gdzie ich uchwały również miały ta samą wadę. Mówczyni 
powiedziała, że cały czas mówiła, ca mamy na pewno nagrane, ale nadal zostały wydawane te 
warunki i opinie środowiskowe, a następnie te wiatraki dostawiane. Mówczyni powiedziała, 
że w tej chwili w Jeżycach znowu siedem wiatraków ma stanąć i nikt nic nie wie,                        
a mieszkańcy się znowu skarżą i już tablice są wystawiane bo znowu wiatraki. Mówczyni 
zapytała skąd one (wiatraki) się biorą? Mówczyni odpowiedziała, że one się kocą po prostu. 
Następnie powtórzyła, że te wiatraki się kocą. Mówczyni powiedziała, że nic nie wiedzą                     
o działaniach na pozwolenie na budowę, bo już teraz się wszystko po cichu robi poza 
mieszkańcami. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryciewicz powiedziała, że mieszkańcy wybrali 
radę, która będzie działała w ich imieniu i żeby wszyscy się rozwijali, żeby najpierw nasze 
biznesy, rolników i ludzi, którzy chcą założyć miejscowy biznes, a później sprowadzamy 
ludzi z Ameryki aż, którzy obstawili na wiatrakami i oni będą czerpać pieniądze. Mówczyni 
powiedziała, że rolnicy zostali oszukani bardzo ponieważ dostali po dwadzieścia pięć tysięcy 
nie wie jakiej dzierżawy, ale umowy zostały pozawierane po dwadzieścia pięć tysięcy między 
Panem Sieńko, Panem Stachowiakiem, Panem Wiśniewskim i nie wie czy też z byłym Panem 
Ministrem Podganiakiem, ale dołoży wszelkich starań, żeby to sprawdzić jak to się stało. 
Mówczyni powiedziała, że pozawierali umowy po dwadzieścia pięć tysięcy, a oni biorą po 
osiemdziesiąt nawet sto miesięcznie, a ci ludzie zostali po prostu wykorzystani. Mówczyni 
powiedziała, że to ich cały majątek i oni nic więcej nie mają, żeby swoim dzieciom zostawić, 
czy wnukom. Mówczyni zwracając się do radnych powiedziała, że oni się pod tym podpisali           
i  dalej to kontynuują, bo zaczęła to poprzednia Rada, a ta Rada twardo się trzyma za Panem 
Wójtem, który stoi na czele tego. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że 
jej powiedział, że nie będą, a później dostała pismo, że będą wiatraki, że pomimo wszystko 
będą je budować. Mówczyni powiedziała, że została uśpiona jej czujność i wykorzystana, bo 
gdyby nie została uśpiona, to nie byłoby tych wiatraków. Mówczyni powiedziała, że one po 
prostu bezprawnie stanęły. Mówczyni powtórzyła, że one pop prostu bezprawnie stanęły 
przez nieuwagę. Mówczyni powiedziała, że zapewnienia Pana Wójta były, że i niej wiatraków 
nie będzie. Mówczyni powiedziała, że w Krupach i Stary Jarosławiu na pewno nie,                        
a z pozostałymi są jeszcze trudności w stawianiu. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz 
powiedziała, że były zapewnienia przed dziennikarzem, Pana Wójta, że wystąpi                        
o unieważnienie tych pięciu uchwał, ale następnie napisał list do Polsatu, że niestety nie 
wyszła ta sprawa, bo tak jak Pan Wicewójt powiedział, że to nie jest w interesie Gminy, to 
jest w interesie mieszkańców. Pni Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedział, że 
Gminy to my mieszkańcy, którzy na to pracujemy i płacimy podatki i utrzymujemy swoich 
przedstawicieli, których w dobrej wierze wybrali i zaufali, a dzisiaj ona musi udowadniać 
wielbłądowi, że ma garba. Mówczyni powiedziała, że prowadząc firmę wszystko musi płacić, 
natomiast Pan Wójt i Rada rozporządzają naszymi podatkami, wiec musi to robić z głową. 
Mówczyni prosiła by nie zwracać uwagi na pisma, w których tak jak powiedziała, że jest 
przecinek, czy kropka nie właściwie napisane. Mówczyni prosiła aby bardziej szukać sedna, 
bo różni ludzie to piszą i różnie to rozumieją. Mówczyni powiedziała, że tu nie chodzi, żeby 
odpisywać w ten sposób tak jak Pan Wójt jej napisał, że „Klub nie podlega na pewno Pani 
Prezes, że skończyły się czasy, kiedy rządził Naczelnik Gminy, jak to czyni Pani Prezes.” 
Mówczyni powiedziała, że absolutnie nie, że nie rządzi jak Naczelnik. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała do Pana Wójta, że ona pieniędzy nie bierze, ale Pan 
Wójt je bierze i to nie małe pieniądze i powinien być dobrym gospodarzem i działać na rzecz 
mieszkańców, którzy płaca podatki, a wszyscy płacimy podatki i powinien pan Wójt w tym 
kierunku działać. Mówczyni powiedziała, że za takie pieniądze to można się trzymać rękami       
i nogami i rządzić jeżeli nikt nie rozlicza z tego, bo to nie są Pana pieniądze, bo to są 
społeczne pieniądze, nasze.   
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Wandzie Kanik-Kalinowskiej Mieszkance Gminy Darłowo.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo zapytała kiedy była 
uchwała podjęta, czy za kadencji tej Rady, czy wcześniej dotycząca powierzchni hektarów, na 
których można zakładać siedlisko. Mówczyni powiedziała, że spodziewała się nasz samorząd 
będzie troszczył się o naszych rolników, o naszych mieszkańców, a okazuje się, że nie dawno 
się dowiaduje, że w naszej Gminie, żeby założyć siedlisko, to trzeba mieć pięć hektarów 
całości, natomiast w sąsiedniej Gminie – gdzie najwidoczniej chyba bardziej się troszczy om 
mieszkańców – nie trzeba posiadać takiej wielkości. Mówczyni zapytała czy Państwo Radni 
mogą jej na to odpowiedzieć i co miało to na celu, czy miało to na celu zniszczenie marzeń 
społeczeństwa?  Mówczyni powiedziała, że każdy z nas ma marzenia a po drugie pracowali 
na to co my otrzymaliśmy pracowali nasi dziadkowie, nasi rodzice a Państwo w jakiś sposób 
nas tutaj ograniczyli, nasze prawa. Mówczyni powiedziała, że na dzień dzisiejszy nie mogą 
siedlisk zakładać bo ograniczyli prawo rozbudowy. Mówczyni zapytała co zamierzają 
państwo z tym zrobić? Pani Wanda Kanik-Kalinowska powiedziała, że żądałaby zniesienia 
takiej uchwały.  

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Przedstawicieli Stowarzyszenia na Rzecz Mieszkańców Gminy Darłowo, że jeżeli te pisma, 
które piszą to generalnie rzecz biorąc jeżeli Pisza i chcą konkretów, to niech Pisza                        
o konkretach. Pan Radny powiedział, że jeżeli chcą, żeby odpowiadał jako Przewodniczący 
Klubu Radnych konkretnie, to niech Pisza o konkretach. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, 
że w tym piśmie wczorajszym jest zdanie, w którym się mówi o wyżej wymienionej uchwale, 
ale już nie ma napisane co to za uchwała, a wyżej tez nie ma napisane o jakiej uchwale jest 
mowa. Mówca zapytał, że jeżeli Państwo piszą niekonkretnie to jak chcą później konkretnych 
odpowiedzi? Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że zmyślać nie będzie. Pan Radny Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że generalnie rzecz biorąc te pisma będą na stronie internetowej, 
wiec wszyscy będą mogli sobie poczytać. Następnie Pan Radny powiedział, że większość 
tego pisma to jest jeden wielki zarzut, że w ogóle Klub istnieje. Pan Jerzy Krzyżanowski 
powiedział do Pana Surdela, że czytał to pismo i niech później od niego nie żąda jakiś 
konkretów, bo tu jest napisane, że w gminie rządzi tylko Klub Radnych. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział, że w Gminie rządzi Rada Gminy i tak samo do Klubu Radnych 
zapisywani byli tylko ci Radni, którzy złożyli deklaracje i którzy sami się zgłosili. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział do Pana Jana Małeckiego, że jeżeli Pan Jan Małecki chce być                     
w klubie Radnych to prosi złożyć deklarację i Klub radnych się na ten temat wypowie                        
i będzie też pan jak to pan określił „pupilkiem Wójta”, chociaż tak prawdę mówiąc był Pan 
już tym pupilkiem chyba dwadzieścia lat.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, żeby Pan Przewodniczący 
zatrzymał ten słowo twór Pana Radnego.    

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że no dobrze, 
ale jak wy mówicie, to jest dobrze, ale jak on odpowiada, to już jest niedobrze. Pan Radny 
Krzyżanowski powiedział do Pana Sołtysa, żeby się uspokoił i wytrzymał i trzymał nerwy na 
wodzy. 

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że to 
nie są konkretne odpowiedzi.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nawzajem. 
Następnie Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział to obecnych państwa, żeby pisali konkretnie                
i wtedy konkretni Bedzie się odpowiadać.  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała do pana Jerzego Krzyżanowskiego, żeby odniósł 
się do tego konkretnego oświadczenia nieprawdy, bo jest to rzecz konkretna i dlaczego 
państwo potwierdzili nieprawdę, ze według warunków zabudowy powstały wiatraki.   

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że też się 
odniesie do tego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Sołtysowi Janowi Górskiemu.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że przeprasza za to uniesienie, 
ale musimy zatrzymać to jakoś. Pan Sołtys powiedział do Pana Jerzego Krzyżanowskiego, 
żeby dał sobie już „siana” z tą sprawą, bo i zarówno Pani Grażyna i Pan Surdel wyraźnie mu 
powiedzieli coś, więc niech nauczy się słuchać. Pan Jan Górski powiedział, że dialog 
społeczny polega na tym, że słuchamy co mówi obywatel, natomiast Pan Jerzy chce na siłę 
wykazać co jego to na wierzchu. Pan Jan Górski prosił Pana Jerzego Krzyżanowskiego, żeby 
zatrzymał ten proces.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do Pana Sołtysa  
Jana Górskiego, że nie jest od tego, żeby go pouczał, wiec niech przestanie.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Pana Radnego Jerzego 
Krzyżanowskiego jako Sekretarza obrad, żeby się wstrzymał z dalszym komentarzem tej 
sprawy i niech zaprzestanie używania Gminnej strony publicznej (internetowej) do jakiegoś 
dialogu między Pana Krzyżanowskiego pomysłami i przemyśleniami, bo idzie drogą Pana 
Wójta, który publikuje na stronie wszelkie dziwaczne pisma do instytucji centralnych 
Państwa, które narażają Gminę na śmieszność. Pan Jan Górski prosił zatrzymać ten proces. 
Pan Jan Górski powiedział do Wysokiej Rady, że o sprawach, które mówią ludzie mówili już. 
Pan Jan Górski powiedział, że gdyby Pan Przewodniczący zapytał się mamy Marii, która 
siedziała na sali przed dziesięciu laty, dowiedziałby się, że nie o tej sprawie siedliskowych 
działek, i o sprawie wiatraków. Pan Sołtys powiedział, że wychodził do przodu i mówił                     
o tym, że jest wysokie ryzyko umieszczania wiatraków poniżej trzech kilometrów, ze można 
zejść troszeczkę niżej. Pan Jan Górski powiedział, ze były wtedy te słynne badania z 2001 
roku i wszyscy śmiali się, a teraz się to ukazuje w raporcie Polskiego Ministerstwa Zdrowia. 
Mówca powiedział, że już nie mówi o trzech kilometrach. Mówca powiedział, że firmy 
wiatrakowe są wyposażone w perfekcyjne zespoły prawne, które zjedzą naszego Pana Artura 
w butach. Mówca zwrócił się do Pana mecenasa mówiąc, że mówi to z całym szacunkiem.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że protestuje.  
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że niech sobie protestuje dalej. 

Pan Jan Górski powiedział do Pana Mecenasa, że Pan Mecenas jest naszym rzecznikiem, że 
nas kosztuje parę tysięcy złotych utrzymanie Pana Mecenasa, kosztuje to nas podatników, 
która to pan Wójt Chojną ręką wydaje. Pan Jan Górski powiedział, żeby Pan Mecenas 
uprzedzał pana Wójta, że tu grożą mu bardzo poważne konsekwencje. Pan Jan Górski 
powiedział, że Pan Mecenas tego nie czyni. Następnie powiedział, że rozumie, że nie jest to      
w Pana Mecenasa interesie, bo jest on tylko Radcą Prawnym w Urzędzie Gminy.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał, czy on? 
Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że to o nie o Wójta chodzi lecz                      

o niego.  
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że już za chwile kończy i zwraca 

się do Wysokiej Rady, by w jakiś sposób Wysoka Rada mimo wszystko oddziaływała na 
organ wykonawczy Gminy jakim jest wójt Gminy, byśmy zaprzestali takiego „głaskania się” 
bo w pewnym momencie rzeczywiście zabrną w ślepą ulicę. Mówca powiedział, że jest wiele 
wątków, którymi są już znudzeni i może już ich nie poruszać. Pan Jan Górski powiedział, że 
on na komisjach o tym zawsze będzie mówił i zwracał się do Państwa radnych bezpośrednio.  
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 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Grażynie Marcinkowskiej-Hryckiewicz.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że firma WINDINWEST jest arogancka, 
bezczelna, w ogóle nie kontaktuje się ze społecznością i rozmawia tylko z Panem Wójtem. 
Mówczyni powiedziała, że natomiast jest tu druga firma, której kable przechodzą przez jej 
posesję w Darłowie. Mówczyni powiedziała, że jest to firma w Barzowicach, która przysłała 
jej pismo, w którym uwidacznia się forma, w jakiej firma wiatrakowa powinna zwracać się do 
społeczności lokalnej, do tej, z której ma wymierne korzyści. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz przeczytała fragment tego pisma: „Szanowna Pani, farma wiatrowa Barzowice                        
z siedzibą w Warszawie jeszcze raz zapewnia o gotowości do jak najszybszego uregulowania 
sprawy…”. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała jak może inwestor 
postępować? Mówczyni powiedziała, ze zupełnie odmiennie jak WINDINWEST, który jest 
bezczelny i spotyka się potajemnie, a z mieszkańcami w ogóle nie rozmawia i mało tego 
pozwolenia na budowę rosną jak grzyby po deszczu, bo stawiają nowe tablice, nowe budowy 
i starają się o Wójta przepchnąć i potem piszą, że oni nic nie chcieli. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że sami Państwo widzą jak ta sprawa nowych 
wiatraków w Starym Jarosławiu była, że najpierw bardzo chcieli, później dali pismo, że oni 
nie chcą, potem Wójt mówi, że chcą, a oni nie chcą. Mówczyni zapytała kto tu kłamie? 
Mówczyni powiedziała, że mieszkańcy w ogóle nic nie wiedzą, a dopiero jak wjedzie ciężki 
sprzęt to dopiero wiedzą, że oni chcą budować. Mówczyni zapytała jak mają się bronić? 
Następnie powiedziała, że nieprawdą jest, że nie są stronami w sprawie, bo jeżeli oddziałuje 
na nasze grunty, jeżeli są w strefie oddziaływania no to oddziałuje. Mówczyni 
powiedziała/zapytała, że jeżeli ona ma zajętych osiemdziesiąt hektarów pod farmy wiatrowe, 
no to jakim prawem? Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że to Radni 
umożliwili wraz z Panem Wójtem, a to jest przecież jej własność i nic nie może z tym teraz 
zrobić. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że mas to 50 % wartości lub 
40 i nikt tego nie chce kupić, bo po co komu teraz ziemie pod wiatrakami? Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że dostała odmowie i oczywiście przedstawi to                  
w sądzie, że miała podpisaną umowę z firmą francuską na letników i po prostu ich nie będzie, 
bo napisali, że bardzo dziękują jej i narysowali wiatraki w tym piśmie. Mówczyni zapytała 
jak ma się rozwijać tutaj turystyka w Darłowie? Mówczyni powtórzyła to samo pytania                      
i powiedziała, że ma być dwieście tych wiatraków. Mówczyni powiedziała, ze cały czas 
dostawiają te wiatraki. następnie zapytała Pana Wójta ile ma on jeszcze schowanych tych 
wiatraków i ile ich jeszcze wypuści jak gołębi? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał Panią Grażynę dlaczego 
głupoty opowiada?  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że nie gada głupot i zapytała skąd te siedem 
wiatraków się wzięło? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że powie.  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że w Porzeczu się budują.  
Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że 

może do Prokuratury trzeba to zgłosić, bo może on powinien sprawdzić czy samowola 
budowlana to jest.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał to na co czekają?  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że to urząd samowolę robi.  
Na sali obrad był krzyk i Mówczynie się przekrzykiwały.  
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Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że oni 
Pana Wójta informują.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że mówią o jakimś fakcie. Nie było 
słychać o czym.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo wykrzyknęła, że oni mają pozwolenia na budowę, a te 
uwarunkowania mówią, że to wszystko jest O.K. 

Pan Artur Madeła Radca Prawny zapytał rozmówczynię czy ona chce zatrzymać 
legalny proces budowlany?   

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że legalny bo kto najpierw pozwolił, że legalny.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny zapytał kto wydaje pozwolenia na budowę? 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała krzycząc, że pozwolenia na budowę idą za tym 
co jest w planie zagospodarowania, który jest unieważniony.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny po raz drugi zapytał kto wydaje pozwolenia na 
budowę? 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił o spokój 
ponieważ się przekrzykują i nic nie słychać.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo zapytała krzycząc dlaczego te plany nie zostały uchylone,                 
a są nieważne, a pozwolenia na podstawie tych planów właśnie są, a Pan Mecenas nie napisał, 
że mają wadę prawną i muszą być wyeliminowane z obrotu prawnego.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zapytał kto jest dysponentem przestrzeni? 
Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że nic Państwo z tego nie rozumieją.  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała krzycząc, że Pan to na pewno rozumie. 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zapytał czy pan mecenas chce to zepchnąć na 

Pana Starostę? 
Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że Państwo ciągle sugerują, że … 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała krzycząc i zarazem wchodząc innemu mówcy               
w słowo, że Pan wydaje ciągle …(nie słychać było). 

Pan Artur Madeła Radca Prawny kontynuując swoją wypowiedź powiedział, że 
Państwo sugerują, że nielegalnie, niezgodnie z prawem postępuje Starosta wydając te 
pozwolenia na budowę.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo uniesionym mocno głosem zaprzeczyła temu, co mówił Pan 
Mecenas. Następnie Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała czy legalne są te 
wszystkie pięć planów, które dodatkowo obowiązują?  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że on nie zajmuje się konkretnymi 
… nie słychać co Pan Mecenas mówi, bo Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz 
krzyczącym tonem wypowiadała kolejne zdania. 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo uniesionym mocno głosem powiedziała, że Pan jest 
prawnikiem i zapytała za co pan pieniądze bierze. Mówczyni nie pozwalała panu mecenasowi 
się wypowiedzieć i wykrzyknęła, że prosi, żeby poszedł do swojego biura i tutaj nie siedział, 
bo nawet nie potrafi odpowiedzieć.   

Pan Artur Madeła Radca Prawny nie mogąc się wypowiedzieć w końcu powiedział 
do rozmówczyni, że jest bezczelna.  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo uniesionym głosem powiedziała, że nie jest bezczelna. 
Następnie krzyczała, że jej teren został zaśmiecony i nie mogła sie obronić, a Pan Mecenas 
mieszka w spokojnym miejscu i jego to nie obchodzi. Mówczyni powiedziała, że ona mieszka 
na jego decyzjach bo takie opinie prawne wydaje. Mówczyni powiedziała, że Pan Wójt 
powiedział, że takie opinie wydają prawnicy pracujący w Gminie. Mówczyni wskazała na 
Pana Mecenasa, że to jest on. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała 
ponownie powtarzając, że nie zostało uchylonych pięć uchwałą mających taką sama wadę 
prawną jak ta unieważniona, a wszystko było uchwalone w ten sam dzień. Mówczyni 
powiedziała, że mało tego Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska wysłał pismo do Pana 
Wójta, że nie można głosować. Mówczyni poprawiła poprzednie zdanie i powiedziała, że nie 
dosłownie głosować, ale że nie można podejmować tego bez oddziaływania na środowisko                 
i bez konsultacji społecznych, a Pan Wójt i tak to zrobił i oszukał Radnych, a prawnik to 
przyklepał.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Wiesławowi Moskwie. 

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że odbyło się 
zebranie sołeckie w Kowalewicach na temat podziału tych pieniążków z wiatraków, które 
mają być przeznaczone, i na tym zebraniu padło takie pytanie do niego, co on w tym kierunku 
robi. Pan Radny Wiesław Moskwa powiedział, że chodzi o tą drogę w Kowalewicach, która 
została z płyt rozebrana i wysypana jest tym tłuczniem. Pan Radny powiedział, że mieszkańcy 
maja z tym problem i pytają o to kiedy ta droga będzie zrobiona, na przykład kiedy będzie 
wylewany asfalt czy coś innego. Pan radny powiedział, że to już rok mija jak te wiatraki się 
kręcą i nic się nie dzieje, a na tym zebraniu będzie musiał się ustosunkować. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Krawczyk. 

Pan Andrzej Krawczyk Mieszkaniec Miasta Darłowo powiedział, że chciałby 
przywołać choćby Pana Małeckiego, który przed rokiem 2000 miał do czynienia                       
z wiatrakami. Mówca powiedział, że do końca próbował tak jak Pani Marcinkowska 
powstrzymać ten biznes wiatrakowy wiedząc o tym i mając świadomość,  przedstawiając 
Państwu dokumenty, które już stwierdzały na początku, że jest to działanie naprawdę tak 
szkodliwe, i bezkarne, ale wówczas nie należeliśmy jeszcze do Unii Europejskiej. Mówca 
powiedział, że była to walka i widzi, że dzieje się to dalej i jest to błędne koło. Pan Krawczyk 
powiedział, że jak Pan Krzyżanowski powiedział „tak zwany Klub Radnych”, to mówca choć 
nie wie jaka jest dokładna, właściwa nazwa Klubu, ale tak myśli to tych wiatrakach, tak 
zwanych wiatrakach. Mówca powiedział, że to tak zwane wiatraki, ale nikt nie wie co one 
komu czynią, komu krzywdę a komu pożytek. Pan Krawczyk powiedział, że gdyby Państwo 
zauważyli, to krzywdą już było ich postawienie w pasie terenu nadmorskiego, gdzie ten teren 
nadmorski jest naprawdę bardzo piękny i byłby z pożytkiem wykorzystany, a Pani Sołtys                   
z Cisowa, która była miedzy innymi zwolenniczką tych wiatraków, a teraz żałuje. Mówca 
powiedział, że tak tez jest z waszym terenem, bo nie linia brzegowa Bałtyku jest cenna, ale 
cały teren nadmorski jest bardzo cenny, tylko za sprawą Radnych i Wójta stał się to już teren 
przemysłowy. Mówca powiedział, że już nie Państwo nie z robicie oczekując, że coś się 
zmieni, ponieważ to już się stało. Pan Krawczyk powiedział, że nawet przepisy, które 
powinny być najpierw stworzone i poprzedzone jakimiś badaniami, analizami, które                       
w skutkach  pokaże co znaczy taka farma jedna z drugą – to nikt tego nie czynił. Pan 
Krawczyk zapytał czy państwo wiedza dlaczego? Następnie odpowiedział, że to dlatego, że to 
jest gro potężnych pieniędzy, gdzie od strony prawnej tak to wszystko jest dograne, że 
maluczki człowiek nie liczy się. Pan Krawczyk powiedział, że Pan Surdel, czy też pani 
Marcinkowska, która umie bronić jeszcze swego interesu, to ona też jest za mała, a Radni 
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tego jakby nie pojmują jaki to jest dla nich tragiczny ruch idąc w tym kierunku. Pan 
Krawczyk powiedział, że to już jest tragedia. Następnie powiedział, że on słyszy, że 
kolejnych siedem, czy osiem ma gdzieś powstawać i one najprawdopodobniej powstają. Pan 
Krawczyk zapytał do jakiego momentu to będzie się działo? Czy ni powinno już być dość? 
Mówca powiedział, że Zagórzyn, Domasławice to tak piękne tereny, że przecież Warszawa 
by chciała tam się budować, mieszkać, ale jak teraz ktoś tam pojedzie tak jak jego znajomy, 
który pytał go co tu zrobili. Pan Krawczyk powiedział, że nie chodzi tu o konkretnego 
inwestora, który szuka miejsc dogodnych i jeszcze fajnych, bo można zawsze z tego uciec, bo 
wiatraki będą jeszcze przez jakiś czas, a później będzie potężnym właścicielem areału, który 
będzie bogaty. Pan Krawczyk zapytał czy nie trzeba było z Państwa radnych strony wziąć 
teraz pod uwagę każda jedną opinię wyrażoną tutaj przez mieszkańca, który mówi, że ma 
problem. Pan Krawczyk zapytał, dlaczego nikt nie wziął teraz nie podniósł głosu i nie 
powiedział, że dosyć i zapytał czy ktoś zrobił tą prawdziwą analizę oddziaływania na 
środowisko?  Mówca zapytał jak nasza Natura? Mówca powiedział, że Unia Europejska 
przedtem kwestionowała jak on się zwracał na pismach, że nie może być nad brzegiem 
morza, bo to jest węzeł przygodowy ptaków, nie może być na morenie. Pan Krawczyk 
powiedział, że nie może być farma wiatrowa złożona z dwudziestu wiatraków, bo ona musi 
być minimum tyle na przestrzeni takiego terenu nieurodzajnego terenu, a tutaj jest na 
najlepszym. Mówca powiedział, że mógłby opowiadać Państwu tu dugo jeszcze, ale wydaje 
mu się, że to próbował przez cztery lata przekonać i nie odniosło to skutku. Pan krawczyk 
powiedział, że mógłby przypuszczać, bo od strony byłego Ministra Rolnictwa i innych ludzi, 
którzy są potężnymi ludźmi. Pan Krawczyk powiedział, że Pani, która udzielała porady 
powiedział, że jak Państwo mają rację, to ona się pod tym nie podpisze. Pan Krawczyk 
powiedział, że tak to wygląda. Pan Krawczyk powiedział, że są na przegranej pozycji. 
Następnie Mówca powiedział, że dopóki nie zrozumie się, ze to jest nasz wspólny interes, bo 
to nie jest interes Pana Surdela ani Pani Marcinkowskiej, to nie jest interes Wójta, lecz interes 
nas wszystkich. Pan Krawczyk powiedział, że ich tu nie będzie kiedyś i ktoś tu będzie 
zarzucał dlaczego tak się stało. Następnie zapytał, czy nie należałoby teraz pomyśleć                       
i zastanowić się chwilkę, że one powstały i dopiero pracują, a co będzie za dziesięć lat                       
w natłoku ilości tych wiatraków i jakie będą konsekwencje? Pan Krawczyk powiedział, że nie 
ma nigdzie na zachodzie tak scentralizowanych wiatraków, jak w strefie przemysłowej. 
Mówca powiedział, że mu kiedyś też zarzucano, że jak byłby w Niemczech i jechał autostradą 
to zobaczyłby tam same wiatraki. pan Krawczyk powiedział, że jak przez kopań będzie szła 
autostrada, to on też będzie chciał stawiać wiatraki. mówca powiedział, że tak to wychodzi                  
i przykrym jest słuchać jak na przykład odnosimy się do takich szczegółów i drobiazgów. 
Mówca powiedział, że chodzi o meritum sprawy, bo to co usłyszał od Pani jest tak ważne,                 
a nikt do tego się nie nad tym zastanowił, że to jest bardzo ważny problem. Mówca zapytał 
czy brak jest tej jakby służby, która z zewnątrz niesie pomoc tym ludziom? Mówca 
powiedział, że ta pomoc powinna być już organizowana. Mówca powiedział, że w niektórych 
momentach – tak jak tutaj słuchał – należałoby wykonać kroki, jak nie można tego pojąć 
inaczej. Pan Krawczyk powiedział, że jak nie zastanowimy się nad tym, ze to jest nasz 
wspólny interes, to wszyscy przegramy, a zyskają ludzie, którzy zawsze robią pieniądze, bo 
oni zawsze są bezwzględni. Pan krawczyk powiedział, aby zrozumieć, że w pewien sposób 
lokalna społeczność pomaga tym inwestorom, bo jeżeli przychodzi ktoś z boku – co widział 
spośród ludzi, którzy protestowali z Kopań a było ich czterdzieści pięć a później został na 
końcu sam – gdzie wszyscy brali najpierw pięć tysięcy, później dwadzieścia i trzydzieści. 
Mówca powiedział, że są to duże pieniądze, ale są one wkalkulowane w inwestycję, za 
dwadzieścia siedem milionów dolarów. Mówca powiedział, że chodzi o coś innego, że 
wszędzie są te pieniądze w sposób właściwy tak chowane, że Lech Kaczyński wówczas był 
Ministrem Sprawiedliwości, że w związku z jego pismem wszczął postępowanie jeśli chodzi 
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o nieprawidłowości, ale oczekiwanie było służb, które powinny się zająć od strony 
operacyjnej i rozegrać sprawę właściwie i wskazać winnych i cwaniactwo a oni zapytali go  
czy widział, czy Wójt bierze pieniądze. Pan Krawczyk powiedział, że zaśmiał się tam                        
i podziękował. Mówca powiedział, że nie można zwalczać czegoś na co się nie ma siły i nie 
ma możliwości. Mówca powiedział, że te środki gdzie są, gdzie powinny właściwie 
funkcjonować niestety … mówca powiedział, że dlatego nie chciałby tutaj zarzucać, ze nie 
ma porozumienia tutaj, tylko chce powiedzieć, że należałoby się zastanowić. Pan Krawczyk 
zapytał czy należałoby wziąć pod uwagę, czy nie jest to już czas, gdy jeszcze można coś 
uratować.  

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Sołtys Wandzie Hańczaryk.   

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała do Pana Andrzeja, że 
jest taka sprawa, ze zaczęli budować, bo dostali pozwolenie od Gminy i ona nie ma nic 
wspólnego z budowaniem wiatraków w Cisowie. Pani Sołtys powiedziała, że ani nie 
sprzedała działki ani pieniędzy nie wzięła. Mówczyni powiedziała, że jak zaczęli stawiać to 
tylko wywalczyła jedno, czego w tej chwili inni nie mają, że wywalczyła drogi, które od 
asfaltu zostały zrobione z płyt i że Gmina dała na Kościół pieniądze na dachówkę. Pani Sołtys 
powiedziała, że pięciu groszy z tego nie miała, ale wywalczyła to w firmie, że pracowali nasi 
ludzie. Pani Wanda Hańczaryk powtórzyła, że nie miała nic, ani działki nie sprzedała ani nic. 
Mówczyni powiedziała, że jest za wiatrakami, ale żeby przynajmniej kilometr były od 
zabudowań.  

Na sali obrad zrobiło się głośno. Pani Marcinkowska-Hryckiewicz coś głośno mówiła. 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo głośniej powiedziała, że nie 

sprzedała działki i korzyści nie miała i prosi nie mówić, że ona była za wiatrakami. Pani 
Wanda głośno powiedziała, żeby w ogóle nie mówić takich rzeczy, bo firmy najpierw kupili 
ziemię od rolników, ale … 

Pani Zofia Krakowiak Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała do Pani 
Wandzi, żeby się nie denerwowała.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo krzyknęła: „No co się nie 
denerwuj jeśli ktoś mówi nie prawdę?!” 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że to jest już historia.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo krzyczała do Pani Zofii, że sama 
jest świadkiem, bo absolutnie ani działki nie sprzedała, a właśnie taka osoba jak Pan – 
wskazując na Pana Krawczyka – gada, że Wanda była za wiatrakami, bo działkę sprzedała. 
Mówczyni powiedziała, że nawet jednej działki nie sprzedała.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że już 
widzi, że chyba jest potrzebna przerwa.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że jeszcze chciała coś ważnego powiedzieć. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że tak, 
ale krótkie zdanie.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że tak, tylko jedno zdanie.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo krzyczała do Pana Krawczyka, że 
to jest podłe zachowanie i jak On startuje w Kopań, to ona nie chce żeby Pan Krawczyk ją 
oczerniał.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że chciała by coś zauważyć, że są prowadzone 
badania tam, gdzie farmy wiatrowe powstały w morzu, to w promieniu dwudziestu 
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kilometrów ginie życie. Mówczyni powiedziała, że nie rosną rośliny, nie pływają ryby i nie 
ma nic, a nam się każe mieszkać i mówić, że to jest zdrowe, te czterysta metrów. Mówczyni 
powiedziała, że to jest już ponad wszelką możliwość, bo to są rzeczy udowodnione, zbadane       
i opublikowane. Mówczyni powtórzyła, że dwadzieścia kilometrów promień i życie zanika              
w morzu, a nam czterysta metrów jest to nie szkodliwe. Druga sprawa, którą poruszyła Pani 
Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz dotyczy jej krów. Mówczyni powiedziała, że z jej 
krowami dzieją się różne rzeczy. Pani Grażyna powiedziała, że w pierwszym roku, kiedy 
powstały farmy zaczęły krowy bardzo ronić i ciągle znajdowała poronione krowy na 
pastwisku, albo rodziły się nie żywe. Mówczyni powiedziała, że było ich trzydzieści siedem 
sztuk i było to w 2013 roku. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że w tej 
chwili rodzą się te krowy, i też część z nich nie żyje, część z nich była poroniona, a część                   
w tym roku po raz pierwszy urodziło się siedem par bliźniąt. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz powiedziała, że to jest niespotykane i ktoś może powiedzieć, ze to fajni, ale to 
jednak świadczy o nieprawidłowościach. Mówczyni powiedziała, że badania prowadzi 
Instytut Techniczno-Przyrodniczy z Bydgoszczy ze swoimi studentami i te badania będą 
opublikowane dopiero za rok, po tym, jak przez rok czasu będą to analizować. Mówczyni 
powiedziała, że dla nich to też jest niesamowite, że zaczęły się rodzić bliźniaki. Mówczyni 
powiedziała, że nigdy ani razu wśród osiemdziesięciu matek nigdy nie urodził się żaden 
bliźniak, a teraz siedem par. mówczyni powiedziała, że jak krowa rodzi na pastwisku, to ona 
nie wie czy to były bliźniaki, ale nigdy nie roniły. Pani Marcinkowska powiedziała, że nie wie 
jak to można wytłumaczyć, ale za rok powiadomi. Mówczyni powtórzyła, że teraz nie może 
powiedzieć na pewno tego, ale nigdy się takie rzeczy nie zdarzały. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że jeżeli ryby giną, jeżeli roślinność ginie pod 
wiatrakami w morzu no t o jak się mówi, że dla nas to jest zdrowe.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
ogłasza 15 minut przerwy.  

 
Po przerwie obecnych było 14 Radnych rady Gminy Darłowo, co stanowi kworum.  
(W tej części sesji nie było Pana Radnego Łukasza Staniszewskiego)  
 

Ad. 8. 
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo środków 
stanowiących fundusz sołecki. Druk Nr 1/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo środków 
stanowiących fundusz sołecki stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Druk Nr 1/2014 XLVI 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
 
w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. , poz. 594 ze zm.) oraz art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 20 lutego 2009 r. o funduszu 
soleckim (Dz. U. Nr 52, poz. 420, ze zm.) uchwala się co następuje: 

§1. 
Rada Gminy Darłowo wyraża zgodę na wyodrębnienie środków finansowych stanowiących fundusz sołecki                     
w budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok. 

§2. 
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Wykonanie uchwały powierza się Wójta Gminy Darłowo. 
§3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 
Uzasadnienie:  
„Zgodnie z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 20 lutego 2009r. o funduszu sołeckim rada gminy w terminie do 31 marca 
każdego roku wyraża zgodę lub nie wyraża zgody na wyodrębnienie środków finansowych stanowiących fundusz 
sołecki w budżecie gminy na następny rok. Rada uchwalając budżet gminy może nie uwzględnić wniosku 
sołectwa, w przypadku, gdy uzna, że zadania, które chce sołectwo zrealizować nie spełniają warunków, które 
zostały określone w ustawie o funduszu sołeckim. Środki finansowe z funduszu soleckiego maja realizować 
zadania Gminy i mają służyć poprawie życia mieszkańców sołectw. Obsługę merytoryczną i finansową zapewnia 
Wójt Gminy Darłowo. Środki nie są przekazywane do dyspozycji sołtysa, środkami dysponuje Wójt. Z wyżej 
wymienionych względów podjęcie uchwały jest zasadne.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                  

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że w stosunku do uchwały, którą tutaj podjęli                     
w związku ze zmianą podstawy prawnej zachodzi konieczność… 

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo wchodząc panu 
Wójtowi  w słowo zapytała  kiedy pan Wójt będzie odpowiadał na pytania, czy dopiero na 
samym końcu? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że najpierw trzeba 
popracować. Pan Wójt powiedział, ze oczywiście odpowie w wolnych wnioskach                        
i zapytaniach.  

  Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że                  
w takim razie prosi o pisemną odpowiedź na jej pytania pomnie waz nie ma czasu. 

 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie wie jakie to są 
pytania, bo to są poglądy, no ale jak Pani napisze to jej odpisze. Pan Wójt powiedział, że prosi 
też wystąpić do nie go pisemnie w jakich sprawach i udzieli odpowiedzi. Pan Wójt 
powiedział, że tylko bardzo by prosił nie robić tego błędu, bo bardzo go zabolało jak 
podpisała się Pani Sołtys Jeżyc jego Sołtyska i tą nazwę Jeżyc napisała przez „rz”, ale taka to 
jest wada. Pan Wójt powiedział, że przechodzi do meritum sprawy. Pan Wójt powiedział, że 
zmiana jest ustawy dlatego proponują przyjęcie uchwały przyjmującej nową podstawę 
prawną. Pan Wójt powiedział, że te sprawy prowadził jego Zastępca, ale wczoraj                        
w Dobiesławiu sprawa wynikła. Pan Wójt powiedział, że do tej pory było tak, że fundusz 
sołecki uchwalaliśmy na rok, ale u nas wchodzi nowy duch czasu czyli tak zwany fundusz 
obywatelski, który się składa między innymi z funduszu podatkowego 
dziesięcioprocentowego z podatku od wiatraków, funduszu zaległego praktycznie sołeckiego. 
Pan wójt powiedział, że będą jeszcze inne środki ponieważ powstaje Stowarzyszenie, które 
praktycznie też chce wspomóc działalność tutaj organów samorządu dla dobra mieszkańców. 
Pan Wójt prosił Radnych, żeby przyjąć w ten sposób, żeby ten fundusz funkcjonował przez 
przynajmniej pięć lat, to znaczy ten rok i cztery lata następnej kadencji, żeby ci co przyjdą do 
władzy, żeby wiedzieli co jest, a to już można powiedzieć, że są to duże pieniądze. Pan wójt 
powiedział, że mieszkańcy będą mogli załatwić już sobie podstawowe potrzeby i sprawy, 
czego przykładem było wczorajsze spotkanie w Dobiesławiu i dał im tak jakby obywatelstwo. 
Pan Wójt powiedział, że inni też, na przykład Koszalin też już sobie wymyślił taki fundusz 
obywatelski i Słupsk oraz inne formy. Pan Wójt powiedział, że ten fundusz musi być 
przetrawiony tj. przerobiony na odpowiednie zapisy w budżecie, ale to jest formalność                       
i można zrobić. Pan Wójt powiedział, że dlatego też do tego uzasadnienia tutaj dodaje to, 
żeby to obowiązywało na te minimum pięć lat. Pan Wójt powiedział, że zrobią prezent dla 
następnej władzy, tj. prawie sześćset tysięcy złotych.     

 
Pan Wójt zgłosił i przeczytał Autopoprawkę na druku Druk Nr 1A/2014XLVI 
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/Autopoprawka projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo środków stanowiących 
fundusz sołecki stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 

Druk Nr 1/2014 XLVI 
„Projekt 

Uchwała Nr …. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
 
w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
 
W projekcie uchwały Rady Gminy Darłowo ws. wyodrębnienia budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok funduszu 
sołeckiego wprowadza się następujące zmiany: 
 
Podstawa prawna: słowa: „oraz art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 20 lutego 2009 r. o funduszu soleckim (Dz. U. Nr 52, 
poz. 420, ze zm.) zastępuje się słowami: „oraz art. 2 ust 1 ustawy z dnia 21 lutego 2014 roku o funduszu 
sołeckim (Dz. U. z 2014 roku poz. 301). 
 
Uzasadnienie:  
„W czwartek 20 marca 2014 roku weszła w życie uchwalona w dniu 21 lutego 2014 roku ustawa o funduszu 
sołeckim. Art. 11 ww. aktu prawnego traci moc ustawa, która pierwotnie znajduje się w podstawie prawnej.”  

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przeczytał prawidłową treść 

paragrafu pierwszego przedmiotowej uchwały po autopoprawce.  
§1. 

Rada Gminy Darłowo wyraża zgodę na wyodrębnienie środków finansowych stanowiących fundusz sołecki                     
w budżecie Gminy Darłowo na minimum pięć lat. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Wójta, że to nie może być tak.  

Pan Jan Górski zapytał czemu to ma służyć? 
Pan Wójt powiedział, że zatem dwutysięczny piętnasty rok skreślamy. Pan Wójt 

przeczytał kolejne paragrafy.  
„§2. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójta Gminy Darłowo. 
§3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.”  
 
 Pan Wójt powiedział, że do uzasadnienia podaje, że doszły tu wyjaśnienia                        
z Ministerstwa Cyfryzacji i służb finansowych, że zmieniły się te właśnie reguły. Pan wójt 
powiedział, że można byłoby nie zmieniać tej uchwały, ale lepiej się dostosować, bo później 
ktoś coś zmieni i nie będzie można z tego skorzystać. Pan Wójt powiedział, że jeśli się                   
w terminie dzisiaj wyrabiamy i to proponuje to przyjąć. Pan Wójt powtórzył, że finansowo to 
jest w granicach do sześciuset tysięcy złotych tak licząc na dzisiejsze tu wskaźniki środków              
z budżetu Gminy.  
 

(Pan Radny Jan Różycki wyszedł z sali obrad) 
 
 Pan Wójt powiedział, że Rząd płaci w granicach dwudziestu procent, no to                        
w granicach stu- stu trzydziestu tysięcy złotych dopłaca państwo i oczywiście to skontroluje. 
Pan Wójt powiedział, że proponuje podjęcie tej uchwały. 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Wójta, że odnośnie tej autopoprawki to faktycznie ustawa się zmieniła … 

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że 20 marca. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo kontynuując 

wypowiedź powiedział, że zgodnie z interpretacją Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie, 
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który tutaj wyjaśnił tą kwestię podejmowania uchwał odnośnie środków sołeckich, że 
wystarczy teraz podjąć i ta uchwała obowiązuje cały czas z roku na rok dopóki Rada jej nie 
odwoła.  

 
(Pan Radny Jan Różycki wrócił na salę obrad) 
 
Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że dokładnie tak.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w uzasadnieniu 

dopisuje, że będzie … 
Pan Jan Górski wchodząc w słowo powiedział, że ale terminowość jest niezgodna 

zapisem uchwały nawet. 
Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że w uzasadnieniu może być. 
Pan Jan Górski powtórzył, ze w uzasadnieniu może być.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w uzasadnieniu 

podaje, żeby dopisać, że przyjmujemy na minimum pięć lat, czyli ten rok i cztery następne. 
Pan Artur Madeła Radca Prawny powtórzył, że w uzasadnieniu może być. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że                

w uzasadnieniu tak, ale nie w uchwale, która jest podjęta i ona obowiązuje do chwili aż Rada 
ją odwoła.  

 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jak będzie Rada 
następna tutaj i nie będą pupile to mogą sobie zmienić, a dzisiaj tak uchwalamy i taki 
kierunek obieramy, wiec prosi o przyjecie tego. Pan Wójt następnie zapytał Pana Mecenasa, 
czy ta autopoprawka może być i czy podpisuje się Pan Mecenas pod tym? 

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział twierdząco, że tak.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał Pana 

Mecenasa czy autopoprawkę można razem głosować z uchwałą, czy to powinno być osobne 
głosowane? Pan przewodniczący powiedział, że to był dylemat na ostatniej sesji, bo jeżeli jest 
autopoprawka, to automatycznie uchwała jest podejmowana wraz z autopoprawką 
obowiązującą.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział twierdząco, że tak. Pan Mecenas 
wyjaśnił, że autopoprawka wyszła od osoby, która zaproponowała projekt uchwały, także 
głosowanie Państwo Radni robią jako całość.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał Pana Wójta czy to jest tak 
zwany stary fundusz sołecki czy to jest ogólny? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że stary.  
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy ten fundusz 

obywatelski to jest coś innego.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że tak.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  
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Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia 
Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 
i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy 
Darłowo na 2015 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
/Uchwała Nr XLVI/380/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo 
środków stanowiących fundusz sołecki stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 9.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Darłowo.  
Druk Nr 2/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej                           
o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr ………………….. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …………………………………………….. 

 
w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom 
zamieszkałym na terenie Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 90 f ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (tekst jednolity Dz. U. z 2004 r. Nr 
256, poz. 2572, Nr 69, poz.624, Nr 109, poz. 1161, Nr 273, poz. 2703, Nr 281, poz. 2781, z 2005 r. Nr 17, poz. 
141, Nr 94, poz. 788. Nr 122, poz. 1020, Nr 131, poz. 1091, Nr 137, poz. 1304, Nr 167, poz. 1400, Nr 249, poz. 
2104, z 2005 r. Nr 144, poz.1043, Nr 208, poz. 1532, Nr 227, poz. 1658, z 2007 r. Nr 42, poz. 273, Nr 80, poz. 
524, Nr 115, poz. 791, Nr 120, poz. 818, Nr 180, poz. 1280, Nr 181, poz. 1292, z 2008 r. Nr 70, poz. 416, Nr 145, 
poz. 917, Nr 216, poz. 1370, Nr 235, poz. 1618, z 2009 r. Nr 6, poz. 33, Nr 31, poz. 206, Nr 56, poz. 458, Nr 219, 
poz. 1705, Nr 157, poz. 1241, z 2010 r. Nr 44, poz. 250, Nr 54, poz. 320, Nr 127, poz. 857, Nr 148, poz. 991,                  
z 2011 r. Nr 106, poz. 622, Nr 112, poz. 654, Nr 139, poz. 814, Nr 149, poz. 887, Nr 205, poz. 1206, z 2012 r. 
poz. 979, z 2013 r., poz. 827, poz. 1317, z 2014 r., poz.7) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1 
Ustala się Regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie 
Gminy Darłowo o treści, jak w załączniku do niniejszej uchwały. 

§ 2 
Tracą moc: 

1) uchwała Nr XX/261/2005 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 kwietnia 2005 r. w sprawie ustalenia 
Regulaminu pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Darłowo; 

2) uchwała Nr XVII/242/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 3 lipca 2008 r. w sprawie zmiany uchwały                 
Nr XX/261/2005 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 kwietnia 2005 r. w sprawie ustalenia Regulaminu 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Darłowo. 

§ 3 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
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§ 4 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 01 września 2014 r.     
 

Załącznik do uchwały 
         Nr ………………………….. 
         Rady Gminy Darłowo 
         z dnia ………………………  
 

REGULAMIN 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Darłowo 

 
I. POSTANOWIENIA OGÓLNE 

§ 1 
1. Regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie 

Gminy Darłowo, zwany dalej „Regulaminem”, określa zasady, warunki i tryb przyznania i udzielania 
świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom w celu zmniejszenia różnic w dostępie do 
edukacji oraz umożliwienia pokonywania barier dostępu do edukacji wynikających z trudnej sytuacji 
materialnej ucznia. 

2. Pomoc materialna o charakterze socjalnym, o której mowa w Regulaminie obejmuje świadczenia udzielane 
w formie: 
1) stypendium szkolnego, 
2) zasiłku szkolnego. 

§ 2 
Ilekroć w Regulaminie jest mowa o: 

1) ustawie o systemie oświaty – należy przez to rozumieć ustawę z dnia 7 września 1991 r. o systemie 
oświaty (Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.); 

2) ustawie o pomocy społecznej – należy przez to rozumieć ustawę z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 
społecznej (Dz. U. z 2013 r., poz. 182 z późn. zm.); 

3) ustawie o świadczeniach rodzinnych – należy przez to rozumieć ustawę z dnia 28 listopada 2003 r.                     
o świadczeniach rodzinnych (Dz. U. z 2013 r., poz. 1456 z późn. zm.); 

4) szkole – należy przez po rozumieć szkołę publiczną i niepubliczną o uprawnieniach szkoły publicznej 
dla młodzieży i dla dorosłych, szkołę niepubliczną nieposiadającą uprawnień szkoły publicznej dla 
młodzieży i dla dorosłych, publiczne kolegium nauczycielskie, nauczycielskie kolegium języków obcych, 
kolegium pracowników służb społecznych, niepubliczne kolegium nauczycielskie i nauczycielskie 
kolegium języków obcych, publiczny i niepubliczny ośrodek umożliwiający dzieciom i młodzieży,                       
o których mowa w art. 16 ust. 7 ustawy o systemie oświaty, a także dzieciom i młodzieży upośledzonej 
umysłowo ze sprzężonymi niepełnosprawnościami realizację odpowiednio obowiązku szkolnego                        
i obowiązku nauki; 

5) uczniu – należy przez to rozumieć odpowiednio: ucznia, wychowanka, słuchacza szkoły, o której mowa 
w pkt 4, zamieszkałego na terenie Gminy Darłowo; 

6) kwocie bazowej – należy przez to rozumieć kwotę, o której mowa w art. 6 ust. 2 pkt 2 ustawy                            
o świadczeniach rodzinnych; 

7) kryterium dochodowe na osobę w rodzinie – należy przez to rozumieć kwotę nie większą niż kwota,                     
o której mowa w art. 8 ust. 1 pkt 2 ustawy o pomocy społecznej; 

8) rodzinie – należy przez to rozumieć osoby spokrewnione lub niespokrewnione pozostające w faktycznym 
związku, wspólnie zamieszkujące i gospodarujące; 

9) dochodzie na osobę w rodzinie – należy przez to rozumieć dochód rodziny podzielony przez liczbę osób 
w rodzinie. 

 
II. ZASADY I WARUNKI UDZIELANIA POMOCY MATERIALNEJ 

§ 3 
1. Uprawnionymi do otrzymania pomocy materialnej o charakterze socjalnym są uczniowie szkół, o których 

mowa w art. 90 b ust. 3 i 4 ustawy o systemie oświaty, u których występują okoliczności wskazane w art. 90 
d ust. 1 ustawy o systemie oświaty, zamieszkujących na terenie Gminy Darłowo. 

2. Warunkiem ubiegania się o pomoc materialną o charakterze socjalnym jest: 
1) złożenie wniosku w Urzędzie Gminy Darłowo przez uprawnionych i w terminach określonych 

przepisami ustawy o systemie oświaty – art. 90 n ust. 6, tj. do 15 września danego roku szkolnego,                     
a w przypadku słuchaczy kolegiów nauczycielskich, nauczycielskich kolegiów języków obcych                           
i kolegiów pracowników służb społecznych do dnia 15 października danego roku szkolnego; 
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2) wniosek o przyznanie świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym zawiera                            
w szczególności: 
a) imię i nazwisko ucznia i jego rodziców/opiekunów prawnych; 
b) miejsce zamieszkania ucznia; 
c) dane uzasadniające przyznanie świadczenia pomocy materialnej; 

3) do wniosku o udzielenie pomocy materialnej załącza się zaświadczenia lub oświadczenia o wysokości 
dochodów, a w przypadku, gdy o pomoc materialną ubiega się uprawniony, o którym mowa w art. 90 b 
ust. 3 i 4 ustawy o systemie oświaty, którego rodzina korzysta ze świadczeń pieniężnych z pomocy 
społecznej, przedkłada się również zaświadczenie lub oświadczenie o korzystaniu ze świadczeń 
pieniężnych z pomocy społecznej; 

4) oświadczenia, o których mowa w punkcie 3 składa się pod rygorem odpowiedzialności karnej za 
składanie fałszywych zeznań. Składający jest obowiązany do zawarcia w nim klauzuli następującej 
treści: „Jestem świadomy/świadoma odpowiedzialności karnej za złożenie fałszywego oświadczenia”. 
Klauzula ta zastępuje pouczenie organu o odpowiedzialności karnej za składanie fałszywych zeznań. 

 
III. SPOSÓB USTALANIA WYSOKOŚCI POMOCY MATERIALNEJ ORAZ FORMY, W JAKICH 

UDZIELA SIĘ STYPENDIUM SZKOLNE I ZASIŁEK SZKOLNY 
§ 4 

1. Wysokość stypendium szkolnego ustalana będzie w następujący sposób: 
1) jeżeli dochód na osobę w rodzinie uprawnionego/słuchacza jest niższy niż 50% kryterium dochodowego 

na osobę w rodzinie, stypendium szkolne ustala się w wysokości miesięcznej od 101% do 200% kwoty 
bazowej; 

2) jeżeli dochód na osobę w rodzinie uprawnionego ucznia/słuchacza wynosi od 50% do 100% kwoty 
bazowej kryterium dochodowego na osobę w rodzinie, stypendium szkolne ustala się w wysokości 
miesięcznej od 80% do 100% kwoty bazowej. 

2. Wójt Gminy ustala wysokość stypendium szkolnego w granicach określonych w ust. 1, w każdej sprawie 
indywidualnie, uwzględniając występowanie okoliczności, o których mowa w art. 90 d ust. 1 ustawy                        
o systemie oświaty oraz biorąc pod uwagę wysokość otrzymanej dotacji celowej z budżetu państwa na ten 
cel i ilości osób uprawnionych. 

3. Ustaloną na podstawie ust. 1 wysokość stypendium szkolnego zaokrągla się do pełnych złotych. 
§ 5 

1. Stypendium szkolne w zależności od potrzeb uczniów może być udzielone w formie: 
1) całkowitego lub częściowego pokrycia kosztów udziału w zajęciach edukacyjnych, w tym 

wyrównawczych wykraczających poza plan nauczania, a także zajęciach edukacyjnych realizowanych 
poza szkołą, np. zajęcia logopedyczne, sportowe, nauka gry na instrumencie; 

2) pomocy rzeczowej o charakterze edukacyjnym, w tym w szczególności zakupu podręczników, pomocy 
dydaktycznych, wyposażenia szkolnego; 

3) całkowitego lub częściowego pokrycia kosztów związanych z pobieraniem nauki poza miejscem 
zamieszkania, np. opłata za zakwaterowanie, za dojazdy do szkoły, za naukę (czesne), itp. dla uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych oraz słuchaczy kolegiów; 

4) świadczenia pieniężnego, jeżeli Wójt Gminy uzna, że formy, o których mowa w punktach 1 -3 nie będą 
możliwe lub celowe. 

2. Stypendium szkolne może być udzielone w jednej lub kilku formach jednocześnie. 
3. Wykaz refundowanych wydatków związanych z edukacją zawiera załącznik do niniejszego Regulaminu. 

§ 6 
1. Zasiłek szkolny może być przyznany uczniowi, który znalazł się przejściowo w trudnej sytuacji materialnej             

z powodu zdarzenia losowego.. 
2. O zasiłek, o którym mowa w ust. 1 można ubiegać się w terminie nie dłuższym niż dwa miesiące od 

wystąpienia zdarzenia uzasadniającego przyznanie tego zasiłku. 
3. Zasiłek szkolny nie może być wyższy jednorazowo niż pięciokrotność kwoty, o której mowa w art. 6 ust 2 pkt 

2 ustawy o świadczeniach rodzinnych. 
4. Zasiłek szkolny może być przyznany w formie świadczenia pieniężnego na pokrycie wydatków związanych                 

z procesem edukacyjnym lub w formie pomocy rzeczowej o charakterze edukacyjnym. 
5. Zasiłek szkolny może być przyznany raz lub kilka razy w roku szkolnym, niezależnie od wysokości 

otrzymanego stypendium szkolnego. 
6. Wysokość zasiłku szkolnego każdorazowo ustala Wójt Gminy uwzględniając przejściową trudną sytuację 

materialną ucznia, będącą następstwem zdarzenia losowego. 
 

IV. TRYB I SPOSÓB UDZIELANIA ŚWIADCZEŃ POMOCY MATERIALNEJ O CHARAKTERZE 
SOCJALNYM 
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§ 7 
Świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym przyznaje Wójt Gminy w drodze decyzji 
administracyjnej. 

§ 8 
1. Stypendium szkolne realizowane jest trzy razy w roku, tj. w grudniu, marcu, czerwcu, jednak nie wcześniej 

niż zostaną przyznane dotacje. 
2. Stypendium szkolne przyznawane jest na okres: 

1) nie dłuższy niż od września do czerwca w danym roku szkolnym – dla uczniów szkół podstawowych, 
gimnazjów i szkół ponadgimnazjalnych; 

2) nie dłuższy niż od października do czerwca w danym roku szkolnym – dla słuchaczy kolegiów. 
§ 9 

1. Ustala się następujące sposoby wypłaty i rozliczania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
(stypendium szkolne, zasiłek szkolny): 
1) finansowanie lub dofinansowanie kosztów, o których mowa w § 5 ust 1 i 3 oraz w § 6 ust. 4; 
2) refundacji (po wcześniejszej akceptacji) uczniowi udokumentowanych wydatków (fakturami, 

rachunkami lub innymi potwierdzeniami zapłaty) w przypadku udzielenia stypendium szkolnego lub 
zasiłku szkolnego w formie rzeczowej lub na pokrycie opłat, o których mowa  w § 5 ust. 1 – 3 
Regulaminu; 

3) wypłata stypendium szkolnego w formie refundacji poniesionych kosztów; 
2. Faktury, rachunki i inne dowody zapłaty stanowiące potwierdzenie refundowanych wydatków z okresu 

wypłaty stypendium i z miesiąca poprzedzającego złożenie wniosku o stypendium należy składać                         
w Urzędzie Gminy Darłowo w terminie do 05 grudnia, 15 marca i 15 czerwca; 

3. Finansowanie lub dofinansowanie opłat, o których mowa w ust. 1 pkt 1 następować będzie po wskazaniu 
przez ucznia pełnoletniego lub opiekunów prawnych ucznia małoletniego rodzaju kosztów, o których 
pokrycie występuje za dany okres, po dołączeniu dokumentów, na podstawie których ponoszone są koszty; 

4. W przypadku uchybienia terminowi, o którym mowa w ust. 2 i ust. 3, wypłata stypendium szkolnego                         
i zasiłku szkolnego za rozliczony z opóźnieniem okres nastąpi w najbliższym terminie wypłaty; 

5. Realizacja wypłaty stypendiów i zasiłków szkolnych będzie dokonywana w kasie Urzędu Gminy Darłowo,                      
a w uzasadnionych przypadkach na wskazany rachunek bankowy. 

§ 10 
1. Rodzice lub opiekunowie prawni ucznia lub uczeń pełnoletni otrzymujący stypendium szkolne są 

obowiązani niezwłocznie powiadomić Wójta Gminy Darłowo o ustaniu lub zmianie przyczyn, które 
stanowiły podstawę przyznania stypendium szkolnego. 

2. Przepis ust. 1 stosuje się odpowiednio do dyrektora szkoły, w przypadku, gdy dyrektor poweźmie 
informację o ustaniu lub zmianie przyczyn stanowiących podstawę przyznania stypendium szkolnego. 

3. W przypadku ustania przyczyn stanowiących podstawę przyznania stypendium szkolnego, stypendium 
zostaje wstrzymane lub cofnięte. 

4. W przypadku nienależnego pobrania stypendium szkolnego, podlega ono ściągnięciu w trybie przepisów                     
o postępowaniu egzekucyjnym w administracji, w formie i wysokości określonej decyzją administracyjną. 

 
V. POSTANOWIENIA KOŃCOWE 

§ 11 
Wnioski o przyznanie pomocy materialnej o charakterze socjalnym złożone do 15 września rozpatruje się na 
zasadach określonych w niniejszym Regulaminie. 

§ 12 
W uzasadnionych przypadkach wnioski złożone po terminie rozpatrywane będą indywidualnie przez Wójta 
Gminy Darłowo. 

§ 13 
W sprawach nieuregulowanych niniejszym Regulaminem stosuje się przepisy ustawy o systemie oświaty. 
 

Załącznik do Regulaminu 
udzielania pomocy materialnej 

 o charakterze socjalnym  
uczniom zamieszkałym  

na terenie Gminy Darłowo 
 

WYKAZ REFUNDOWANYCH WYDATKÓW ZWIĄZANYCH Z EDUKACJĄ UCZNIA: 
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1. Zakup wyposażenia osobistego bezpośrednio związanego z realizacją procesu dydaktycznego w tym 
książek, zeszytów, długopisów, piórników, tornistrów i innych przyborów związanych z zajęciami 
szkolnymi 

2. Publikacje o charakterze edukacyjnym na różnych nośnikach, np. edukacyjne programy komputerowe – 
jeśli są to wydatki związane z zajęciami wymaganymi przez szkołę 

3. Zakup zestawu komputerowego: komputer, drukarka, płyty CD oraz inne urządzenia wykorzystywane do 
celów dydaktycznych 

4. Instrumenty muzyczne 
5. Pokrycie kosztów abonamentu internetowego (za okres od IX do VI danego roku szkolnego) 
6. Zakup rzeczy niebędących pomocą dydaktyczną, ale mających wpływ na realizację procesu 

dydaktycznego lub realizację obowiązku szkolnego: okulary korekcyjne, aparat słuchowy, krzesło 
obrotowe do biurka, biurko oraz innych uznanych przez dyrektora szkoły za niezbędne, 

7. Strój sportowy, tj. odzież sportowa:  
 spodenki sportowe – 1 szt. w semestrze;  
 koszulki sportowe – do 2 szt. w semestrze;  
 getry – 1 szt. na semestr;  
 skarpety/podkolanówki na zajęcia WF – do 2 par w semestrze;  
 dres – 1 kpl. w semestrze(spodnie dresowe i bluza);  
 kąpielówki – 1 szt. na semestr;  
 czepek – 1 szt. na semestr;  
 okulary pływackie – 1 szt. na semestr;  
 klapki na basen – 1 para; 
  obuwie sportowe do 2 par na semestr – tenisówki, halówki, trampki, adidasy 

8. Zakup stroju galowego i szkolnego wymaganego przez szkołę 
9. Inne artykuły potrzebne do nauki w różnych typach szkół: przybory plastyczne, farby, płótna, blejtramy, 

ubiór ochronny (fartuchy, mundurki) oraz inne związane ze specyfiką szkoły; 
10. Płatne zajęcia lekcyjne i pozalekcyjne o charakterze edukacyjnym, czesne za naukę w szkole, 

korepetycje, kursy nauki języków obcych, informatyczno-komputerowe, zajęcia logopedyczne, 
korekcyjno-kompensacyjne, opłaty za zajęcia prowadzone w klubach sportowych, na basenie, nauka 
tańca, nauka gry na instrumencie, wycieczki szkolne i tematyczne (teatr, kino, muzeum), koszty 
związane z uczestnictwem w  praktykach zawodowych lub kursach edukacyjnych, opłaty za wyjazdy do 
„zielonej szkoły”; 

11. Koszty zakwaterowania w internacie, bursie lub stancji, koszty podróży do i ze szkoły poza miejscem 
zamieszkania środkami komunikacji zbiorowej, posiłki w stołówce szkolnej i internacie, opłaty czesnego 
za naukę (nie dotyczy szkół podstawowych i gimnazjów).” 
 

Uzasadnienie: 
W związku z prawem uczniów do uzyskania pomocy materialnej o charakterze socjalnym, wynikającym z art. 90 
b ustawy z dnia 07 września 1991 roku o systemie oświaty (Dz. U. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) oraz 
finansowaniem jej z dotacji celowej budżetu państwa należy zmienić termin składania przez beneficjentów faktur 
i rachunków dotyczących w/w świadczenia z 15 grudnia na 05 grudnia w każdym roku kalendarzowym. 
Konieczność ta wynika z obowiązku rozliczenia środków z dotacji celowej do końca danego roku 
kalendarzowego. Ustalenie nowego terminu w Regulaminie znacznie usprawni system wypłat świadczeń               
i rozliczeń finansowych.” 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                       
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że z dokumentów, które otrzymali Radni jest 
autopoprawka na Druku Nr 2A/2014XLVI. Pan Wójt powiedział, że w związku z prawem 
uczniów do uzyskania pomocy materialnej o charakterze socjalnym, wynikającym z art. 90 b 
ustawy z dnia 07 września 1991 roku o systemie oświaty oraz finansowaniem jej z dotacji 
celowej budżetu państwa należy zmienić termin składania przez beneficjentów faktur                        
i rachunków dotyczących w/w świadczenia z 15 grudnia na 05 grudnia w każdym roku 
kalendarzowym. Pan Wójt powiedział, że dołączony został do tego jeszcze regulamin. Pan 
Wójt powiedział, że ta sprawa była na komisjach omawiana i proponuje przyjęcie druku wraz 
z autopoprawką.  
/Autopoprawka projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej                           
o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu/ 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Różyckiemu Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Jolancie Janickiej Zastępcy Przewodniczącego Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady 
Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pani Jolanta Janicka Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
Rady Gminy Darłowo powiedziała, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/381/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 
do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 10.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. Druk Nr 3/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Uchwała Nr ………………………. 
     Rady Gminy Darłowo 
     z dnia …………………… 
 
w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania 
 
 Na podstawie art. 9a ust. 15 ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie 
(Dz.U. Nr 180, poz. 1493 z 2009r. Nr 206, poz. 1589 z 2010r. Nr 28, poz. 146 i Nr 125, poz. 842, z 2011r. Nr 
149, poz. 887) – Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 
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§ 1 
Określa się tryb i sposób powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe 
warunki jego funkcjonowania, zgodnie z załącznikiem  do niniejszej uchwały. 

§ 2 
Traci moc uchwała Nr V/25/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 lutego 2011 roku w sprawie określenia trybu                
i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania. 

§ 3 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
      § 4 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

        
        Załącznik do uchwały Nr ………………… 

                       Rady Gminy w Darłowie 
                       z dnia ………………………… 

 
Regulamin Zespołu Interdyscyplinarnego 

w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

§ 1 
Gmina Darłowo podejmuje działania na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie między innymi organizując 
pracę Zespołu Interdyscyplinarnego, zwanego dalej „Zespołem”. 

§ 2 
Głównym zadaniem Zespołu jest integrowanie i koordynowanie działań przedstawicieli różnych podmiotów oraz 
specjalistów w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

§ 3 
Zespół składa się co najmniej z 7 członków reprezentujący podmioty, o których mowa w art. 9a ustawy                            
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. 

§ 4 
Członków Zespołu powołuje i odwołuje Wójt Gminy Darłowo w drodze zarządzenia. 

§ 5 
Odwołanie członka Zespołu następuje w przypadku: 

1) zmiany miejsca zatrudnienia, 
2) naruszenia zasad zaufania, poufności danych uzyskanych przy realizacji zadań, 
3) 50% nieusprawiedliwionych nieobecności na posiedzeniu Zespołu w ciągu roku kalendarzowego, 
4) złożenia przez członka pisemnego oświadczenia o rezygnacji. 

§ 6 
Pierwsze posiedzenie Zespołu zwołuje Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie, na którym 
spośród jego członków wybierany jest Przewodniczący i Zastępca Przewodniczącego, w głosowaniu jawnym 
zwykłą większością głosów. 

§ 7 
Przewodniczący i Zastępca Przewodniczącego wybierani są na okres trzech lat. 

§ 8 
Do zadań Przewodniczącego należy między innymi: 

1) zwoływanie posiedzeń Zespołu, 
2) prowadzenie posiedzenia według zaproponowanego porządku, 
3) integrowanie i koordynowanie działań na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

§ 9 
Zastępca wykonuje zadania Przewodniczącego pod jego nieobecność. 

§ 10 
1. Przewodniczący może zostać odwołany na podstawie: 

1) uzasadnionego pisemnego wniosku któregokolwiek z członków Zespołu, 
2) uzasadnionego pisemnego wniosku Wójta Gminy Darłowo, 
3) pisemnej rezygnacji przewodniczącego. 

2. Odwołanie następuje w drodze głosowania jawnego, zwykłą większością głosów, 
3.  Odwołanie Przewodniczącego skutkuje koniecznością powołania nowego     

 Przewodniczącego, które odbywa się na najbliższym posiedzeniu zgodnie z § 6. 
§ 11 

Posiedzenia Zespołu odbywają się w zależności od potrzeb, jednak nie rzadziej niż raz na trzy miesiące. 
§ 12 
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1. Przewodniczący Zespołu zwołuje posiedzenie Zespołu lub powołuje grupę roboczą, spośród 
przedstawicieli instytucji reprezentowanych przez członków Zespołu. 

2. Grupa robocza składa się co najmniej z 3 członków reprezentujących instytucje, o których mowa w art. 
9a ust.11 ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. 

§ 13 
1. Przewodniczącym grupy roboczej staje się członek Zespołu wybrany przez grupę roboczą w głosowaniu 

jawnym zwykłą większością głosów. 
2. Zadania Przewodniczącego grupy roboczej określone są w §8 niniejszego Regulaminu. 

§ 14 
1. Przewodniczący Zespołu lub grupy roboczej kontaktuje się z członkami telefonicznie, bądź pisemnie. 
2. O terminie i miejscu posiedzenia Zespołu lub grupy roboczej członkowie powinni zostać powiadomieni, 

z co najmniej trzydniowym wyprzedzeniem. 
3. Posiedzenie Zespołu lub grupy roboczej odbywa się w terminie nie dłuższym niż 7 dni od daty wpływu 

wniosku. 
§ 15 

1. Podczas posiedzenia Zespołu lub grupy roboczej następuje: 
1)    diagnoza sytuacji osoby lub rodziny dotkniętej przemocą, 
2)    opracowanie planu pomocy i podział zadań oraz termin ich realizacji. 

2. Następnie członkowie Zespołu lub grupy roboczej przystępują do realizacji planu pomocy. Członkowie 
Zespołu lub grupy roboczej zobowiązani są do rzetelnego wykonywania zadań, stałej współpracy                       
z wszystkimi instytucjami oraz współpracy ze sprawcą i ofiarą. 

3. Monitoring sytuacji rodziny powinien być prowadzony nie krócej niż do 6 miesięcy od daty pierwszego 
posiedzenia Zespołu lub grupy roboczej, którego tematem była sytuacja indywidualnej osoby lub 
rodziny. 

4. Wszelkie informacje o rodzinie, planach pomocy, podjętych działaniach oraz informacje z monitoringu 
rodziny powinny być należycie udokumentowane i przechowywane. 

5. Z każdego posiedzenia Zespołu lub grupy roboczej sporządza się protokół, który podpisuje 
Przewodniczący. Do protokołu dołącza się listę obecności. 

§ 16 
1. W wyznaczonym przez Przewodniczącego Zespołu terminie odbywa się posiedzenie, którego tematyką 

jest monitoring wszystkich spraw w ramach działań Zespołu oraz grup roboczych. 
2. Okres objęty monitoringiem wyznacza Przewodniczący Zespołu. 

§ 17 
Obsługę organizacyjno – techniczną Zespołu i grup roboczych zapewnia Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej                 
w Darłowie. 

§ 18 
Członkowie Zespołu oraz grup roboczych wykonują zadania określone w ustawie z dnia 29 lipca 2005 roku o 
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niniejszym regulaminie w ramach obowiązków służbowych lub 
zawodowych. 
 
Uzasadnienie 
„W związku z potrzebą dokonania zmiany  w Regulaminie Zespołu Interdyscyplinarnego stanowiącego załącznik 
do uchwały Nr V/25/2011 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 lutego 2011r. dotyczącej dostosowania do aktualnych 
wymogów w oparciu o przeprowadzoną Kontrolę Kompleksową w dniach 15 i 18 listopada 2013r. przez zespół 
inspektorów Wydziału Spraw Społecznych Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie 
zwracam się do Rady Gminy w Darłowie o przyjęcie w drodze uchwały niniejszego projektu.” 
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że sprawę prowadzi GOPS i ta uchwała wynikła w 
ramach kontroli kompleksowej w ubiegłym roku i tak zwrócono uwagę  na niektóre zapisy, 
które muszą być dostosowane do wymogów prawnych.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Różyckiemu Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie określenia trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 
/Uchwała Nr XLVI/382/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania stanowi załącznik 
nr 20 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 11.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie w ramach 
wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. Druk Nr 4/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie w ramach 
wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

   „Projekt 
Uchwała Nr ……………………………….. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia  …………………………………….. 

 
w sprawie   określenia zasad odpłatności za dożywianie w ramach wieloletniego programu „ Pomoc państwa w 
zakresie dożywiania ” 
 
         Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia  8 marca 1990 r. o   samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 
r. poz. 594, poz. 645 i poz. 1318), art. 8 ust.2,  art. 17 ust. 1 pkt 3 i pkt14 i art. 96 ust. 4 ustawy z dnia 12 marca 
2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2013 r. poz. 182 i poz. 509), w związku z uchwałą Nr 221 Rady  Ministrów 
z dnia 10 grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego gmin                      
w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020 (Monitor Polski  z dnia 17 
grudnia 2013 r. poz. 1024)  Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje : 
 

§ 1 
 
1.  Podwyższa się wysokość kryterium  dochodowego  uprawniającego do  nieodpłatnej pomocy w zakresie 

dożywiania  w formie posiłku do 220 % kryterium dochodowego,o którym mowa w art. 8 ust.1 pkt 1 i 2 
ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. 

2.  Podwyższa się wysokość kryterium dochodowego uprawniającego do nieodpłatnej pomocy w zakresie 
dożywiania w formie świadczenia  pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, albo świadczenia rzeczowego 
w postaci produktów żywnościowych do 150 % kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8 ust.1 pkt 1 
i 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy  społecznej. 

§ 2 
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Odstępuje się od żądania zwrotu wydatków w zakresie dożywiania dla osób przekraczających kryterium 
dochodowe ustalone na podstawie art. 8 ust.1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U.                   
z 2013 r., poz.182 i poz. 509), jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub osoby w rodzinie nie 
przekracza: 
1) 150 % wysokości kryterium dochodowego w przypadku świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych, 
2) 220% wysokości kryterium dochodowego w  przypadku  posiłku  

§ 3 
Traci moc uchwała Nr XLII/362/2013  Rady Gminy Darłowo z dnia 30 grudnia 2013  roku w sprawie  określenia 
zasad odpłatności za dożywianie w ramach wieloletniego programu  „Pomoc państwa w zakresie dożywiania ”  

§ 4 
 Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo . 

§ 5 
 Uchwała  wchodzi w życie  po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku  Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego  z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia  2014 roku.”  
 
Uzasadnienie: 
„Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom lub rodzinom jeżeli dochód osoby samotnie 
gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8 
ust 1 ustawy o pomocy społecznej. Od dnia 1 października 2012 roku kryterium dochodowe dla osoby samotnie 
gospodarującej wynosi 542 zł natomiast dla osoby w rodzinie 456 zł (Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 17 
lipca 2012 roku w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych                            
z pomocy społecznej Dz. U. z 2012 roku poz. 823) 
Uchwała Rady Ministrów Nr 221 z dnia 10 grudnia 2013 roku ustanowiono wieloletni program wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 – 
program jest finansowany ze środków budżetu państwa.  
Rada Gminy działając na podstawie art. 8 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej może podnieść kryterium 
dochodowe, udzielając wsparcia osobom przekraczającym kryterium w art. 8 ust. 1 przedmiotowej ustawy. 
W  związku z trudną sytuacja dochodową i życiową osób i rodzin korzystających z wsparcia systemu pomocy 
społecznej podwyższenie do 150% kryterium dochodowego w przypadku świadczenia pieniężnego na zakup 
posiłku lub żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych jak również 
podwyższenie do 220 % w przypadku posiłku ułatwi oraz zwiększy skuteczność działań zapobiegających 
rozszerzeniu się ubóstwa, a także umożliwi osobom i rodzinom w szczególności wielodzietnym, niepełnym 
zabezpieczenie potrzeb życiowych. 
Wobec powyższego podjęcie stosowanej uchwały jest uzasadnione.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że nie wnosi żadnych zmian, a sprawa nie jest nowa 
choć dotyczy lat 2014-2020 i dotyczy ustalania kryteriów, żeby można było dożywić przy 
pomocy tez państwa. pan Wójt powiedział, że między innymi chcieli zachować też kryterium 
nie tylko 150 % kryterium dochodowego, ale też 220%.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Różyckiemu Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  
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W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie określenia zasad odpłatności za 
dożywianie w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 
/Uchwała Nr XLVI/383/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia zasad odpłatności za dożywianie w 
ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 12.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na rozwój” w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja 
Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, 
Poddziałanie 7.1.1 Rozwój upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy 
społecznej, współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Druk Nr 5/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na rozwój” w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój upowszechnianie aktywnej integracji przez 
ośrodki pomocy społecznej, współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …….. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………………. 

 
w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie projektu 
systemowego pn. „Szansa na rozwój” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet 
VII Promocja Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, 
Poddziałanie 7.1.1 Rozwój upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, 
współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz.                  
z 2013 r., poz. 594, poz. 645 i poz. 1318) oraz art. 110 ust. 10 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy 
społecznej (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 182 i poz. 509) rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Wyraża się zgodę na realizację przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego 
pn. „Szansa na rozwój” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja 
integracji społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój                
i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, współfinansowanego przez Unię 
Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego według zasad przygotowania, realizacji                            
i rozliczania projektów systemowych Ośrodków Pomocy Społecznej, Powiatowych Centrów Pomocy Rodzinie 
oraz Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, zatwierdzonych przez instytucję Zarządzającą – Ministerstwo 
Rozwoju Regionalnego 1 stycznia 2014 r. 

§ 2. 
Wartość projektu w 2014 roku wynosi 130 967,74 zł. 

§ 3. 
Wysokość dotacji rozwojowej na 2014 rok wynosi 117 871,14 zł.  
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§ 4. 
Gmina zobowiązuje się wnieść do realizacji projektu, o którym mowa w ust. 1 wkład własny w kwocie 13 096,60 
zł, co stanowi 10% od kwoty przyznanej dotacji na realizację projektu systemowego, który będzie przeznaczony 
na zasiłki celowe.  

§ 5. 
Realizację projektu systemowego pn. „Szansa na rozwój” powierza się Kierownikowi Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie. 

§ 6. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.  

§ 7. 
Uchwała wchodzi w Zycie z dniem podjęcia.  
 
Uzasadnienie: 
„W zawiązku z  uruchomieniem przez Europejski Fundusz Społeczny Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007-2013 został przedłużony do 2014 roku i istnieje możliwość pozyskania środków finansowych na realizację 
działań w obszarze: zatrudnienie, edukacja i integracja społeczna. W ramach POKL, Priorytetu VII Promocja 
integracji społecznej, możliwa jest realizacja projektów systemowych przez ośrodki pomocy społecznej. 
Projekty w ramach Projektu VII Poddziale 7.1.1  zakładają realizację działań zmierzających do ułatwienia 
dostępu do rynku pracy osobom, zagrożonym wykluczeniem społecznym ukierunkowanym na poprawę 
skuteczności  funkcjonowania instytucji społecznej. 
Projekt systemowy pn. „Szansa na rozwój” – i upowszechnienie aktywnej ingerencji przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Darłowie zgodnie z Wytycznymi Priorytetu VII PO KL w okresie 2008-2013 w ramach 
Poddziałania 7.1.1  realizował będzie na rzecz aktywnej integracji osób korzystających ze świadczeń pomocy 
społecznej ze szczególnym uwzględnieniem osób długotrwale bezrobotnych, nieaktywnych zawodowo                            
i niepełnosprawnych nie pozostających w zatrudnieniu. 
Na potrzeby projektu do wykorzystania pozostają instrumenty aktywnej integracji. Cele projektu Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie są ponadto zgodne z Gminną Strategią Integracji i Rozwiązania 
Problemów Społecznych Gminy Darłowo na lata 2007-2013 i wpisują się w zakresie działań statutowych 
Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej działającego na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy 
społecznej. 
Kwota wkładu własnego projektu pochodzi ze środków budżetu gminy Darłowo przeznaczonych na finansowanie 
zasiłków celowych, przewidzianych w ustawie o pomocy społecznej. 
Zgodnie z zasadami przygotowania, realizacji i rozliczania projektów systemowych Ośrodka Pomocy Społecznej, 
Powiatowych Centrów Pomocy Rodzinie oraz Regionalnego Ośrodka polityki Społecznej podpisanie umowy o 
dofinansowanie projektu systemowego GOPS Darłowo uzależnione jest od podjęcia uchwały Rady Gminy 
Darłowo zatwierdzającej projekt w ramach Europejskiego Funduszu Sołeckiego. 
W związku z powyższym podjęciem uchwały jest zasadne.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że ten projekt uchwały wynika z aktywności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, który nie ogląda się na nikogo innego tylko szuka 
możliwości aby pomóc naszym mieszkańcom i między innymi umożliwia to ta uchwała, 
zwłaszcza osobom długotrwale bezrobotnym, nieaktywnym zawodowo, niepełnosprawnym. 
Pan Wójt powiedział, że ta uchwałą umożliwi tą aktywność na wartość stu trzydziestu jeden 
złotych w zaokrągleniu w tym roku, a wkład naszej Gminy będzie 10%, czyli trzynaście 
tysięcy sto złotych. Pan Wójt nie wniósł żadnych poprawek.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Różyckiemu Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  
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Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na 
rozwój” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII 
Promocja Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój upowszechnianie aktywnej integracji przez 
ośrodki pomocy społecznej, współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego. 
/Uchwała Nr XLVI/384/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na rozwój” w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój upowszechnianie aktywnej integracji przez 
ośrodki pomocy społecznej, współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego  stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 13.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo. 
Druk Nr 6/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 
                                                                                                               „Druk Nr 6/2014/XLVI 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie „Przyjęcia opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Darłowo” 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594, poz. 645 i poz. 1318) w związku z art. 11 a ust. 1 i 2  ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 
o ochronie zwierząt (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 roku, poz. 856) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Przyjmuje się „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Darłowo”, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
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Traci moc uchwała Nr XXX//263/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 27 marca 2013 r. w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Darłowo” 

§4. 
Uchwała wchodzi w życie po upływnie 14 dni od dnia publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.”  
 
Uzasadnienie: 
„Ustawa z dnia 12 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt ( t.j: Dz. U. z 2003 roku Nr 106, poz. 102 z późn. zm.) 
nakłada na gminę obowiązek zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie. Corocznie do 
dnia 31 marca Rada Gminy określa w drodze uchwały programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt. Program ma na celu złagodzenie uciążliwości związanych z bytowaniem 
bezpańskich zwierząt na terenie Gminy Darłowo, ograniczenie ich cierpienia oraz poprawę warunków 
bezpieczeństwa mieszkańców. W związku z powyższym podjęciem niniejszej uchwały należy uznać zasadne.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jego Zastępca 

bardzo dobrze zna sprawę, zatem oddaje mu głos.  
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem i przedstawił autopoprawkę, wskazując na to, że to co jest                 
w proponowanym projekcie uchwały zmieniane zaznaczone jest kolorem czerwonym. Pan 
Radosław Głażewski powiedział, że po konsultacji z Powiatowym Lekarzem Weterynarii 
przed uzyskaniem pozytywnej opinii tegoż lekarza dopisano zmiany, które wymienione są               
w tej autopoprawce. Pan Zastępca przeczytał wszystko co zostało dopisane oraz co zostało 
wykreślone.  
Autopoprawka przedstawiona jest na druku Druk Nr 6A/2014XLVI 
/Autopoprawka projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Różyckiemu Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia Rady 
Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.  

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/385/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 14.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 139/2 w obrębie 13 Miasta Darłowo). Druk Nr 7/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. części działki nr 139/2 w obrębie 13 Miasta Darłowo) stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Druk Nr 7/2014/XLVI 
Projekt 

Uchwała Nr …. 
  Rady Gminy Darłowo 

z dnia … roku 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Darłowo  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litera „ a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) art. 13  ust. 1 i art.. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 
roku o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity: Dz. U. z 2010 Nr 102, poz. 651 z późn. zm.)                            
i w  wykonaniu §3 uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999 roku w sprawie określenia 
zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawiania lub najmu na okres 
dłuższy niż 3 lata Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Wyraża się zgodę na wydzierżawienie do dnia 31.08.2022 roku w trybie bezprzetargowym dotychczasowemu 
dzierżawcy części działki oznaczonej numerem geodezyjnym 139/2 o pow. 0,0180 ha, położnej w obrębie 
ewidencyjnym 13 Miasta Darłowo. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 
 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej części działki oznaczonej numerem geodezyjnym 139/2 
opow. 0,0180 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym 13 Miasta Darłowo na prowadzenie apteki Przy 
Przychodni do 30.09.2022 roku. Umowa dzierżawy obowiązywała od  01.11.2004 do 31.12.2013 roku.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że zaczynali dzisiaj posiedzenie Rady od tego 
momentu, tematu Przychodni Zdrowia i zakończymy dzisiaj także tym tematem. Pan Wójt 
powiedział, że chodzi o Aptekę, która została wybudowana na terenie przy przychodni. Pan 
Wójt powiedział, że minął termin dzierżawy i uważa, że warto tę dzierżawę przedłużyć.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia 
Komisji jest pozytywna. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 139/2 w obrębie 13 Miasta Darłowo). 
/Uchwała Nr XLVI/386/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 139/2 w obrębie 13 Miasta Darłowo)  stanowi załącznik nr 29 
do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 15.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. działki nr 136/1 w obrębie Krupy) Druk Nr 8/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. działki nr 136/1 w obrębie Krupy) stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Darłowo  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litera „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) art. 13 ust. 1 i art.. 37 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku                
o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity: Dz. U. z 2010 Nr 102, poz. 651 z późn. zm.) i w wykonaniu § 2 
uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999 roku w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata,  
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 136/1 o pow. ogólnej 2,04 ha, położnej 
w obrębie ewidencyjnym Krupy, gmina Darłowo w trybie przetargu, a w razie negatywnego wyniku przetargu – 
zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010 
r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm./  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 

 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję unieruchomienia 
procedury sprzedaży na wniosek Pana Leszka Jakielaszek, działki oznaczonej numerem geodezyjnym 136/1                     
o powierzchni ogólnej 2,04 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Krupy, stanowiącą własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: tereny łąk, pastwisk, nieużytki bez 
zabudowy oznaczony symbolem RZ.” 
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                       
z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że wpłynął wniosek o sprzedaż i zgodnie z procedurą 
wnosi ten projekt uchwały.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia 
Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 136/1 w obrębie Krupy) 
/Uchwała Nr XLVI/387/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. działki nr 136/1 w obrębie Krupy) stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 16.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. działki nr 604/23 w obrębie Cisowo).  Druk Nr 9/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. działki nr 604/23 w obrębie Cisowo) stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Darłowo  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litera „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) art. 13 ust. 1 i art.. 37 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku                         
o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity: Dz. U. z 2010 Nr 102, poz. 651 z późn. zm.) i wykonania § 2 
uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999 roku w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata  
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
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Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 604/23 o pow. ogólnej 1,2650 ha, 
położnej w obrębie ewidencyjnym Cisowo, gmina Darłowo w trybie przetargu, a w razie negatywnego wyniku 
przetargu – zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: 
Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm./  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo . 

 
Uzasadnienie: 

Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję 
uruchomienia procedury sprzedaży na wniosek „FG AGRI” Sp. z o. o. działki oznaczonej numerem geodezyjnym 
604/23 o powierzchni 1,2650hha położonej w obrębie ewidencyjnym Cisowo, stanowiąca własność gminy 
Darłowo. W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: teren produkcji rolnej 
oznaczony symbolem RO-1. Obecnie działka jest dzierżawiona, dzierżawa trwa do 30.09.2014 roku. Sprzedaż 
nastąpiła by po wygaśnięciu umowy.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że ta sprawa dotyczy działki rolnej bez prawa 
zabudowy, która obecnie jest dzierżawiona do 30 kwietnia 2014 roku i obecny dzierżawca 
złożył wniosek, żeby nabyć tę działkę, żeby mu ją sprzedać w trybie przetargowym, a jeśłi nie 
to zgodnie z przepisami.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia 
Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 604/23 w obrębie Cisowo). 
/Uchwała Nr XLVI/388/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. działki nr 604/23 w obrębie Cisowo) stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 17.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. działki nr 428/1 w obrębie Domasławice). Druk Nr 10/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. działki nr 428/1 w obrębie Domasławice) stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Darłowo  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litera „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) art. 13 ust. 1 i art.. 37 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku                
o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity: Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651 z późn. zm.) i w wykonaniu § 
2 uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999 roku w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata  
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej  numerem geodezyjnym 428/1 o pow. 1,00 ha, położnej                       
w obrębie ewidencyjnym Domasławice, gmina Darłowo w trybie przetargu, a w razie negatywnego wyniku 
przetargu zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. 
U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm./  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 
 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury sprzedaży na wniosek Pana Tadeusza Bierniukiewicza działki oznaczonej numerem geodezyjnym 
428/1 o powierzchni 1,00 ha położonej w obrębie ewidencyjnym Domasławice, stanowiącą własność Gminy 
Darłowo. W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: teren produkcji rolnej 
oznaczony symbolem RO-1. Obecnie działka jest dzierżawiona, dzierżawa trwa do 30.09.2016 roku.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że obecny dzierżawca, którego musi podać                        
z nazwiska i imienia ponieważ jest pracownikiem Urzędu i Radnym Powiatowym Pan 
Tadeusz Bierniukiewicz doszedł do wniosku, że chce ta działkę kupić. Pan Wójt powiedział, 
że ponieważ ta działka jest pod uprawę rolną, należy to zrobić w drodze przetargu.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  
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Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia 
Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Mieszkanka Gminy Darłowo zapytała 

pana Wójta, czy sprzedaż tej działki jest w drodze przetargu ograniczonego czy 
nieograniczonego? 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że w wyniku 
przetargu nieograniczonego.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 
i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. działki nr 428/1 w obrębie Domasławice). 
/Uchwała Nr XLVI/389/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. działki nr 428/1 w obrębie Domasławice) stanowi załącznik nr 35 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 18.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 88/29 w obrębie Dąbki).  Druk Nr 11/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. (dot. części działki nr 88/29 w obrębie Dąbki)  stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Darłowo  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litera „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) art. 13  ust. 1 i art.. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 
roku o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity: Dz. U. z 2010 Nr 102, poz. 651 z późn. zm.)                             
i w  wykonaniu §3 uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999 roku w sprawie określenia 
zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawiania lub najmu na okres 
dłuższy niż 3 lata Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Wyraża się zgodę na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 88/29 o pow. 15 m2, położnej w obrębie ewidencyjnym Dąbki, Gmina Darłowo – do 31.12.2015 
rok. 

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 
 
Uzasadnienie: 
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„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej działki oznaczonej numerem geodezyjnym 88/29 (tzw. 
rondo) o pow. 15m2, położone w obrębie ewidencyjnym Dąbki na cele handlowo-usługowe, gmina Darłowo do 
31.12.2015 roku na skutek złożonego pisma przez Panią Skórzewską Bronisławę. Dzierżawca w/w działki 
dzierżawi ja od 17.05.2004 roku a umowa którą odpisała wygasa 31.12.2014 roku. Nowa umowa byłaby 
kontynuacją poprzedniej tzn. od 01.01.2014 rok.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że dotyczy to słynnego ronda, gdzie dotychczasowy 
dzierżawca wystąpił o przedłużenie dzierżawy na następny okres. Pan wójt powiedział, że 
ponieważ jest to dłuższy okres i nie należy już do Wójta lecz kompetencji Wysokiej Rady. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, 
że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo, 
0 głosami za, przy 
13 głosach przeciw, i 
1 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo nie podjęła uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. części działki nr 88/29 w obrębie Dąbki).   
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 19.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/321/2013 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 14 sierpnia 2013 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy, za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opłat za opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu  nieczystości ciekłych.  Druk Nr 12/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/321/2013 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 14 sierpnia 2013 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 
rzecz Gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opłat za opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu  nieczystości ciekłych stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 
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„Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie uchwały Nr XXXVII/321/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 2013 r. w sprawie 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych oraz opłat za opróżnianie zbiorników bezodpadowych i transportu nieczystości 
ciekłych. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594) oraz z art. 6 ust. 2 i 4 ustawy z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości                       
i porządku w gminach (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 roku, poz. 1399) Rada Gminy Darłowo uchwala, co 
następuje: 

§1. 
W §1 pkt 4 Nr XXXVII/321/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 2013 roku w sprawie określenia 
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzez gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opłat za opróżnianie zbiorników bezodpadowych i transportu nieczystości ciekłych kwotę 
„210 zł” zastępuje się kwotą „351 zł”. 

 §2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie po upływnie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.  
 
Uzasadnienie: 
„Obowiązek ustalenia górnych opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych oraz opłat za opróżnianie zbiorników bezodpadowych i transportu nieczystości ciekłych 
wynika z przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2013 roku poz. 1399). Wzrost 
kosztów płac i pochodnych paliw, części zmiennych, opłat środowiskowych, inflacji, oraz konieczności wliczenia 
opłaty rekultywacyjnej w wysokości 35,00 zł brutto spowodował konieczność poniesienia stawki opłat za 
składowanie i unieszkodliwianie 1 Mg zmieszanych odpadów komunalnych do wysokości 351 zł. 

Uznając za konieczną zmianę stawki opłat, proszę Wysoką Radę o przyjęcie przedmiotowego projektu 
uchwały.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że to jest opłata za wywożenie szamba i to się mieści 
w cenach jak to się mówi konkurencyjnych. Pan Wójt powiedział, że jest to urealnienie tej 
ceny.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, 
że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/321/2013 
Rady Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 2013 r. w sprawie określenia górnych stawek 
opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy, za usługi 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opłat za opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transportu  nieczystości ciekłych. 
/Uchwała Nr XLVI/390/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/321/2013 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 2013 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na rzecz Gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opłat za opróżnianie 
zbiorników bezodpływowych i transportu  nieczystości ciekłych stanowi załącznik nr 38 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 20.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr 
XXIV/194/2012 z dnia 23 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na 
okręgi wybiorcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w 
każdym okręgu.  Druk Nr 13/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/194/2012 z 
dnia 23 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi wybiorcze, ustalenia ich granic i 
numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„PROJEKT 
UCHWAŁA NR …………. 
RADY GMINY DARŁOWO 

z dnia ……………………………. 
 
w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/194/2012 z dnia 23 października 2012r. w sprawie 
podziału Gminy Darłowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu. 
 
 Na podstawie art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Przepisy wprowadzające ustawę – Kodeks 
wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 113, ze zm.) oraz art. 419 § 2 w związku z art. 421 § 2 ustawy z dnia 5 stycznia 
2011 r. Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 112, ze zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Załącznik do uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/194/2012 z dnia 23 października 2012r. w sprawie 
podziału Gminy Darłowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych 
w każdym okręgu otrzymuje brzmienie, jak załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego oraz podaniu do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty.”  
 
         „Załącznik  do uchwały  
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         Rady Gminy Darłowo nr 
         z dnia 
 

PODZIAŁ GMINY DARŁOWO NA OKRĘGI WYBORCZE, 
USTALENIE ICH NUMERÓW I GRANIC 

ORAZ LICZBY RADNYCH WYBIERANYCH W KAŻDYM OKRĘGU 
 

numer okręgu 
wyborczego 

granice okręgu wyborczego ilość radnych 
wybieranych w 

okręgu wyborczym 
1 Barzowice, Palczewice, Wicie 1 
2 Drozdowo, Kopnica, Zakrzewo 1 
3 Cisowo, Kopań, Trzmielewo 1 
4 Borzyszkowo, Kowalewice, Kowalewiczki, Sulimice 1 
5 Darłowiec, Domasławice, Różkowo, Zagórzyn 1 
6 Krupy, Sińczyca, Zielnowo 1 
7 Gorzyca, Słowino, Słowinko 1 
8 Bobolin, Dąbki, Dąbkowice, Żukowo Morskie 1 
9 Pęciszewko, Porzecze, Rusko 1 

10 Czarnolas, Kępka, Jeżyce, Jeżyczki, Nowy Kraków 1 
11 Wiekowice 1 
12 Dobiesław, Gleźnowo, Gleźnówko 1 
13 Boryszewo, Wiekowo 1 
14 Bukowo Morskie, Leśnica 1 
15 Gorzebądz, Nowy Jarosław, Stary Jarosław 1 

 
UZASADNIENIE DO PROJEKTU UCHWAŁY RADY GMINY DARŁOWO W SPRAWIE PODZIAŁU 
GMINY DARŁOWO NA OKRĘGI WYBORCZE, USTALENIA ICH GRANIC I NUMERÓW ORAZ LICZBY 
RADNYCH WYBIERANYCH W KAŻDYM OKRĘGU 
 
 Zgodnie z przepisami art. 421 § 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011r – Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, 
poz. 112 z późn. zm.)  „zmiany granic okręgów wyborczych mogą być dokonywane najpóźniej na 3 miesiące 
przed upływem kadencji, jeżeli konieczność taka wynika ze zmiany w podziale terytorialnym państwa, zmiany 
granic jednostek pomocniczych gminy, zmiany liczby mieszkańców danej gminy, zmiany liczby radnych w radzie 
gminy lub zmiany liczby radnych wybieranych w okręgach wyborczych”. 
 Podział Gminy Darłowo na okręgi wyborcze został przeprowadzony zgodnie z art. 419 § 2 i 3 ustawy                  
z dnia 5 stycznia 2011r – Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 112 z późn. zm.)  oraz art. 13 ustawy z dnia                     
5 stycznia 2011 r. Przepisy wprowadzające ustawę – Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 113, ze zm.)                            
w wyniku, którego została podjęta Uchwała Nr XXIV/194/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 października 
2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu. 
 Z uwagi na zmianę liczby mieszkańców na koniec 2013 roku w Gminie Darłowo w okręgu wyborczym 
Nr 5 przekroczono normę przedstawicielstwa dla jednomandatowego okręgu wyborczego i dlatego konieczne 
jest dokonanie zmian w podziale Gminy Darłowo na okręgi wyborcze. Zaproponowany podział jest zgodny z 
kryteriami wynikającymi z przepisów ustawy Kodeks wyborczy i nie powoduje naruszenia normy 
przedstawicielstwa. 
 
NR OKRĘGU LICZBA 

MIESZKAŃCÓW 
ILOŚĆ MANDATÓW NORMA (kol. 2 : norma 

przedst..) 
1 434 1 0,8127 
2 512 1 0,9588 
3 494 1 0,9251 
4 531 1 0,9944 
5 572 1 1,0712 
6 580 1 1,0861 
7 440 1 0,8240 
8 583 1 1,0918 
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9 524 1 0,9813 
10 666 1 1,2472 
11 443 1 0,8296 
12 651 1 1,2191 
13 401 1 0,7509 
14 446 1 0,8352 
15 734 1 1,3745 
 
Wyliczenie normy przedstawicielstwa w Gminie Darłowo 
Liczba mieszkańców (31.12.2013):                 8.011 
Liczba radnych:     15 
Norma przedstawicielstwa:   534 
(liczba mieszkańców : liczba radnych) 
Liczba okręgów wyborczych:   15” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że nie wnosi żadnych zmian w stosunku do tego 
projektu uchwały. Pan Wójt informacyjnie powiedział, że Komisarz Wybiorczy zwrócił się do 
Wójta Gminy o zmianę okręgów wyborczych, bo jak wiemy są w tej chwili jednomandatowe 
i dotyczyło to okręgu numer, gdzie przedtem były w tym okręgu Domasławice, Rusko, 
Różkowo, Zagórzyn i Darłowiec, ale tam przybyło mieszkańców i statystycznie przekroczona 
jest ilość mieszkańców, w związku z czym Pan Komisarz zaproponował zmiany we własnym 
zakresie, bo jeśli nie to on to zrobi. pan Wójt powiedział, ze ta propozycja się sprowadza do 
powrotu do starych zasad, to znaczy, że w tej chwili ten okręg wyborczy będą miejscowości 
Domasławice, Darłowiec, Zagórzyn i Różkowo i tam w tej chwili jest Radny Staniszewski. 
Pan Wójt powiedział, że z tego okręgu trzeba było przenieść mieszkańców Sołectwa Rusko 
do starego okręgu, gdzie jest Porzecze i Pęciszewko, gdzie radnym jest Pan Kołtun. Pan Wójt 
powiedział, że w świetle tego też się zmienił okręg Przewodniczącego Klubu Radnych Pana 
Krzyżanowskiego, bo wychodziło na to, że będzie bez zmian, ale po tych drukach wychodzi 
na to, że wszystko będzie po staremu tak jak w poprzedniej kadencji i będzie obejmował 
Jeżyczki, Jeżyce, Kępka, Czarnolas i Nowy Kraków. Pan Wójt powiedział, że to jest tak jak 
było w poprzednich wyborach i to wystąpienie jest już chyba ostatnie, chociaż inne względy 
mówiły i były za tym, żeby utrzymać Rusko i Domasławice razem, ale cóż, musimy prawo 
przestrzegać. W związku z tym Pa Wójt proponował przyjęcie tego projektu, chociażby nawet 
z tego względu też, że jest to sprawa terminowa.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 
Darłowo nr XXIV/194/2012 z dnia 23 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy 
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Darłowo na okręgi wybiorcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu.   
/Uchwała Nr XLVI/391/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr 
XXIV/194/2012 z dnia 23 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na okręgi wybiorcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu stanowi załącznik nr 40 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 21.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr 
XXIV/195/2012 z dnia 23 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na 
stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych. Druk Nr 14/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/195/2012 z 
dnia 23 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 
granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych stanowi załącznik nr 41 do niniejszego 
protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„PROJEKT 
UCHWAŁA NR …………. 
RADY GMINY DARŁOWO 

z dnia ……………………………. 
 
w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/195/2012 z dnia 23 października 2012r. w sprawie 
podziału Gminy Darłowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. 

 
 Na podstawie art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Przepisy wprowadzające ustawę – Kodeks 
wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 113, ze zm.) oraz art. 12 § 2, 3 i 11 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks 
wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 112, ze zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Załącznik do uchwały Rady Gminy Darłowo nr XXIV/195/2012 z dnia 23 października 2012r. w sprawie 
podziału Gminy Darłowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych otrzymuje brzmienie, jak załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego oraz podaniu do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty.  
 

       „Załącznik do uchwały  
              Rady Gminy Darłowo nr 

      z dnia 
          

PODZIAŁ GMINY DARŁOWO NA STAŁE OBWODY GŁOSOWANIA, 
USTALENIE ICH NUMERÓW I GRANIC 

ORAZ SIEDZIB OBWODOWYCH KOMISJI WYBORCZYCH 
 

numer  
stałego obwodu 

głosowania 

numer  
okręgu 

wyborczego 

granice  
stałego obwodu głosowania 

siedziba 
obwodowej komisji 

wyborczej 
1 1 Barzowice, Palczewice, Wicie Świetlica Wiejska 

Barzowice 
2 2 Drozdowo, Kopnica, Zakrzewo Zespół Szkół nr 4  

Kopnica 
3 3 Cisowo, Kopań, Trzmielewo Świetlica Wiejska 
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Cisowo 
4 4 Borzyszkowo, Kowalewice, Kowalewiczki, 

Sulimice 
Świetlica Wiejska 

Kowalewice 
5 5 Darłowiec, Domasławice, Różkowo, 

Zagórzyn 
Świetlica Wiejska 

Domasławice 
6 6 Krupy, Sińczyca, Zielnowo Świetlica Wiejska 

Krupy 
7 7 Gorzyca, Słowino, Słowinko Świetlica Wiejska 

Słowino 
8 8 Bobolin, Dąbki, Dąbkowice, Żukowo 

Morskie 
Świetlica Wiejska 

Bobolin 
9 9 Pęciszewko, Porzecze, Rusko Świetlica Wiejska 

Porzecze 
10 10 Czarnolas, Kępka, Jeżyce, Jeżyczki, Nowy 

Kraków 
Świetlica Wiejska 

Jeżyczki 
11 11 Wiekowice Świetlica Wiejska 

Wiekowice 
12 12 Dobiesław, Gleźnowo, Gleźnówko Świetlica Wiejska 

Dobiesław 
13 13 Boryszewo, Wiekowo Świetlica Wiejska  

Boryszewo 
14 14 Bukowo Morskie, Leśnica Świetlica Wiejska 

Bukowo Morskie 
15 15 Gorzebądz, Nowy Jarosław, Stary Jarosław Świetlica Wiejska 

Stary Jarosław 
 

UZASADNIENIE DO PROJEKTU UCHWAŁY RADY GMINY DARŁOWO W SPRAWIE PODZIAŁU NA 
STAŁE OBWODY GŁOSOWANIA, USTALENIA ICH GRANIC I NUMERÓW ORAZ SIEDZIB 

OBWODOWYCH KOMISJI WYBORCZYCH 
 Przepisy wprowadzające ustawę – Kodeks wyborczy w art. 14 nakładały na rady gmin obowiązek 
dokonania podziału gminy na stałe obwody głosowania w terminie 3 miesięcy od dnia ustalenia w trybie art. 13 
ust. 1 tej ustawy nowego podziału gminy na okręgi wyborcze. Rada Gminy Darłowo dokonała tego podziału 
uchwałą nr XXIV/195/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 października 2012r. w sprawie podziału Gminy 
Darłowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 
  Z uwagi na zmianę liczby mieszkańców na koniec 2013 roku w Gminie Darłowo, w okręgu wyborczym 
Nr 5 przekroczono normę przedstawicielstwa dla jednomandatowego okręgu wyborczego i dlatego konieczne 
jest dokonanie zmian w podziale Gminy Darłowo na okręgi wyborcze. Konsekwencją zmiany granic okręgów 
wyborczych jest zmiana granic obwodów głosowania. Relacje między obwodami głosowania a okręgami 
wyborczymi przedstawia załącznik do uchwały. 
Zaproponowany podział jest zgodny z kryteriami wynikającymi z przepisów ustawy Kodeks wyborczy.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że Komisje Obwodowe będą po tych zmianach                   
w Porzeczu, Jeżyczkach i Domasławicach.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
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14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 
Darłowo nr XXIV/195/2012 z dnia 23 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy 
Darłowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. 
/Uchwała Nr XLVI/392/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr 
XXIV/195/2012 z dnia 23 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Darłowo na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych stanowi załącznik nr 
42 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 22.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo (dot. działki nr 150/2 w obrębie Krupy).  Druk Nr 15/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo (dot. działki nr 150/2 w obrębie Krupy) stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność  Gminy Darłowo  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 litera „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) art. 13 ust. 1 i art.. 37 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku                
o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity: Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651 z późn. zm.) i w wykonaniu                       
§ 2 uchwały Nr V/32/99 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 lutego 1999 roku w sprawie określenia zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy 
niż 3 lata  Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Wyraża się zgodę na sprzedaż działki oznaczonej  numerem geodezyjnym 150/2 o pow. ogólnej 0,22 ha, położnej 
w obrębie ewidencyjnym Krupy, gmina Darłowo w trybie przetargu, a w razie negatywnego wyniku przetargu 
zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 o gospodarce nieruchomościami /tekst jednolity: Dz. U. z 2010 
r. Nr 102, poz. 651, z późn. zm./  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 
 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury sprzedaży na wniosek Pana Michała Duszkiewicza działki oznaczonej numerem geodezyjnym 150/2 o 
powierzchni 0,22 ha położonej w obrębie ewidencyjnym Krupy stanowiącą własność Gminy Darłowo. w planie 
zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: tereny zabudowy mieszkaniowej, usług 
nieuciążliwych oraz produkcji rolnej o maksymalnym w. i. z. 0,75 – oznaczony symbolem MU-1.” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
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Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że powiedział, 
że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 150/2 w obrębie Krupy).   
/Uchwała Nr XLVI/393/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. działki nr 150/2 w obrębie Krupy)  stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 23.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. Druk Nr 16/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 
Projekt 

Uchwała Nr …………. 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ……. 2014 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo złożonej przez Panią Beatę Nowak Sołtys 
Sołectwa Sulimice i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie 
zarzutów postawionych w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych                 
w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
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Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżąceej odpisu niniejszej uchwały wraz                         
z załącznikiem.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Załącznik do uchwały Nr … 
Rady Gminy Darłowo  

z dnia … 2014 roku 
 
 W przedłożonej skardze i wniosku z dnia 3 marca 2014 r. złożonej przez Panią Beatę Nowak Sołtys 
Sołectwa Sulimice zarzuca się Wójtowi Gminy Darłowo bezczynność w przedmiocie zaniechania podjęcia 
działań zmierzających do zaskarżenia uchwały Nr XXI/285/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26.11.2008 roku  
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. W przedmiotowym 
piśmie skarżąca żąda przede wszystkim zobowiązania Wójta do podjęcia działań zmierzających do stwierdzenia 
nieważności powyższej uchwały wskazując na wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego stwierdzający 
nieważność uchwały Nr XXI/289/08 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 Należy w związku z tym ocenić czy żądanie skarżącej jest zasadne, tj. czy Wójt Gminy Darłowo może 
zaskarżyć wskazaną w piśmie uchwałę Rady Gminy Darłowo.  
 Legitymację skargową do wniesienia skargi na uchwałę rady gminy przez podmiot inny niż organ 
nadzoru określają art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze 
zm.) oraz art. 50 ustawy z 30 sierpnia 2002 r. Prawo    o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. 
z 2012 r. poz. 270 ze zm.). 
 Zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, „każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 
naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ Gminy w sprawie z zakresu administracji 
publicznej, może – po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia naruszenia – zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do 
sądu administracyjnego”. Tym samym uprawnionym do jej wniesienia może być wyłącznie podmiot, który 
wykaże, że wskazaną przez niego uchwałą lub zarządzeniem został naruszony jego interes prawny lub 
uprawnienie, polegające na istnieniu związku między zaskarżoną uchwałą a własną indywidualną sytuacją 
prawną, co dopiero otwiera drogę do jej merytorycznego rozpoznania (vide wyrok WSA w Kielcach z 11 maja 
2006 r., II SA/Ke 177/2005, LexPolonica  nr 2117863). Podkreślić należy, że strona inicjująca postępowanie 
sądowe w omawianym trybie musi się wykazać nie tylko interesem prawnym, lecz także jego naruszeniem. 
Powołane powyżej przepisy stanowią lex specialis w odniesieniu do ogólnego uregulowania legitymacji 
skargowej, o której mowa w art. 50 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Zgodnie                   
z tym przepisem uprawnionym do wniesienia skargi jest każdy, kto ma w tym interes prawny, prokurator, 
rzecznik praw obywatelskich oraz organizacja społeczna w zakresie jej statutowej działalności, a w sprawach 
dotyczących interesów prawnych innych osób, jeżeli brała udział w postępowaniu administracyjnym. Skarga                
w tym trybie może być złożona przez podmiot, który dysponuje interesem prawnym lub przez podmiot, który – 
mimo braku takiego interesu – jest uprawniony do wniesienia skargi. Zgodnie z tym przepisem legitymacja 
skargowa materialna związana jest wyłącznie z posiadaniem interesu prawnego, a nie z jego naruszeniem przez 
niezgodne z prawem działanie administracji. 
 Powyższe przepisy stanowią też podstawę do ustalenia czy wójtowi przysługuje legitymacja do 
zaskarżenia uchwały rady gminy. 
 W tej kwestii wielokrotnie stanowisko zajmowały sądy administracyjne. W każdej sprawie sąd 
administracyjny bada, czy wójt – nie jako organ, lecz jako osoba fizyczna –rzeczywiście posiada interes prawny 
do wniesienia skargi.   
 Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 1 grudnia 2010 r. III SA/Lu 472/10 
(baza orzeczeń NSA) podkreślił, że wójt, jako organ wykonawczy gminy, nie posiada własnego interesu 
prawnego, który wymagałby ochrony prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Tym 
samym wójtowi nie przysługuje także prawo zaskarżenia uchwały na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo                            
o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 
 Tożsame stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 22 grudnia 
2010 r.  III SA/Lu 482/10 (baza orzeczeń NSA) w sprawie, w której skargę wniesiono na uchwałę rady gminy 
podjętą w sprawie przedstawienia stanowiska wojewodzie o wystąpienie do prezesa Rady Ministrów z wnioskiem 
o odwołanie wójta z zajmowanego stanowiska. W ocenie sądu skarga została wniesiona przez wójta gminy, a nie 
zaś przez osobę fizyczną pełniącą tą funkcję. Podkreślono, że wójt, jako organ gminy, nie posiada interesu 
prawnego, dlatego nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały rady gminy zarówno na podstawie art. 101 
ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, jak i na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi.  
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 Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 26 listopada 2009 r. I OSK 1584/09 (baza 
orzeczeń NSA) wskazał, że wójt gminy jako organ wykonawczy gminy – art. 26 ust. 1 powołanej wyżej ustawy                 
o samorządzie gminnym, kieruje sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz (art. 31 ustawy). Wójt gminy, 
jako organ wykonawczy gminy, nie posiada natomiast własnego interesu prawnego, który wymagałby ochrony 
prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Skoro zatem Wójt Gminy jako organ gminy nie 
posiada własnego interesu prawnego to tym samym nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały Rady Gminy 
zarówno na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym jak i art. 50 § 1 
p.p.s.a., które to przepisy wymagają do skutecznego zaskarżenia aktu administracyjnego wylegitymowania się 
interesem prawnym. 

W związku z powyższym w opiniowanej sprawie Wójtowi Gminy Darłowo, jako organowi Gminy 
Darłowo nie przysługuje legitymacja skargowa do wniesienia skargi na wskazaną w piśmie uchwałę Rady 
Gminy Darłowo. Zarzuty skarżącej dotyczące bezczynności, jak również żądania zawarte w powyższym piśmie są 
więc bezzasadne. Skoro bowiem Wójtowi nie przysługuje legitymacja do zaskarżenia uchwały Rady Gminy, to  
nie sposób przypisać Wójtowi bezczynność w tym zakresie. 

Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku gdy skarga,                       
w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę,     
a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego.”. 

 
Pan Jan Małecki Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 
Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, do Pana 

Przewodniczącego, że chciałby się zwolnić, ponieważ jedzie na pogrzeb.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie, przy czym zaznaczył, że rada obraduje                        
w trzynastoosobowym składzie.  

 
(Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo zwolnił się u Pana 

Przewodniczącego z obrad sesji)  
 

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
1 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/394/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 

 
Ad. 24.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. Druk Nr 17/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Przy tym Pan Jarosław Michalski 
powiedział, że te skargi są jednakowej treści, także bez sensu byłoby czytanie tego samego 
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uzasadnienia ponieważ uzasadnienia są również takie same, natomiast prosi o odczytanie 
jakiej uchwały dotyczy i kto złożył skargę. 

 
„Projekt 

Uchwała Nr ………….. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia ………….. 2014 roku 
 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo złożonej przez Pana Marka Szygendę                            
i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie zarzutów postawionych                
w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącemu odpisu niniejszej uchwały wraz                       
z załącznikiem.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Załącznik do uchwały Nr XLVI/395/2014 
Rady Gminy Darłowo  

z dnia 28 marca 2014 roku 
 
 W przedłożonej skardze i wniosku z dnia 3 marca 2014 r. złożonej przez Pana Marka Szygenda zarzuca 
się Wójtowi Gminy Darłowo bezczynność w przedmiocie zaniechania podjęcia działań zmierzających do 
zaskarżenia uchwał Nr XXI/286/2008, Nr XXI/287/2008 i Nr XXI/288/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 
26.11.2008 roku w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo.                  
W przedmiotowym piśmie skarżący żąda przede wszystkim zobowiązania Wójta do podjęcia działań 
zmierzających do stwierdzenia nieważności powyższych uchwał wskazując na wyrok Naczelnego Sądu 
Administracyjnego stwierdzający nieważność uchwały Nr XXI/289/08 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 
2008 r. w sprawie zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 Należy w związku z tym ocenić czy żądanie skarżącego jest zasadne, tj. czy Wójt Gminy Darłowo może 
zaskarżyć wskazaną w piśmie uchwałę Rady Gminy Darłowo.  
 
 Legitymację skargową do wniesienia skargi na uchwałę rady gminy przez podmiot inny niż organ 
nadzoru określają art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze 
zm.) oraz art. 50 ustawy z 30 sierpnia 2002 r. Prawo    o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. 
z 2012 r. poz. 270 ze zm.). 
 Zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, „każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 
naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w sprawie z zakresu administracji publicznej, 
może – po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia naruszenia – zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu 
administracyjnego”. Tym samym uprawnionym do jej wniesienia może być wyłącznie podmiot, który wykaże, że 
wskazaną przez niego uchwałą lub zarządzeniem został naruszony jego interes prawny lub uprawnienie, 
polegające na istnieniu związku między zaskarżoną uchwałą a własną indywidualną sytuacją prawną, co 
dopiero otwiera drogę do jej merytorycznego rozpoznania (vide wyrok WSA w Kielcach z 11 maja 2006 r.,                   
II SA/Ke 177/2005, LexPolonica nr 2117863). Podkreślić należy, że strona inicjująca postępowanie sądowe                     
w omawianym trybie musi się wykazać nie tylko interesem prawnym, lecz także jego naruszeniem. 
Powołane powyżej przepisy stanowią lex specialis w odniesieniu do ogólnego uregulowania legitymacji 
skargowej, o której mowa w art. 50 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Zgodnie                   
z tym przepisem uprawnionym do wniesienia skargi jest każdy, kto ma w tym interes prawny, prokurator, 
rzecznik praw obywatelskich oraz organizacja społeczna w zakresie jej statutowej działalności, a w sprawach 
dotyczących interesów prawnych innych osób, jeżeli brała udział w postępowaniu administracyjnym. Skarga w 
tym trybie może być złożona przez podmiot, który dysponuje interesem prawnym lub przez podmiot, który – mimo 
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braku takiego interesu – jest uprawniony do wniesienia skargi. Zgodnie z tym przepisem legitymacja skargowa 
materialna związana jest wyłącznie z posiadaniem interesu prawnego, a nie z jego naruszeniem przez niezgodne 
z prawem działanie administracji. 
 Powyższe przepisy stanowią też podstawę do ustalenia czy wójtowi przysługuje legitymacja do 
zaskarżenia uchwały rady gminy. 
 W tej kwestii wielokrotnie stanowisko zajmowały sądy administracyjne. W każdej sprawie sąd 
administracyjny bada, czy wójt – nie jako organ, lecz jako osoba fizyczna –rzeczywiście posiada interes prawny 
do wniesienia skargi.   
 Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 1 grudnia 2010 r. III SA/Lu 472/10 
(baza orzeczeń NSA) podkreślił, że wójt, jako organ wykonawczy gminy, nie posiada własnego interesu 
prawnego, który wymagałby ochrony prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Tym 
samym wójtowi nie przysługuje także prawo zaskarżenia uchwały na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo                    
o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 
 Tożsame stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie  w postanowieniu z 22 grudnia 
2010 r.  III SA/Lu 482/10 (baza orzeczeń NSA) w sprawie, w której skargę wniesiono na uchwałę rady gminy 
podjętą w sprawie przedstawienia stanowiska wojewodzie o wystąpienie do prezesa Rady Ministrów z wnioskiem 
o odwołanie wójta z zajmowanego stanowiska. W ocenie sądu skarga została wniesiona przez wójta gminy, a nie 
zaś przez osobę fizyczną pełniącą tą funkcję. Podkreślono, że wójt, jako organ gminy, nie posiada interesu 
prawnego, dlatego nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały rady gminy zarówno na podstawie art. 101 
ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, jak i na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi.  
 Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 26 listopada 2009 r. I OSK 1584/09 (baza 
orzeczeń NSA) wskazał, że wójt gminy jako organ wykonawczy gminy – art. 26 ust. 1 powołanej wyżej ustawy                  
o samorządzie gminnym, kieruje sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz (art. 31 ustawy). Wójt gminy, 
jako organ wykonawczy gminy, nie posiada natomiast własnego interesu prawnego, który wymagałby ochrony 
prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Skoro zatem Wójt Gminy jako organ gminy nie 
posiada własnego interesu prawnego to tym samym nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały Rady Gminy 
zarówno na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym jak i art. 50 § 1 
p.p.s.a., które to przepisy wymagają do skutecznego zaskarżenia aktu administracyjnego wylegitymowania się 
interesem prawnym. 

W związku z powyższym w opiniowanej sprawie Wójtowi Gminy Darłowo, jako organowi Gminy 
Darłowo nie przysługuje legitymacja skargowa do wniesienia skargi na wskazane w piśmie uchwały Rady 
Gminy Darłowo. Zarzuty skarżącego dotyczące bezczynności, jak również żądania zawarte w powyższym piśmie 
są więc bezzasadne. Skoro bowiem Wójtowi nie przysługuje legitymacja do zaskarżenia uchwały Rady Gminy, to  
nie sposób przypisać Wójtowi bezczynność w tym zakresie. 

Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku gdy skarga,                     
w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę,                         
a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego.”. 

 
Pan Jan Małecki Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
1 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/395/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
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Ad. 25.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. Druk Nr 18/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr ……….. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia …………. 2014 roku 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo złożonej przez Państwo Henryka, Zenona i Halinę 
Pańczyszyn i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie zarzutów 
postawionych w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w 
uzasadnieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżących o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie odpisu niniejszej uchwały wraz z załącznikiem.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Załącznik do uchwały Nr …. 
Rady Gminy Darłowo  

z dnia …..2014 roku 
 
 W przedłożonej skardze i wniosku z dnia 3 marca 2014 r. złożonej przez Państwo Henryka, Zenona                     
i Halinę Pańczyszyn zarzuca się Wójtowi Gminy Darłowo bezczynność w przedmiocie zaniechania podjęcia 
działań zmierzających do zaskarżenia uchwały  Nr XXI/290/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26.11.2008 roku 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. W przedmiotowym 
piśmie skarżący żądają przede wszystkim zobowiązania Wójta do podjęcia działań zmierzających do 
stwierdzenia nieważności powyższej uchwały wskazując na wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego 
stwierdzający nieważność uchwały Nr XXI/289/08 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie 
zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 Należy w związku z tym ocenić czy żądanie skarżących jest zasadne, tj. czy Wójt Gminy Darłowo może 
zaskarżyć wskazaną w piśmie uchwałę Rady Gminy Darłowo.  
 Legitymację skargową do wniesienia skargi na uchwałę rady gminy przez podmiot inny niż organ 
nadzoru określają art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze 
zm.) oraz art. 50 ustawy z 30 sierpnia 2002 r. Prawo    o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. 
z 2012 r. poz. 270 ze zm.). 
 Zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, „każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 
naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w sprawie z zakresu administracji publicznej, 
może – po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia naruszenia – zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu 
administracyjnego”. Tym samym uprawnionym do jej wniesienia może być wyłącznie podmiot, który wykaże, że 
wskazaną przez niego uchwałą lub zarządzeniem został naruszony jego interes prawny lub uprawnienie, 
polegające na istnieniu związku między zaskarżoną uchwałą a własną indywidualną sytuacją prawną, co 
dopiero otwiera drogę do jej merytorycznego rozpoznania (vide wyrok WSA w Kielcach z 11 maja 2006 r., II 
SA/Ke 177/2005, LexPolonica nr 2117863). Podkreślić należy, że strona inicjująca postępowanie sądowe                       
w omawianym trybie musi się wykazać nie tylko interesem prawnym, lecz także jego naruszeniem. 
Powołane powyżej przepisy stanowią lex specialis w odniesieniu do ogólnego uregulowania legitymacji 
skargowej, o której mowa w art. 50 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Zgodnie                
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z tym przepisem uprawnionym do wniesienia skargi jest każdy, kto ma w tym interes prawny, prokurator, 
rzecznik praw obywatelskich oraz organizacja społeczna w zakresie jej statutowej działalności, a w sprawach 
dotyczących interesów prawnych innych osób, jeżeli brała udział w postępowaniu administracyjnym. Skarga w 
tym trybie może być złożona przez podmiot, który dysponuje interesem prawnym lub przez podmiot, który – mimo 
braku takiego interesu – jest uprawniony do wniesienia skargi. Zgodnie z tym przepisem legitymacja skargowa 
materialna związana jest wyłącznie z posiadaniem interesu prawnego, a nie z jego naruszeniem przez niezgodne 
z prawem działanie administracji. 
 Powyższe przepisy stanowią też podstawę do ustalenia czy wójtowi przysługuje legitymacja do 
zaskarżenia uchwały rady gminy. 
 W tej kwestii wielokrotnie stanowisko zajmowały sądy administracyjne. W każdej sprawie sąd 
administracyjny bada, czy wójt – nie jako organ, lecz jako osoba fizyczna –rzeczywiście posiada interes prawny 
do wniesienia skargi.   
 Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 1 grudnia 2010 r. III SA/Lu 472/10 
(baza orzeczeń NSA) podkreślił, że wójt, jako organ wykonawczy gminy, nie posiada własnego interesu 
prawnego, który wymagałby ochrony prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Tym 
samym wójtowi nie przysługuje także prawo zaskarżenia uchwały na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo                           
o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 
 Tożsame stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 22 grudnia 
2010 r.  III SA/Lu 482/10 (baza orzeczeń NSA) w sprawie, w której skargę wniesiono na uchwałę rady gminy 
podjętą w sprawie przedstawienia stanowiska wojewodzie o wystąpienie do prezesa Rady Ministrów z wnioskiem 
o odwołanie wójta z zajmowanego stanowiska. W ocenie sądu skarga została wniesiona przez wójta gminy, a nie 
zaś przez osobę fizyczną pełniącą tą funkcję. Podkreślono, że wójt, jako organ gminy, nie posiada interesu 
prawnego, dlatego nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały rady gminy zarówno na podstawie art. 101 
ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, jak i na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi.  
 Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 26 listopada 2009 r. I OSK 1584/09 (baza 
orzeczeń NSA) wskazał, że wójt gminy jako organ wykonawczy gminy – art. 26 ust. 1 powołanej wyżej ustawy                 
o samorządzie gminnym, kieruje sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz (art. 31 ustawy). Wójt gminy, 
jako organ wykonawczy gminy, nie posiada natomiast własnego interesu prawnego, który wymagałby ochrony 
prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Skoro zatem Wójt Gminy jako organ gminy nie 
posiada własnego interesu prawnego to tym samym nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały Rady Gminy 
zarówno na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym jak i art. 50 § 1 
p.p.s.a., które to przepisy wymagają do skutecznego zaskarżenia aktu administracyjnego wylegitymowania się 
interesem prawnym. 

W związku z powyższym w opiniowanej sprawie Wójtowi Gminy Darłowo, jako organowi Gminy 
Darłowo nie przysługuje legitymacja skargowa do wniesienia skargi na wskazaną w piśmie uchwałę Rady 
Gminy Darłowo. Zarzuty skarżących dotyczące bezczynności, jak również żądania zawarte w powyższym piśmie 
są więc bezzasadne. Skoro bowiem Wójtowi nie przysługuje legitymacja do zaskarżenia uchwały Rady Gminy, to  
nie sposób przypisać Wójtowi bezczynność w tym zakresie. 

Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku gdy skarga, w 
wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a 
skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego.”. 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
1 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. 
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/Uchwała Nr XLVI/396/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 26.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo.  Druk Nr 19/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr XLVI/397/2014 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia 28 marca 2014 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo złożonej przez Pana Kazimierza Rusa                            
i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie zarzutów postawionych                 
w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącemu odpisu niniejszej uchwały wraz                       
z załącznikiem.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Załącznik do uchwały Nr …… 
Rady Gminy Darłowo  

z dnia ……. 2014 roku 
 
 W przedłożonej skardze i wniosku z dnia 3 marca 2014 r. złożonej przez Pana Kazimierza Rusa zarzuca 
się Wójtowi Gminy Darłowo bezczynność w przedmiocie zaniechania podjęcia działań zmierzających do 
zaskarżenia uchwały Nr XXI/290/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26.11.2008 roku w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. W przedmiotowym piśmie skarżący żąda 
przede wszystkim zobowiązania Wójta do podjęcia działań zmierzających do stwierdzenia nieważności 
powyższych uchwał wskazując na wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego stwierdzający nieważność uchwały 
Nr XXI/289/08 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
 Należy w związku z tym ocenić czy żądanie skarżącego jest zasadne, tj. czy Wójt Gminy Darłowo może 
zaskarżyć wskazaną w piśmie uchwałę Rady Gminy Darłowo.  
 Legitymację skargową do wniesienia skargi na uchwałę rady gminy przez podmiot inny niż organ 
nadzoru określają art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze 
zm.) oraz art. 50 ustawy z 30 sierpnia 2002 r. Prawo    o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. 
z 2012 r. poz. 270 ze zm.). 
 Zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, „każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 
naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w sprawie z zakresu administracji publicznej, 
może – po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia naruszenia – zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu 
administracyjnego”. Tym samym uprawnionym do jej wniesienia może być wyłącznie podmiot, który wykaże, że 
wskazaną przez niego uchwałą lub zarządzeniem został naruszony jego interes prawny lub uprawnienie, 
polegające na istnieniu związku między zaskarżoną uchwałą a własną indywidualną sytuacją prawną, co 
dopiero otwiera drogę do jej merytorycznego rozpoznania (vide wyrok WSA w Kielcach z 11 maja 2006 r., II 
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SA/Ke 177/2005, LexPolonica nr 2117863). Podkreślić należy, że strona inicjująca postępowanie sądowe                       
w omawianym trybie musi się wykazać nie tylko interesem prawnym, lecz także jego naruszeniem. 
Powołane powyżej przepisy stanowią lex specialis w odniesieniu do ogólnego uregulowania legitymacji 
skargowej, o której mowa w art. 50 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Zgodnie                     
z tym przepisem uprawnionym do wniesienia skargi jest każdy, kto ma w tym interes prawny, prokurator, 
rzecznik praw obywatelskich oraz organizacja społeczna w zakresie jej statutowej działalności, a w sprawach 
dotyczących interesów prawnych innych osób, jeżeli brała udział w postępowaniu administracyjnym. Skarga                  
w tym trybie może być złożona przez podmiot, który dysponuje interesem prawnym lub przez podmiot, który – 
mimo braku takiego interesu – jest uprawniony do wniesienia skargi. Zgodnie z tym przepisem legitymacja 
skargowa materialna związana jest wyłącznie z posiadaniem interesu prawnego, a nie z jego naruszeniem przez 
niezgodne z prawem działanie administracji. 
 Powyższe przepisy stanowią też podstawę do ustalenia czy wójtowi przysługuje legitymacja do 
zaskarżenia uchwały rady gminy. 
 W tej kwestii wielokrotnie stanowisko zajmowały sądy administracyjne. W każdej sprawie sąd 
administracyjny bada, czy wójt – nie jako organ, lecz jako osoba fizyczna –rzeczywiście posiada interes prawny 
do wniesienia skargi.   
 Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 1 grudnia 2010 r. III SA/Lu 472/10 
(baza orzeczeń NSA) podkreślił, że wójt, jako organ wykonawczy gminy, nie posiada własnego interesu 
prawnego, który wymagałby ochrony prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Tym 
samym wójtowi nie przysługuje także prawo zaskarżenia uchwały na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo                     
o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 
 Tożsame stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 22 grudnia 
2010 r.  III SA/Lu 482/10 (baza orzeczeń NSA) w sprawie, w której skargę wniesiono na uchwałę rady gminy 
podjętą w sprawie przedstawienia stanowiska wojewodzie o wystąpienie do prezesa Rady Ministrów z wnioskiem 
o odwołanie wójta z zajmowanego stanowiska. W ocenie sądu skarga została wniesiona przez wójta gminy, a nie 
zaś przez osobę fizyczną pełniącą tą funkcję. Podkreślono, że wójt, jako organ gminy, nie posiada interesu 
prawnego, dlatego nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały rady gminy zarówno na podstawie art. 101 
ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, jak i na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi.  
 Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 26 listopada 2009 r. I OSK 1584/09 (baza 
orzeczeń NSA) wskazał, że wójt gminy jako organ wykonawczy gminy – art. 26 ust. 1 powołanej wyżej ustawy                  
o samorządzie gminnym, kieruje sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz (art. 31 ustawy). Wójt gminy, 
jako organ wykonawczy gminy, nie posiada natomiast własnego interesu prawnego, który wymagałby ochrony 
prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Skoro zatem Wójt Gminy jako organ gminy nie 
posiada własnego interesu prawnego to tym samym nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały Rady Gminy 
zarówno na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym jak i art. 50 § 1 
p.p.s.a., które to przepisy wymagają do skutecznego zaskarżenia aktu administracyjnego wylegitymowania się 
interesem prawnym. 

W związku z powyższym w opiniowanej sprawie Wójtowi Gminy Darłowo, jako organowi Gminy 
Darłowo nie przysługuje legitymacja skargowa do wniesienia skargi na wskazaną w piśmie uchwałę Rady 
Gminy Darłowo. Zarzuty skarżącego dotyczące bezczynności, jak również żądania zawarte w powyższym piśmie 
są więc bezzasadne. Skoro bowiem Wójtowi nie przysługuje legitymacja do zaskarżenia uchwały Rady Gminy, to  
nie sposób przypisać Wójtowi bezczynność w tym zakresie. 

Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia  14 czerwca 1960 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku gdy skarga,                       
w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę,                          
a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego.”. 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
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1 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/397/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 27.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. Druk Nr 20/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …….. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …….2014 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo złożonej przez Panią Bożenę Kożuchowską            
i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie zarzutów postawionych    
w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącej odpisu niniejszej uchwały wraz                
z załącznikiem.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Załącznik do uchwały Nr …. 
Rady Gminy Darłowo  

z dnia …..2014 roku 
 
 W przedłożonej skardze i wniosku z dnia 3 marca 2014 r. złożonej przez Panią Bożenę Kożuchowską 
zarzuca się Wójtowi Gminy Darłowo bezczynność w przedmiocie zaniechania podjęcia działań zmierzających do 
zaskarżenia uchwały Nr XXI/290/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26.11.2008 roku w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. W przedmiotowym piśmie skarżąca żąda 
przede wszystkim zobowiązania Wójta do podjęcia działań zmierzających do stwierdzenia nieważności powyższej 
uchwały wskazując na wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego stwierdzający nieważność uchwały Nr 
XXI/289/08 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
 Należy w związku z tym ocenić czy żądanie skarżącej jest zasadne, tj. czy Wójt Gminy Darłowo może 
zaskarżyć wskazaną w piśmie uchwałę Rady Gminy Darłowo.  
 Legitymację skargową do wniesienia skargi na uchwałę rady gminy przez podmiot inny niż organ 
nadzoru określają art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze 
zm.) oraz art. 50 ustawy z 30 sierpnia 2002 r. Prawo    o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. 
z 2012 r. poz. 270 ze zm.). 
 Zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, „każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 
naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w sprawie z zakresu administracji publicznej, 
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może – po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia naruszenia – zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu 
administracyjnego”. Tym samym uprawnionym do jej wniesienia może być wyłącznie podmiot, który wykaże, że 
wskazaną przez niego uchwałą lub zarządzeniem został naruszony jego interes prawny lub uprawnienie, 
polegające na istnieniu związku między zaskarżoną uchwałą a własną indywidualną sytuacją prawną, co 
dopiero otwiera drogę do jej merytorycznego rozpoznania (vide wyrok WSA w Kielcach z 11 maja 2006 r., II 
SA/Ke 177/2005, LexPolonica nr 2117863). Podkreślić należy, że strona inicjująca postępowanie sądowe                      
w omawianym trybie musi się wykazać nie tylko interesem prawnym, lecz także jego naruszeniem. 
Powołane powyżej przepisy stanowią lex specialis w odniesieniu do ogólnego uregulowania legitymacji 
skargowej, o której mowa w art. 50 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Zgodnie                 
z tym przepisem uprawnionym do wniesienia skargi jest każdy, kto ma w tym interes prawny, prokurator, 
rzecznik praw obywatelskich oraz organizacja społeczna w zakresie jej statutowej działalności, a w sprawach 
dotyczących interesów prawnych innych osób, jeżeli brała udział w postępowaniu administracyjnym. Skarga                
w tym trybie może być złożona przez podmiot, który dysponuje interesem prawnym lub przez podmiot, który – 
mimo braku takiego interesu – jest uprawniony do wniesienia skargi. Zgodnie z tym przepisem legitymacja 
skargowa materialna związana jest wyłącznie z posiadaniem interesu prawnego, a nie z jego naruszeniem przez 
niezgodne z prawem działanie administracji. 
 Powyższe przepisy stanowią też podstawę do ustalenia czy wójtowi przysługuje legitymacja do 
zaskarżenia uchwały rady gminy. 
 W tej kwestii wielokrotnie stanowisko zajmowały sądy administracyjne. W każdej sprawie sąd 
administracyjny bada, czy wójt – nie jako organ, lecz jako osoba fizyczna –rzeczywiście posiada interes prawny 
do wniesienia skargi.   
 Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 1 grudnia 2010 r. III SA/Lu 472/10 
(baza orzeczeń NSA) podkreślił, że wójt, jako organ wykonawczy gminy, nie posiada własnego interesu 
prawnego, który wymagałby ochrony prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Tym 
samym wójtowi nie przysługuje także prawo zaskarżenia uchwały na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo                      
o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 
 Tożsame stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 22 grudnia 
2010 r.  III SA/Lu 482/10 (baza orzeczeń NSA) w sprawie, w której skargę wniesiono na uchwałę rady gminy 
podjętą w sprawie przedstawienia stanowiska wojewodzie o wystąpienie do prezesa Rady Ministrów z wnioskiem 
o odwołanie wójta z zajmowanego stanowiska. W ocenie sądu skarga została wniesiona przez wójta gminy, a nie 
zaś przez osobę fizyczną pełniącą tą funkcję. Podkreślono, że wójt, jako organ gminy, nie posiada interesu 
prawnego, dlatego nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały rady gminy zarówno na podstawie art. 101 
ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, jak i na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi.  
 Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 26 listopada 2009 r. I OSK 1584/09 (baza 
orzeczeń NSA) wskazał, że wójt gminy jako organ wykonawczy gminy – art. 26 ust. 1 powołanej wyżej ustawy                 
o samorządzie gminnym, kieruje sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz (art. 31 ustawy). Wójt gminy, 
jako organ wykonawczy gminy, nie posiada natomiast własnego interesu prawnego, który wymagałby ochrony 
prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Skoro zatem Wójt Gminy jako organ gminy nie 
posiada własnego interesu prawnego to tym samym nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały Rady Gminy 
zarówno na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym jak i art. 50 § 1 
p.p.s.a., które to przepisy wymagają do skutecznego zaskarżenia aktu administracyjnego wylegitymowania się 
interesem prawnym. 

W związku z powyższym w opiniowanej sprawie Wójtowi Gminy Darłowo, jako organowi Gminy 
Darłowo nie przysługuje legitymacja skargowa do wniesienia skargi na wskazaną w piśmie uchwałę Rady 
Gminy Darłowo. Zarzuty skarżącej dotyczące bezczynności, jak również żądania zawarte w powyższym piśmie są 
więc bezzasadne. Skoro bowiem Wójtowi nie przysługuje legitymacja do zaskarżenia uchwały Rady Gminy, to  
nie sposób przypisać Wójtowi bezczynność w tym zakresie. 

Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku gdy skarga,                    
w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę,           
a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego.”. 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 
i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
1 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/398/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 28.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo.  Druk Nr 21/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …….. 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia …….2014 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia  14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo złożonej przez Pana Przemysława Pociechę                      
i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie zarzutów postawionych                 
w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącemu odpisu niniejszej uchwały wraz                        
z załącznikiem.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Załącznik do uchwały Nr XLVI/399/2014 
Rady Gminy Darłowo  

z dnia 28 marca 2014 roku 
 
 W przedłożonej skardze i wniosku z dnia 3 marca 2014 r. złożonej przez Pana Przemysława Pociechę 
zarzuca się Wójtowi Gminy Darłowo bezczynność w przedmiocie zaniechania podjęcia działań zmierzających do 
zaskarżenia uchwały Nr XXI/286/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26.11.2008 roku w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. W przedmiotowym piśmie skarżący żąda 
przede wszystkim zobowiązania Wójta do podjęcia działań zmierzających do stwierdzenia nieważności 
powyższych uchwał wskazując na wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego stwierdzający nieważność uchwały 
Nr XXI/289/08 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
 Należy w związku z tym ocenić czy żądanie skarżącego jest zasadne, tj. czy Wójt Gminy Darłowo może 
zaskarżyć wskazaną w piśmie uchwałę Rady Gminy Darłowo.  
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 Legitymację skargową do wniesienia skargi na uchwałę rady gminy przez podmiot inny niż organ 
nadzoru określają art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze 
zm.) oraz art. 50 ustawy z 30 sierpnia 2002 r. Prawo    o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. 
z 2012 r. poz. 270 ze zm.). 
 Zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, „każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 
naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w sprawie z zakresu administracji publicznej, 
może – po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia naruszenia – zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu 
administracyjnego”. Tym samym uprawnionym do jej wniesienia może być wyłącznie podmiot, który wykaże, że 
wskazaną przez niego uchwałą lub zarządzeniem został naruszony jego interes prawny lub uprawnienie, 
polegające na istnieniu związku między zaskarżoną uchwałą a własną indywidualną sytuacją prawną, co 
dopiero otwiera drogę do jej merytorycznego rozpoznania (vide wyrok WSA w Kielcach z 11 maja 2006 r., II 
SA/Ke 177/2005, LexPolonica nr 2117863). Podkreślić należy, że strona inicjująca postępowanie sądowe                        
w omawianym trybie musi się wykazać nie tylko interesem prawnym, lecz także jego naruszeniem. 
Powołane powyżej przepisy stanowią lex specialis w odniesieniu do ogólnego uregulowania legitymacji 
skargowej, o której mowa w art. 50 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Zgodnie                
z tym przepisem uprawnionym do wniesienia skargi jest każdy, kto ma w tym interes prawny, prokurator, 
rzecznik praw obywatelskich oraz organizacja społeczna w zakresie jej statutowej działalności, a w sprawach 
dotyczących interesów prawnych innych osób, jeżeli brała udział w postępowaniu administracyjnym. Skarga                  
w tym trybie może być złożona przez podmiot, który dysponuje interesem prawnym lub przez podmiot, który – 
mimo braku takiego interesu – jest uprawniony do wniesienia skargi. Zgodnie z tym przepisem legitymacja 
skargowa materialna związana jest wyłącznie z posiadaniem interesu prawnego, a nie z jego naruszeniem przez 
niezgodne z prawem działanie administracji. 
 Powyższe przepisy stanowią też podstawę do ustalenia czy wójtowi przysługuje legitymacja do 
zaskarżenia uchwały rady gminy. 
 W tej kwestii wielokrotnie stanowisko zajmowały sądy administracyjne. W każdej sprawie sąd 
administracyjny bada, czy wójt – nie jako organ, lecz jako osoba fizyczna –rzeczywiście posiada interes prawny 
do wniesienia skargi.   
 Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 1 grudnia 2010 r. III SA/Lu 472/10 
(baza orzeczeń NSA) podkreślił, że wójt, jako organ wykonawczy gminy, nie posiada własnego interesu 
prawnego, który wymagałby ochrony prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Tym 
samym wójtowi nie przysługuje także prawo zaskarżenia uchwały na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo                     
o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 
 Tożsame stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 22 grudnia 
2010 r.  III SA/Lu 482/10 (baza orzeczeń NSA) w sprawie, w której skargę wniesiono na uchwałę rady gminy 
podjętą w sprawie przedstawienia stanowiska wojewodzie o wystąpienie do prezesa Rady Ministrów z wnioskiem 
o odwołanie wójta z zajmowanego stanowiska. W ocenie sądu skarga została wniesiona przez wójta gminy, a nie 
zaś przez osobę fizyczną pełniącą tą funkcję. Podkreślono, że wójt, jako organ gminy, nie posiada interesu 
prawnego, dlatego nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały rady gminy zarówno na podstawie art. 101 
ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, jak i na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi.  
 Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 26 listopada 2009 r. I OSK 1584/09 (baza 
orzeczeń NSA) wskazał, że wójt gminy jako organ wykonawczy gminy – art. 26 ust. 1 powołanej wyżej ustawy                   
o samorządzie gminnym, kieruje sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz (art. 31 ustawy). Wójt gminy, 
jako organ wykonawczy gminy, nie posiada natomiast własnego interesu prawnego, który wymagałby ochrony 
prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Skoro zatem Wójt Gminy jako organ gminy nie 
posiada własnego interesu prawnego to tym samym nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały Rady Gminy 
zarówno na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym jak i art. 50 § 1 
p.p.s.a., które to przepisy wymagają do skutecznego zaskarżenia aktu administracyjnego wylegitymowania się 
interesem prawnym. 

W związku z powyższym w opiniowanej sprawie Wójtowi Gminy Darłowo, jako organowi Gminy 
Darłowo nie przysługuje legitymacja skargowa do wniesienia skargi na wskazaną w piśmie uchwałę Rady 
Gminy Darłowo. Zarzuty skarżącego dotyczące bezczynności, jak również żądania zawarte w powyższym piśmie 
są więc bezzasadne. Skoro bowiem Wójtowi nie przysługuje legitymacja do zaskarżenia uchwały Rady Gminy, to  
nie sposób przypisać Wójtowi bezczynność w tym zakresie. 

Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku gdy skarga,                      
w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę,              
a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego.”. 
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Pan Jan Małecki Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
(Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo z mocy ustawy nie brał 

udziały w głosowaniu)  
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/399/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 29.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. Druk Nr 22/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 
„Projekt 

Uchwała Nr ……. 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ……  2014 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo złożonej przez Panią Irenę Olesiejuk                            
i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie zarzutów postawionych                
w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącej odpisu niniejszej uchwały wraz                            
z załącznikiem.  

§3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 
 

Załącznik do uchwały Nr ……. 
Rady Gminy Darłowo  

z dnia …….. 2014 roku 
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 W przedłożonej skardze i wniosku z dnia 3 marca 2014 r. złożonej przez Panią Irenę Olesiejuk zarzuca 
się Wójtowi Gminy Darłowo bezczynność w przedmiocie zaniechania podjęcia działań zmierzających do 
zaskarżenia uchwały Nr XXI/290/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26.11.2008 roku w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. W przedmiotowym piśmie skarżąca żąda 
przede wszystkim zobowiązania Wójta do podjęcia działań zmierzających do stwierdzenia nieważności powyższej 
uchwały wskazując na wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego stwierdzający nieważność uchwały Nr 
XXI/289/08 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
 Należy w związku z tym ocenić czy żądanie skarżącej jest zasadne, tj. czy Wójt Gminy Darłowo może 
zaskarżyć wskazaną w piśmie uchwałę Rady Gminy Darłowo.  
 
 Legitymację skargową do wniesienia skargi na uchwałę rady gminy przez podmiot inny niż organ 
nadzoru określają art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze 
zm.) oraz art. 50 ustawy z 30 sierpnia 2002 r. Prawo    o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. 
z 2012 r. poz. 270 ze zm.). 
 Zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, „każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 
naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w sprawie z zakresu administracji publicznej, 
może – po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia naruszenia – zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu 
administracyjnego”. Tym samym uprawnionym do jej wniesienia może być wyłącznie podmiot, który wykaże, że 
wskazaną przez niego uchwałą lub zarządzeniem został naruszony jego interes prawny lub uprawnienie, 
polegające na istnieniu związku między zaskarżoną uchwałą a własną indywidualną sytuacją prawną, co 
dopiero otwiera drogę do jej merytorycznego rozpoznania (vide wyrok WSA w Kielcach z 11 maja 2006 r., II 
SA/Ke 177/2005, LexPolonica nr 2117863). Podkreślić należy, że strona inicjująca postępowanie sądowe                        
w omawianym trybie musi się wykazać nie tylko interesem prawnym, lecz także jego naruszeniem. 
Powołane powyżej przepisy stanowią lex specialis w odniesieniu do ogólnego uregulowania legitymacji 
skargowej, o której mowa w art. 50 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Zgodnie                  
z tym przepisem uprawnionym do wniesienia skargi jest każdy, kto ma w tym interes prawny, prokurator, 
rzecznik praw obywatelskich oraz organizacja społeczna w zakresie jej statutowej działalności, a w sprawach 
dotyczących interesów prawnych innych osób, jeżeli brała udział w postępowaniu administracyjnym. Skarga                    
w tym trybie może być złożona przez podmiot, który dysponuje interesem prawnym lub przez podmiot, który – 
mimo braku takiego interesu – jest uprawniony do wniesienia skargi. Zgodnie z tym przepisem legitymacja 
skargowa materialna związana jest wyłącznie z posiadaniem interesu prawnego, a nie z jego naruszeniem przez 
niezgodne z prawem działanie administracji. 
 Powyższe przepisy stanowią też podstawę do ustalenia czy wójtowi przysługuje legitymacja do 
zaskarżenia uchwały rady gminy. 
 W tej kwestii wielokrotnie stanowisko zajmowały sądy administracyjne. W każdej sprawie sąd 
administracyjny bada, czy wójt – nie jako organ, lecz jako osoba fizyczna –rzeczywiście posiada interes prawny 
do wniesienia skargi.   
 Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 1 grudnia 2010 r. III SA/Lu 472/10 
(baza orzeczeń NSA) podkreślił, że wójt, jako organ wykonawczy gminy, nie posiada własnego interesu 
prawnego, który wymagałby ochrony prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Tym 
samym wójtowi nie przysługuje także prawo zaskarżenia uchwały na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo                        
o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 
 Tożsame stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 22 grudnia 
2010 r.  III SA/Lu 482/10 (baza orzeczeń NSA) w sprawie, w której skargę wniesiono na uchwałę rady gminy 
podjętą w sprawie przedstawienia stanowiska wojewodzie o wystąpienie do prezesa Rady Ministrów z wnioskiem 
o odwołanie wójta z zajmowanego stanowiska. W ocenie sądu skarga została wniesiona przez wójta gminy, a nie 
zaś przez osobę fizyczną pełniącą tą funkcję. Podkreślono, że wójt, jako organ gminy, nie posiada interesu 
prawnego, dlatego nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały rady gminy zarówno na podstawie art. 101 
ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, jak i na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi.  
 Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 26 listopada 2009 r. I OSK 1584/09 (baza 
orzeczeń NSA) wskazał, że wójt gminy jako organ wykonawczy gminy – art. 26 ust. 1 powołanej wyżej ustawy                   
o samorządzie gminnym, kieruje sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz (art. 31 ustawy). Wójt gminy, 
jako organ wykonawczy gminy, nie posiada natomiast własnego interesu prawnego, który wymagałby ochrony 
prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Skoro zatem Wójt Gminy jako organ gminy nie 
posiada własnego interesu prawnego to tym samym nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały Rady Gminy 
zarówno na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym jak i art. 50 § 1 
p.p.s.a., które to przepisy wymagają do skutecznego zaskarżenia aktu administracyjnego wylegitymowania się 
interesem prawnym. 
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W związku z powyższym w opiniowanej sprawie Wójtowi Gminy Darłowo, jako organowi Gminy 
Darłowo nie przysługuje legitymacja skargowa do wniesienia skargi na wskazaną w piśmie uchwałę Rady 
Gminy Darłowo. Zarzuty skarżącej dotyczące bezczynności, jak również żądania zawarte w powyższym piśmie są 
więc bezzasadne. Skoro bowiem Wójtowi nie przysługuje legitymacja do zaskarżenia uchwały Rady Gminy, to  
nie sposób przypisać Wójtowi bezczynność w tym zakresie. 

Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku gdy skarga,                       
w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę,          
a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego.”. 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
1 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/400/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 30.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo.  Druk Nr 23/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr XLVI/401/2014 

Rady Gminy Darłowo 
z dnia 28 marca 2014 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267) po uprzednim zbadaniu skargi przez Komisję 
Rewizyjną Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Wójta Gminy Darłowo złożonej przez Pana Zbigniewa Mateckiego                       
i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo  w sprawie zarzutów postawionych            
w skardze, Rada Gminy Darłowo uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu 
stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały.  

§2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, zobowiązując go do powiadomienia 
skarżącego o sposobie załatwienia skargi poprzez przesłanie skarżącemu odpisu niniejszej uchwały wraz                         
z załącznikiem.  

§3. 
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Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Załącznik do uchwały Nr …….. 
Rady Gminy Darłowo  

z dnia ……. 2014 roku 
 
 W przedłożonej skardze i wniosku z dnia 3 marca 2014 r. złożonej przez Pana Zbigniewa Mateckiego 
zarzuca się Wójtowi Gminy Darłowo bezczynność w przedmiocie zaniechania podjęcia działań zmierzających do 
zaskarżenia uchwały Nr XXI/290/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26.11.2008 roku w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. W przedmiotowym piśmie skarżący żąda 
przede wszystkim zobowiązania Wójta do podjęcia działań zmierzających do stwierdzenia nieważności 
powyższych uchwał wskazując na wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego stwierdzający nieważność uchwały 
Nr XXI/289/08 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 r. w sprawie zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
 Należy w związku z tym ocenić czy żądanie skarżącego jest zasadne, tj. czy Wójt Gminy Darłowo może 
zaskarżyć wskazaną w piśmie uchwałę Rady Gminy Darłowo.  
 Legitymację skargową do wniesienia skargi na uchwałę rady gminy przez podmiot inny niż organ 
nadzoru określają art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze 
zm.) oraz art. 50 ustawy z 30 sierpnia 2002 r. Prawo    o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. 
z 2012 r. poz. 270 ze zm.). 
 Zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, „każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie zostały 
naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ Gminy w sprawie z zakresu administracji 
publicznej, może – po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia naruszenia – zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do 
sądu administracyjnego”. Tym samym uprawnionym do jej wniesienia może być wyłącznie podmiot, który 
wykaże, że wskazaną przez niego uchwałą lub zarządzeniem został naruszony jego interes prawny lub 
uprawnienie, polegające na istnieniu związku między zaskarżoną uchwałą a własną indywidualną sytuacją 
prawną, co dopiero otwiera drogę do jej merytorycznego rozpoznania (vide wyrok WSA w Kielcach z 11 maja 
2006 r., II SA/Ke 177/2005, LexPolonica  nr 2117863). Podkreślić należy, że strona inicjująca postępowanie 
sądowe w omawianym trybie musi się wykazać nie tylko interesem prawnym, lecz także jego naruszeniem. 
Powołane powyżej przepisy stanowią lex specialis w odniesieniu do ogólnego uregulowania legitymacji 
skargowej, o której mowa w art. 50 ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Zgodnie                       
z tym przepisem uprawnionym do wniesienia skargi jest każdy, kto ma w tym interes prawny, prokurator, 
rzecznik praw obywatelskich oraz organizacja społeczna w zakresie jej statutowej działalności, a w sprawach 
dotyczących interesów prawnych innych osób, jeżeli brała udział w postępowaniu administracyjnym. Skarga                 
w tym trybie może być złożona przez podmiot, który dysponuje interesem prawnym lub przez podmiot, który – 
mimo braku takiego interesu – jest uprawniony do wniesienia skargi. Zgodnie z tym przepisem legitymacja 
skargowa materialna związana jest wyłącznie z posiadaniem interesu prawnego, a nie z jego naruszeniem przez 
niezgodne z prawem działanie administracji. 
 Powyższe przepisy stanowią też podstawę do ustalenia czy wójtowi przysługuje legitymacja do 
zaskarżenia uchwały rady gminy. 
 W tej kwestii wielokrotnie stanowisko zajmowały sądy administracyjne. W każdej sprawie sąd 
administracyjny bada, czy wójt – nie jako organ, lecz jako osoba fizyczna –rzeczywiście posiada interes prawny 
do wniesienia skargi.   
 Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 1 grudnia 2010 r. III SA/Lu 472/10 
(baza orzeczeń NSA) podkreślił, że wójt, jako organ wykonawczy gminy, nie posiada własnego interesu 
prawnego, który wymagałby ochrony prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Tym 
samym wójtowi nie przysługuje także prawo zaskarżenia uchwały na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo                         
o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 
 Tożsame stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Lublinie w postanowieniu z 22 grudnia 
2010 r.  III SA/Lu 482/10 (baza orzeczeń NSA) w sprawie,  w której skargę wniesiono na uchwałę rady gminy 
podjętą w sprawie przedstawienia stanowiska wojewodzie o wystąpienie do prezesa Rady Ministrów z wnioskiem 
o odwołanie wójta z zajmowanego stanowiska. W ocenie sądu skarga została wniesiona przez wójta gminy, a nie 
zaś przez osobę fizyczną pełniącą tą funkcję. Podkreślono, że wójt, jako organ gminy, nie posiada interesu 
prawnego, dlatego nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały rady gminy zarówno na podstawie art. 101 
ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, jak i na podstawie art. 50 § 1 ustawy Prawo o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi.  
 Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 26 listopada 2009 r. I OSK 1584/09 (baza 
orzeczeń NSA) wskazał, że wójt gminy jako organ wykonawczy gminy – art. 26 ust. 1 powołanej wyżej ustawy                 
o samorządzie gminnym, kieruje sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz (art. 31 ustawy). Wójt gminy, 
jako organ wykonawczy gminy, nie posiada natomiast własnego interesu prawnego, który wymagałby ochrony 



Strona 85 z 105 
 

prawnej przewidzianej art. 101 ustawy o samorządzie gminnym. Skoro zatem Wójt Gminy jako organ gminy nie 
posiada własnego interesu prawnego to tym samym nie przysługuje mu prawo zaskarżenia uchwały Rady Gminy 
zarówno na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym jak i art. 50 § 1 
p.p.s.a., które to przepisy wymagają do skutecznego zaskarżenia aktu administracyjnego wylegitymowania się 
interesem prawnym. 

W związku z powyższym w opiniowanej sprawie Wójtowi Gminy Darłowo, jako organowi Gminy 
Darłowo nie przysługuje legitymacja skargowa do wniesienia skargi na wskazaną w piśmie uchwałę Rady 
Gminy Darłowo. Zarzuty skarżącego dotyczące bezczynności, jak również żądania zawarte w powyższym piśmie 
są więc bezzasadne. Skoro bowiem Wójtowi nie przysługuje legitymacja do zaskarżenia uchwały Rady Gminy, to  
nie sposób przypisać Wójtowi bezczynność w tym zakresie. 

Niniejszym Rada Gminy Darłowo poucza o treści art. 239 § 1 ustawy z dnia  14 czerwca 1960 r. Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267): „W przypadku gdy skarga, w 
wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a 
skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może 
podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego.”. 

Pan Jan Małecki Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił obecnych o 
ciszę, ponieważ rozmawiali między sobą.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 

i poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
1 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie skargi na bezczynność Wójta Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XLVI/401/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 31.  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Druk Nr 25/2014XLVI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok stanowi 
załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

„Projekt 
Uchwała Nr …. 

  Rady Gminy Darłowo 
z dnia … roku 

 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) oraz z art. 211  ust. 4 i art. 212  ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku 
o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240, późn. zm.) po wysłuchaniu Komisji Gospodarki Gminnej,  
Finansów i Budżetu -  Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§1. 
1. Zwiększyć dochody Gminy o kwotę                                                                                      1 339 333,96 zł 

- Dz. 010, rozdz. 01010 § 0830                                                                                                              350 000,00 zł 
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-Dz. 400, rozdz. 40002 § 0830                                                                                                               350 000,00 zł 
z tytułu wpływów podatku VAT za wodę i ścieki 
- Dz. 630, rozdz. 63003 § 6207                                                                                                              391 097,11 zł  
- Dz. 630, rozdz. 63003 § 6209                                                                                                              130 365,71 zł 
z tytułu środków na dofinansowanie ze środków  
Unii Europejskiej  w ramach Europejskiego Funduszu Rybackiego 
i budżetu państwa na realizację zadania :Budowa ścieżki  
rowerowej w miejscowości Wice…” 
-Dz. 853, rozdz. 85395 § 2007                                                                                                               111 322,73 zł 
-Dz. 853, rozdz. 8595 § 2009                                                                                                                     6 548,41 zł 
z tytułu środków unijnych i budżetu państwa 
w ramach zadania „Kapitał Ludzki” 

§2. 
Dokonać zwiększenia wydatków w budżecie gminy na 2014 rok zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej 
uchwały. 

§3. 
Dokonać przeniesień wydatków w budżecie gminy na 2014 rok zgodnie z załącznikiem Nr 2 do niniejszej 
uchwały. 

§4. 
Budżet po dokonanych zmianach zamykania się następującymi kwotami: 

 Dochody                                                                                                                              45 389 565,77 zł 
w tym: zadania zlecone                                                                                                                       2 663 557,21 zł 

 Wydatki                                                                                                                               43 563 103,06 zł 
w tym: zadania zlecone                                                                                                                       2 663 557,21 zł 

 Nadwyżki w kwocie                                                                                                               1 826 462,71 zł 
która przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

§5. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 

§6. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego.  
 
Uzasadnienie: „Proponuje się dokonać zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok w następujący sposób:  
Zwiększyć dochody Gminy Darłowo o kwotę 1 339 333,96 zł z tytułu : 
1. Podatku od towarów i usług (VAT)                                                                                  700 000,00 zł 

(obecnie dochody z tytułu dostarczania wody   i odbioru ścieków zostały zaplanowane                     
w wysokości netto, a obecnie zwiększymy o podatek VAT). 

2. Na zadanie inwestycyjne „Budowa ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie w ciągu międzynarodowego 
Nadmorskiego Szlaku Rowerowego R10 wraz z infrastruktura towarzyszącą”                            
.                                                                                                                                                       521 462,82 zł  
(Środki unijne 391 097,11 zł i środki budżetu państwa 130 365,71 zł) 

3. Realizacji Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki o kwotę                                           117 871,14 zł 
Program realizowany jest przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie. 

Dokonać przeniesienia wydatków tj: 
Zmniejszyć wydatki na zadanie „Budowa ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie w ciągu międzynarodowego 
Nadmorskiego Szlaku Rowerowego R10 wraz z infrastruktura towarzyszącą” ponieważ po podpisaniu umowy               
o dofinansowanie w/w zadania zwiększamy środki unijne i środki budżetu państwa, a uwalniamy własne Gminy          
o kwotę                                                                                                                                                  397 200,00 zł. 
Zwiększyć wydatki Gminy z przeznaczeniem na:                                                                                 397 200,00 zł 
1) Utrzymanie porządku i czystości oraz zabezpieczenie ratownicze kąpieliska w Wiciu w okresie IV-X.2014 

rok                                                                                                                                                     40 000,00 zł 
2) Utrzymanie porządku i czystości na terenie Gminy Darłowo                                           50 000,00 zł 
3) Zakup urządzenia UTM – zabezpieczenie sieci komputerowej                                         18 000,00 zł 
4) Energię elektryczną związaną z kanalizacją Gminy Darłowo                                          85 000,00 zł 
5) Budowa Sali gimnastycznej w Jeżyczkach                                                                         1 000,00 zł 
6) Zakup kas pancernych                                                                                                    17 000,00 zł 
7) Koszty postępowania sądowego                                                                                    186 200,00 zł 
8) Podatek VAT                                                                                                   700 000,00 zł                     

(W związku ze zwiększeniem dochodów z tytułu wody i ścieków o podatek VAT wprowadza się po 
stronie wydatków zapłatę podatku VAT z klasyfikacją budżetową. Do chwili obecnej wydatki z tytułu 
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VAT były księgowane bez klasyfikacji budżetowej, jednakże dla przejrzystości operacji finansowej 
wprowadza się dodatkowe księgowania). 

9) Realizację programu operacyjnego „Kapitał Ludzki”                                        13 096,00 zł 
(Przenosi się w ramach paragrafu tj. Dz. 853, rozdz. 85395 par. 3110 na 3119 na środki własne                 
z udziałem środków unijnych i budżetu państwa).” 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                        

z uzasadnieniem, przy czym powiedział, że nie wnosi żadnych zmian i poprawek do 
proponowanego projektu zawartego na druku 25/2014XLVI chociaż zbliża się koniec zbiórki 
naszej deklaracji w związku z pomocą Ukrainie. 

  
(Pan Radny Piotr Skoczek wyszedł z sali obrad sesji) 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtun Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii dotyczącej omawianego projektu 
uchwały.  

Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów              
i Budżetu Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
dotyczącej omawianego projektu uchwały.  

Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  Rady Gminy Darłowo powiedział, że opinia 
Komisji jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jeśli już 

rozmawiamy o pieniążkach to pragnie powrócić do poprzedniej sesji, gdzie był wymieniany 
problem, a konkretnie chodzi o Kopnicę, gdzie zaplanowane jest z funduszu sołeckiego plac 
zabaw bezpośrednio i projekt jest już zrobiony nowy. Pan Radny Pociecha powiedział, że 
Wójt mówił, że po pierwszej transzy wpływu z podatków będzie zmiana do budżetu i wtedy 
zostaną środki uruchomione Ne te cele. Pan Radny powiedział, że teraz mamy zmiany                       
w budżecie i tej zmiany nie ma, nie widać jej, bo nie jest zapisana a powinna. Pan Radny 
prosił o odpowiedź Pana Wójta, dlaczego to nie zostało uwzględnione. Pan Radny 
Przemysław Pociecha mówił to w imieniu Pana Zbigniewa Giełażyna Sołtysa Sołectwa 
Kopnica, który wyszedł z sesji, ponieważ musiał się zwolnić. Pan Radny Pociecha 
powiedział, że będzie zebranie mieszkańców i chciałby to przekazać Panu Sołtysowi bądź 
mieszkańcom uczestnicząc w tym zebraniu.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oddał głos swojemu Zastępcy panu 
Radosławowi Głażewskiemu, który zajmuje się funduszem sołeckim.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że czekamy 
obecnie na wnioski Sołtysów, które wpłyną po zebraniach sołeckich odnośnie zaległych 
środków sołectwa i odnośnie tego tak zwanego funduszu wiatrakowego. Pan Radosław 
Głażewski powiedział, że po tych wnioskach, które wpłyną będą zrobione przeniesienia na 
odpowiednie paragrafy w budżecie i to będzie zrobione.   

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że taki 
wniosek już wpłynął.  

Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo powiedziała, że tutaj nie 
zmienia się zagospodarowanie tej działki.   
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Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że tu jest dalej 
to samo.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przytaknął i powiedział, 
że te wnioski były ustalane w tamtym roku, aczkolwiek z wygaśnięciem roku kalendarzowego 
wygasł tez budżet i trzeba te wnioski ponowić.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że ten 
wniosek jest już ponowiony i złożony po raz kolejny, więc tutaj  nie ma tematu.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przytaknął i powiedział, 
że jak wszystkie trzydzieści jeden sołectw złoży to będzie to też ujęte.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy dopiero jak 
wszyscy zrobią to dopiero będzie decyzja? 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przytaknął i powiedział, 
że teraz jest termin do końca marca, aczkolwiek teraz jesteśmy już na tyle, że wiemy, że nie 
wszystkie sołectwa zdążą do końca marca te zebrania zorganizować, wiec jeżeli wpłyną, to 
już na pewno na następną sesję, jeżeli będą proponowane zmiany w budżecie, ale te wnioski, 
które wpłyną do końca marca to na pewno będą już na następną sesje przy okazji zmian w 
budżecie. Mówca powiedział, że będzie przy okazji tych wniosków wnioskował do Pani 
Skarbnik o ujęcie w budżecie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że chodzi o to, że 
rozliczany jest rok i kłania się tutaj ustawa o zamówieniach publicznych i niektóre zadania są 
jednoznaczne i takie same i jeśli w ciągu roku przekroczą czternaście tysięcy Euro to wtedy 
trzeba zastosować realizację tych spraw w wyniku przetargu i dlatego jest ten termin taki 
proponowany żeby w tym okresie się wypowiedzieć. Pan Wójt powiedział, że kto nie 
wypowie się to nie, ale wtedy to pozwoli nam zachować te reguły gry i przepisy zamówień 
publicznych. Pan Wójt powiedział, że doświadczył tego tutaj na własnej skórze w 2008 roku, 
gdy nawet nie był w pracy, a w 2009 był w szpitalu, a tych rzeczy nie zsumowano a 
przekroczono. Pan Wójt powiedział, że tez się tu odniesie do tego w punkcie wolnych 
wniosków.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 
i przypomniał, że obraduje dwunastu Radnych, po czym poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
11 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2014 rok. 
/Uchwała Nr XLVI/402/2014 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2014 rok 
stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 32.  
Wolne wnioski i zapytania. 

 
32.1. Rozpatrzenie wniosku Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy Darłowo z dnia                   

5 marca 2014 roku w sprawie wystąpienia przez Radę Gminy Darłowo do 
Agencji Nieruchomości Rolnych w trybie art. 28 ust. 2 pkt. 4 statutu Gminy 
Darłowo z prośbą o zmniejszenie ceny nabycia działki nr 308/1 położonej                       
w obrębie Porzecze wystawionej do przetargu, na której znajduje się borowina.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Józefowi Szymacha Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej w celu 
przedstawienia wniosku wraz z uzasadnieniem.  

Pan Radny Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił 
wniosek Komisji Uzdrowiskowej wraz z uzasadnieniem. Pan Radny Józef Szymacha ponadto 
powiedział, że chodzi o to, że ta działka wystawiona jest za miliona złotych i na Komisji 
stwierdzili, żeby po prostu zmniejszyć bo może wtedy będzie jakaś realna szansa, żeby nabyć 
tą działkę na potrzeby bo ona jest niezbędna dla uzdrowiska.  
/Wniosek w sprawie zmniejszenia wysokości ceny nabycia działki o nr 308/1 położonej w obrębie 
ewidencyjnym Porzecze stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu/ 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Kazimierz Kołtun Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że w tej chwili 

cena wynosi sześćset dwadzieścia sześć tysięcy.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przytaknął                        

i powiedział, że została obniżona, ale jeszcze może być niższa.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 

powiedział do Pana Radnego Jana Różyckiego, że tak to była konkretnie propozycja 
przewodniczącego Klubu.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                 
i poddał wniosek pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo podjęła apel do Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie 
zmniejszenia wysokości ceny nabycia działki o nr 308/1 położonej w obrębie 
ewidencyjnym Porzecze. 
/Wniosek – Apel w sprawie zmniejszenia wysokości ceny nabycia działki o nr 308/1 położonej w obrębie 
ewidencyjnym Porzecze stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 

 
32.2. Wniosek Pana Radnego Kazimierza Kołtuna w sprawie ustanowienia medalu 

„Zasłużonego sołtysa wsi Gmina Darłowo od roku 1992”.   
/Wniosek w sprawie ustanowienia medalu „Zasłużonego sołtysa wsi Gmina Darłowo od roku 1992”stanowi 
załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił                       
z powyższego wniosku propozycję ustanowienia nadania medalu okolicznościowego, 
pamiątkowego dla zasłużonych działaczy samorządowych w Gminie, Powiecie                       
i Województwie. Proponuje się wręczenie medali zasłużonym działaczom po 5 latach 
działalności upamiętniając brązowym medalem, po 10 latach działalności – srebrnym 
medalem, i po 15 latach działalności – złotym medalem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję, 
przy czym powiedział, że to się teraz troszeczkę sprawa skomplikowała ponieważ ze względu 
na podstawy prawne, mianowicie ustawa o odznakach i mundurach, zatem temat tego wnioski 
trzeba przełożyć i przedyskutować w jaki sposób to wszystko będzie wyglądało. Pan 
przewodniczący powiedział, że trzeba wzór określić i poza tym procedura jest bardzo długa. 
Pan Przewodniczący proponował ten wniosek przełożyć aby przedyskutować i przełożyć na 
kolejne komisje. 
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32.3. Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś  
z Państwa obecnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 

(Pan Radny Bogdan Brzeziński wyszedł z sali obrad sesji) 
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo poruszył temat bardzo ważny, przy 

czym powiedział, że nazywa to naszym małym szpitalem w Darłowie, a mowa jest tu                        
o oddziale wewnętrznym. Pan Wójt powiedział, że dlatego ma tu obszerny materiał o sytuacji 
Szpitala Powiatowego w Sławnie, który składa ofertę. Pan Wójt powiedział, że Szpital 
Powiatowy w Sławnie funkcjonuje chociaż oczywiście ma bardzo duże długi, ale na dzisiaj 
realizuje wszystkie zadania, działa i ma dużo potrzeb do spełnienie, żeby dotrzymać warunki 
Narodowego Funduszu Zdrowia. Pan Wójt powiedział, że długo wczoraj o tym dyskutowali, 
ale przy tym trzeba też powiedzieć, że jest to też miejsce pracy dla mieszkańców ze Sławna, 
okolic i nawet tu z Darłowa, dlatego też warto się nad tym pochylić. Pan Wójt powiedział, że 
co prawda nie było na tym spotkaniu przedstawicieli ze Sławna z miasta i z Gminy by razem 
tu działali, a nie tak jak było poprzednio jak za czasów Burmistrza Pana Bugajskiego. Pan 
wójt powiedział, że myśmy wtedy podejmowali inicjatywę, a Sławno powiedziało, że sobie 
da radę z mieszkańcami dla całego powiatu. Pan Wójt powiedział, że zmierza do tego, że nie 
trzeba odwlekać ze sprawą i podjąć to stanowisko Rady Gminy w sprawie udostępnienia tych 
pomieszczeń na ten szpital. Pan Wójt powiedział wprost, że musi przygotować szybko taki 
materiał tu dla Rady na ten temat i wolałby, żeby to był normalna sesja oczywiście z całą 
procedurą, ale gdyby zaszła taka konieczność, bo jest okres świąteczny, gdy wyjazdy są, to 
będzie wnioskował o zwołanie sesji w trybie nadzwyczajnym między innymi do tego, aby 
Rada zajęła stanowisko w sprawie udostępnienia tych pomieszczeń no i zakresu tego remontu, 
co by planowali tam zrobić. Pan Wójt powiedział, że myśli tak to trzeba załatwić, i że nie 
wolno tego odkładać. Pan Wójt powiedział, że w międzyczasie będzie się starał odbyć 
spotkanie z Panem Burmistrzem i Panem Starostą, żeby ich deklaracje słowne przelać na 
papier w drodze porozumienia, a na początek jakiś wkład finansowy trzeba mieć bo to jest dla 
dobra mieszkańców, choć już przełamali to, ze nie jest już to tak traktowane jako mienie 
gminne to znaczy, że jak mienie Gminy no to już ich nie obchodzi. Pan Wójt powiedział, że 
wiele rzeczy się tutaj dzieje i w tej chwili opieka jest świadczona i uważa, że nawet 
obowiązkiem jest odnośnie tych samorządów, że powinni wymierny wkład dać, a nie tylko 
deklaracje tym bardziej w takim okresie jaki tutaj teraz jest. Pan Wójt powiedział, że dlatego 
też chciałby przygotować takie stosowne porozumienia na to posiedzenie i termin zgodnie                  
z Panem Starostą i Panem Burmistrzem, aby tutaj przyszli i w sposób oficjalny zajęli 
stanowisko, aby to się nie stał temat zastępczy i tylko dalsze dyskusje.  

 
(Pan Radny Bogdan Brzeziński wrócił na salę obrad sesji) 
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że albo to byłaby sesja 

zwykła, albo nadzwyczajna, albo komisja nawet żeby porozmawiać o tych sprawach                     
w szczegółach. Pan Wójt powiedział, że dotąd to użyczaliśmy te pomieszczenia i Szpital 
Powiatowy w Sławnie czy był taki czy inny, to był organem założycielskim i dawane to było 
w drodze użyczenia. Pan Wójt powiedział, że uważa, że niestety już  w tej chwili musi być ta 
odpłatność symboliczna, ale powinna być to odpłatność, z tego względu, że też muszą się 
poczuwać do obowiązku, że też muszą to utrzymywać, bo przez lata, które były do dotąd 
mamy pewne doświadczenia. Pan wójt powiedział, że na tym interesu się nie zrobi a przyjęte 
jest, że ten budynek ma służyć w określonym celu. Pan Wójt powiedział, że chciałby aby ta 
cała nieruchomość w jakiś sposób już w niedługim czasie zaczęła rzeczywiście zmieniać 
swoje oblicze. Pan Wójt powiedział, co już wcześniej mówił, że ten zakres grupy remontów 
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to jest droga i podjazd, potem jest elewacja cała. Potem sprawa windy to jest taka sprawa 
prosta, ponieważ są to duże środki. Pan Wójt powiedział, że z jego rozeznania siedemset 
tysięcy złotych to powinno wystarczyć łącznie z windą na przystosowanie tych pomieszczeń, 
nawet laboratorium, no i do tego dochodzi też remont tych pomieszczeń, które były po 
oddziale wewnętrznym. Pan Wójt powiedział, że tam trzeba zrobić ten remont z tego 
względu, żeby były nawet osobne media na ten szpital, bo to jest między innymi powodem 
rozliczeń za wodę, gaz, ścieki, śmieci i inne. Pan Wójt powiedział, że sprawą miedzy innymi 
do przedyskutowania w tej chwili jest sprawa pogotowia, bo Starostwo i Szpital Powiatowy 
odwoływali się do sądu w okresie przetargu na to świadczenie tych usług i sprawa dzisiaj 
wróciła. Pan Wójt powiedział, że Dyrektor Szpitala powiedział, że jest szansa, żeby to 
pogotowie wróciło, ze przetarg powinien jednak wygrać Szpital i to między innymi byłby  
duży zastrzyk finansowy za świadczenie tej usługi – w granicach półtora miliona złotych, co 
pomoże temu szpitalowi a tym samym szpitalowi tu w Darłowie. Pan Wójt powiedział                       
w sprawie windy, że  to jest bardzo optymistyczny termin, i uważa, że chyba nawet nie 
realny, ale może by to się udało, że może to przejść zadanie na przyszły rok. Pan Wójt 
powiedział, że uważa, że trzeba stosowne dokumenty podpisać z Burmistrzem, Starostą i ze 
Szpitalem w Sławnie, żeby przy najmniej na papierze było to. Co do rozmów na temat 
dalszego tutaj szpitala czy on będzie podporządkowany Szpitalowi Powiatowemu w Sławnie, 
lub czy w dalszym ciągu będzie kontynuowany ten zamysł, żeby jednak do Koszalina. Pan 
Wójt wprost powiedział, że już dawno rozmawiał z Dyrektorem Wojewódzkiego Szpitala                 
w Koszalinie, który wówczas powiedział mu, że jeśli to będzie wyremontowane to jest tutaj 
gotowy do rozmów. Pan Wójt powiedział, że każdy liczy swoje możliwości finansowe. Pan 
Wójt powiedział, że na zgromadzeniu walnym w Sławnie nie ukrywał tego i powiedział, że 
po co mają się męczyć bo jeśli jest taka szansa to można jednak z Koszalinem. Pan Wójt 
powiedział, że to jest taka rzecz, że chociaż nie planowali w kwietniu sesji, to jednak chyba 
będzie musiała być w tej sprawie.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wracając do Trybuny 
Obywatelskiej powiedział, że w wyniku tych rozmów, tych dyskusji można powiedzieć, że 
niektórzy sobie już odpowiedzieli na różne zagadnienia, które dotyczą Gminy i w jej gestii  
są. Pan Wójt powiedział swoje zdanie jako Franciszek Kupracz, że uważa, że sprawa 
wiatraków jest zawsze ważna z różnego punktu widzenia, ale to, że u nas we własnej Gminie 
nie załatwiamy spraw na własnym podwórku a tylko wychodzimy na zewnątrz, to bardzo 
skutecznie wykorzystują inni zwłaszcza inwestor. Pan Wójt powiedział, że to co mówił 
miedzy innymi do telewizji Polsat, że po tych projektach uchwał, które przedłożył po 
uchyleniu uchwał przez sąd, bo to była podstawa taka, to dopiero co przedłożył je Radzie, 
żeby wyłączyć je z obiegu prawnego to się stało, natomiast te uchwały, które nie mają wyroku 
sądowego to jest sytuacja prawna odmienna. Pan Wójt powiedział, że miedzy innymi 
tworzenie tych skarg, to można je składać, i nie ma o to pretensji, ale to nie są skargi                        
w sprawie tego zagospodarowania przestrzennego, ale raczej odnoszą się do jego osoby                     
i szukaniem jakiegoś argumentu na to, żeby się czepić jego osoby. Pan Wójt powiedział 
wprost, że jak rozmawiał z Polsatem, to też jako Franciszek Kupracz chciał podjąć pewną 
procedurę w imię dobra mieszkańców Gminy i dlatego też tam takie jego słowa padły. Pan 
Wójt powiedział, że nie jest prawnikiem, chociaż tu ta praktyka zawodowa i ten czas trochę 
go nauczył, że wie w jaki sposób co można zrobić i też sentymentów w stosunku do tych, 
którzy maja wiatraki nie ma, nie tylko tych, którzy są z drugiej strony, a w Barzowicach nie 
ma. Pan Wójt powiedział, że uważa, że to jest okazja mimo szeregu problemów do 
załatwienia różnych spraw zwłaszcza w imię naszych. Pan Wójt powiedział, że wczoraj 
rozmawiał z przedstawicielem Gminy Postomino i dzisiaj jest tam sześćdziesiąt wiatraków, 
biorą pięć milionów podatku i będzie chyba do stu i jakoś tam inaczej ci mieszkańcy                        
i przedstawiciele załatwiają te sprawy. Pan Wójt powiedział, że w innych gminach jeszcze 
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odmiennie j jest. Pan wójt powiedział, że dzisiaj słyszał w radiu, że w Gminie Będziono jak 
się jedzie na Kołobrzeg , to nawet w tej Gminie jest protest. Pan Wójt powiedział, że zawsze 
tak dąży, żeby siły i środki razem skierować, żeby był jakiś efekt. Pan Wójt w sprawie tych 
skarg powiedział, że cały czas odbiera, że to jest w stosunku do jego osoby taki określony cel. 
Pan Wójt powiedział, że z Panią Grażyną (Marcinkowską) znają się już tyle lat, że mogą 
sobie pozwolić na niektóre wypowiedzi, ale zwłaszcza chodzi mu teraz o te rozgłosy wobec 
osób, które pełnią funkcje publiczne, że brak jest w ogóle szacunku, wręcz piszą i już sami nie 
wiedzą już co. Pan Wójt powiedział, że nawet jeśli by ktoś chciał wykorzystać ten materiał, to 
ciężko się do tego odnieść, bo to są akcyjne takie działania, nie ma tu zaplanowanych działań. 
Pan Wójt powiedział wprost, że jako mieszkaniec Jeżyc będzie żądał zebrania i będą na nim 
takie rozmowy rzeczowe, bo niektóre rzeczy można byłoby pozałatwiać w imieniu 
mieszkańców i sołectwa, bo pisanie w ciemno i udawanie, że się nie doczytało to już chyba 
jest brak poczucia odpowiedzialności.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo w stosunku do wypowiedzi Pana 
Sołtysa Sołectwa Dąbki odpowiedział, że też tolerował niektóre wypowiedzi i nie łapał za 
słowo i nawet ma tu materiały, a przekręcanie i wykorzystywanie słów jak „likwidacja”                       
i innych rzeczy, a nie mówienie konstruktywnie jaki to ma cel  i do czego zmierzamy, to 
może prowadzić do niepotrzebnych problemów. Pan Wójt przy tym powiedział, że nikogo nie 
straszy, bo po co. Pan Wójt powiedział, że każdy tutaj chce spokojnie żyć i jeśli jest jakaś 
sprawa to najmniejszym nakładem sprawy załatwić. Pan Wójt powiedział, że zresztą z Panem 
Jankiem Górskim rozmawia na różny temat i ceni jego otwartość, czy odpowiada czy nie, to 
sprawa między nimi.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiadając Panu Kazimierzowi 
Grzybak Sołtysowi Sołectwa Wiekowo, którego już nie było na sesji, powiedział, że 
odpowiedzi oczywiście są tutaj regulowane w przepisach kpa, i powinno się odpowiadać nie 
zwłocznie, ale niektóre odpowiedzi są bardzo złożone i ten cel. Pan Wójt otwarcie 
powiedział, że jeśli negatywnie to od ręki odpowiada. Pan Wójt powiedział, że wiadomym 
jest, że Pan Kazimierz Grzybak Sołtys z Wiekowa postawił tą Wiekowiankę i jest najlepsza 
drużyna w naszej gminie i jest tam boisko zrobione i wiadomo, że nic tam za darmo się nie 
będzie działo. Pan Wójt powiedział, że pieniądz to jest trudny temat. Pan Wójt powiedział, że 
dowodem tego jest wczorajsze zebranie w Dobiesławiu i wniosek o przyznanie pieniędzy 
obywatelskich dwudziestu tysięcy złotych chociaż to się mieściło w możliwościach ale                      
w oczach w opinii mieszkańców wypadło negatywnie, że ani jednego głosu za nie było. Pan 
Wójt powiedział, że uważa, że chociaż tu tez środki jakieś są, to można też miedzy 
sołectwami w jakiś sposób to uregulować i dogadywać się i w jakiś sposób współpracować,                 
a takie stawianie pod mur i szukanie dziury w całym to strata czasu i trudno, żeby to załatwić.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo do Pani Małgorzaty Żugaj Sołtys 
Sołectwa Wicie powiedział, że tak inwestujemy w to sołectwo, że mu się reszta włosów jeży 
zwłaszcza w miesiącu czerwcu. Pan Wójt powiedział, że nie wie czy Pani Sołtys wie, chociaż 
przypuszcza, że chyba wie, ponieważ prosił tam, żeby pracownicy informowali na bieżąco, 
żeby z braku informacji nie powstawały problemy, a jest taka rzecz, że tam na papierze ta 
droga trochę inaczej wyglądała na wysokość, a potem jak zaczęli wytyczać to inaczej. Pan 
Wójt zapytał Panią Małgorzatę Żugaj Sołtys Wicia czy o tym wie? 

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie odpowiedziała, że wie, ponieważ 
oczywiście jest na każdym spotkaniu, bo była taka inwencja mieszkańców, którzy się 
dopatrzyli i zmierzyli te poziomy. Mówczyni powiedziała, że zresztą są cały czas w stałym 
kontakcie, żeby jakiś tam sztuczny konflikt nie zaistniał. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, 
że troszeczkę przy takich dużych inwestycjach może omsknąć.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ma tutaj taką radę, 
bo ten wykonawca tutaj to jest stary wyga i czas biegnie a dla nich to jest drobna robota, a oni 
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teraz taką przyjęli inną technikę, że dużych robót już tak nie biorą, a biorą też te małe, żeby 
pieniądze szybko zdobyć. Pan Wójt powiedział, ze nawet jeśli coś jest uzasadnione i nie ma 
okoliczności na spotkanie fizyczne, to prosiłby bardzo, czy to dobrze czy nie dobrze to jednak 
stworzyć dokument, bo będziemy się tutaj później spotykać i znowu będą kłopoty jak było z 
Ekowodrolem. Pan Wójt powiedział, że trzeba te karty zbierać mimo wszystko, bo są takie 
zmiany nie istotne według niego w projekcie, które można uwzględnić, bo projekt projektem 
jest i trzeba nad tym dyskutować. Pan Wójt powiedział, że podjęliśmy te kroki i dali tutaj 
wolną rękę Pani Karolinie i Panu Bugajskiemu jako Inspektor Nadzoru, który też ma tutaj 
bardzo dużo do powiedzenia. Pan Wójt powiedział, że niektóre rzeczy trzeba zrobić, także 
bardzo by prosił, bo mówić to można a czas ucieka.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział również, że Starosta nie 
uciekł, a wręcz pomieszały mu się plany, ale Wójt prosił go, żeby osobiście to powiedział 
nam. Ponadto Pan Wójt odpowiadając Pani Kanik-Kalinowskiej odpowiedział, że nie wie 
jakie to zdarzenie było, że ta lina była potrzebna. Pan Wójt powiedział, że może po prostu nie 
pamięta.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że 
dzwoniła po prostu do Pana Zastępcy Wójta. Mówczyni powiedziała, że tam wystarczyło po 
prostu, żeby zabezpieczyć, żeby Line od jednego wału do drugiego dociągnąć, żeby ci ludzie, 
którzy są ciągnięci w głąb, żeby mieli po prostu szansę ratowania się nawet na tej linie. 
Mówczyni powiedziała, że szkoda było pieniędzy na tą linę, a to był dramat. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział do pani 
Wandy Kanik-Kalinowskiej, że już rozmawiali na ten temat, że w tamtym roku jednak cały 
czas plaże były udostępnione, był plac budowy. Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta 
powiedział, że cały czas tu trwały długo zabiegi mieszkańców, żeby jednak te plaże były 
otwarte. Mówca powiedział, że wiemy jednak, że przy tej inwestycji dno nie było 
ustabilizowane i jednak tam coś się działo. Pan Radosław Głażewski powiedział, że przykro 
mu, że tak się stało jak się stało. Następnie powiedział, że nie zabezpieczyli tej liny, ponieważ 
tak naprawdę nie byli wtedy władni do władania tym terenem, ponieważ to był plac budowy 
tego projektu.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że 
jednak Państwo wypowiadali się w prasie, że to nie jest plac budowy, lecz że brakowało 
wtedy środków. Mówczyni powiedziała, że czyta gazety i nie mówiłaby gdyby było inaczej. 
Pani Wanda Kanik-Kalinowska powiedziała, że nie było wtedy w prasie mowy o tym, że to 
jest plac budowy, tylko, że nie ma na to środków. Mówczyni powiedziała, że jest jej z tego 
powodu przykro.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że                       
w tamtym roku nie mieliśmy zaplanowanych środków, żeby zapewnić obsługę ratowniczą.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że na 
linę mogłyby się znaleźć.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w sprawie 
zabezpieczenia kąpielisk mamy tutaj stosowną umowę podpisaną z Gminnym Zakładem 
Użyteczności Publicznej i GZUP za to odpowiada. Ponadto odnośnie tego, co Pan 
Przemysław Pociecha tutaj mówił, powiedział, że są umowy na czas określony, zwłaszcza po 
umowach, które podpisują z Urzędem Pracy na zatrudnienie na staż, czy na określony czas. 
Natomiast odnośnie szkół w Dąbkach Pan Wójt powiedział, że to nie tylko szkoły                       
w Dąbkach, ale i też dla Zespołu Szkół w Starym Jarosławiu jest przygotowywany konkurs na 
Dyrektora Zespołu Szkół w Starym Jarosławiu i też zgodnie z tym co jest bo są dwie szkoły                 
i  jest przygotowywane zasady na konkursu na szkoły w Dąbkach. Pan Wójt odnośnie 
Przewodniczącego Rady powiedział, że to nie jest ten sam przewodniczący, który był za 
poprzedniej kadencji i on jeszcze poza posiedzeniem Rady miał jeszcze jakieś określone  
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obowiązki i uprawnienia. Pan Wójt powiedział, że Przewodniczący Rady to tylko jest 
Przewodniczącym na posiedzeniu Rady i w imieniu Rady nawet sam się nie może 
wypowiadać. Odnośnie pozwoleń na budowę pan Wójt powiedział, że są sesję powiatowe                 
i prosi tam się udać. Pan Wójt powiedział, że te sprawy są w gestii pozwolenia. Pan Wójt 
powiedział, że nie wie nic o tych siedmiu wiatrakach w Jeżycach przy tych kontaktach                     
z inwestorem. Pan Wójt powiedział, że może to inny inwestor jest?  Pan Wójt powiedział, że 
pozwolenia na budowę jeszcze nie przeszły przez niego ani przez Urząd.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że musiały przejść, bo opinia środowiskowa 
musi być wydana. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wie, ale pozwolenia 
na budowę to są wydawane później.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że tak, ale jak została wydana pozytywna 
opinia, to z tym papierem muszą iść do Powiatu.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tak, tylko, że te 
sprawy środowiskowe są praktycznie zwłaszcza środowiskowe są znaczące i nie takie jak te                 
z sanepidu, bo sanepid ma z góry ma swoją określoną procedurę w tych sprawach. Pan Wójt 
powiedział, że to tak samo jak ten POLOmarket, o którym nie mówił jeszcze dzisiaj, ale pan 
Starosta wydał decyzję w trybie przyspieszonym o pozwoleniu na budowę tego obiektu. Pan 
Wójt powiedział, że nikt nie miał okazji z nim nawet porozmawiać z braku czasu. Na temat 
tego pisania tych pism, o których wcześniej była mowa, pan Wójt powiedział, że trzeba 
uważać i lepiej czasami sobie pożartować bo konsekwencje mogą być różne a szkoda czasu                
i zdrowia. Następnie Pan Wójt chciał odpowiedzieć Panu Radnemu Wiesławowi Moskwa.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że nie dostała jeszcze odpowiedzi i czeka na tę 
odpowiedź, co u nich.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał a co się dzieje? 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że wiatraki stoją bezprawnie cały czas, one 
stoją i nie ma żadnych uchylonych planów, a wiatraki stoją niezgodnie z planem. W związku 
z tym, co Mówczyni powiedziała, zapytała co dalej Pan Wójt ma zamiar zrobić z Szanowną 
Radą?   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że myśli, że samo sobie 
gola strzelili.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby usłyszeć odpowiedź.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że Pani swoje zdanie 
mówi i on także może swoje zdanie wypowiedzieć. Pan Wójt powiedział, że napisał do pani, 
że są odpowiednie instytucje i organy, które piszą, że one (te wiatraki) stoją prawnie                       
i podpisały się pod tym. Pan Wójt powiedział, że nawet wysłał to potem do Pani wiadomości, 
także prosi…. 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo wchodząc w słowo powiedziała, że prosi tylko, żeby Wójt 
powiedział, czy zamierza coś z tym zrobić.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że będzie robił co do 
niego należy, ale nie będzie robił za kogoś do czego nie jest nawet kompetentny. Pan Wójt 
powiedział, że jeśli tak sprawę załatwiają, że tylko piłkę odbijają w tą stronę, to niestety, ale 
musi działać prawnie do tych obowiązków, które są w ustawie o samorządzie gminnym i w 
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ustawie o zagospodarowaniu przestrzennym i tylko te kompetencje może zrealizować. Pan 
Wójt powiedział, że zresztą to było na tym spotkaniu w telewizji, inwestorzy się też określali.  

 Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo wchodząc w słowo powiedziała, że to tylko inwestorzy, ale 
prawnicy co innego mówili.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że prawnicy to mówią 
różnie, ale w większości w meritum sprawy się zgadzają i w tym przypadku Gmina zrobiła 
swoje i to zrobiła prawnie i potwierdził to Wojewoda oraz Inspektorat Nadzoru Budowlanego 
i nasza rola tutaj w tej chwili jest ograniczona. Pan wójt powiedział, że niestety, żeby                     
z własnej inicjatywy coś robić, to niestety odebrali tę możliwość.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo zapytała Pana Wójta, czy zamierza on coś z tym zrobić                  
w tym kierunku, żeby przywrócić stan pierwotny, czyli to co nakazuje uchwała z 2005 roku?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że Gmina ma swoje 
zadanie i będzie ogłoszony przetarg na wykonanie nowego studium zagospodarowania 
przestrzennego Gminy, w którym przy tej procedurze uchwalania tego prawa miejscowego 
niektóre sprawy będzie można zmienić, ale oczywiście jeszcze trochę czasu potrwa to.   

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że rozumie, że to znaczy rozebrać te wiatraki.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że rozebrać, to nawet 
gdyby to napisać, no to można jak gdyby grochem o ścianę, że na rozebranie wiatraków może 
tylko napisać decyzję tylko nadzór Budowlany i to jest taka rzecz. 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że Wójt może wystąpić, że stoją niezgodnie z 
planem zagospodarowania.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że niektóre stoją w tej 
chwili bez planu i taki jest stan faktyczny.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że mało tego tam zostały wydane pozwolenia 
już po wyroku, nowe pozwolenia ale to już ni dotyczy Urzędu Gminy. Mówczyni 
powiedziała, że również w Starym Jarosławiu zostały wydane trzy pozwolenia już po wyroku 
sądowym. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał dlaczego Pani Grażyna nie 
pytała, gdy siedział Pan Starosta? Pan Wójt powiedział, że nie może mówić za Starostę.  

 Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że powiadomiła o tym tylko Radę żeby 
wiedziała jaka sytuacja jest. Mówczyni powiedziała, że nie ma pretensji do Gminy o to, że 
zostały wydane pozwolenia trzy po wyroku. Mówczyni powiedziała, że tylko w ramach 
informacji mówi to, żeby państwo radni wiedzieli jak to się proceduje.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oczywiście 
przyjęliśmy to do wiadomości i według kompetencji będziemy to realizowali. Pan Wójt 
powiedział, że jeszcze chciał dopowiedzieć na temat wiatraków w rejonie Kopań i innych 
okolic. Pan wójt powiedział, że pamięta swego czasu jak został wójtem w 1998 roku                        
i przedtem się ta sprawa zaczęła i rzeczywiście wtedy była tylko decyzja o warunkach 
zabudowy, bo nawet Rada nie działała pewien okres czasu i Zarząd Gminy podejmował co 
dotyczyło wiatraków, które sobie tutaj stoją.  

Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo powiedziała, że te małe stały 
dużo wcześniej.  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że te małe by nikomu nie przeszkadzały, bo 
były maleńkie wiatraczki.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że my tu mówimy                 
o aspekcie prawnym. Pan Wójt powiedział, że jak coś pominął, to prosi mu powiedzieć.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że 
jeszcze nie dostała odpowiedzi odnośnie uchwały odnośnie wielkości siedlisk. Mówczyni 
zapytała czy można zakładać siedlisko na działkach nie mniejszych jak pięć hektarów.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest to zawarte                    
w uchwale w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego Gminy z roku 2005 i pięć 
hektarów musi stanowić jedną działkę i musi być księga wieczysta i teren musi być 
oczywiście pod zabudowę i wtedy można zakładać siedlisko.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo zapytała czemu 
miało to służyć.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że mógłby mówić bo to 
jest fakt, ale w tej chwili ta sprawa wróci między innymi z tego względu, że przystępujemy do 
opracowania studium, gdzie jak to się mówi na pięćdziesiąt-, sześćdziesiąt procent tą sprawę 
załatwić i są różne sugestie tutaj mieszkańców naszych i aby to tylko formalnie i zgodnie                
z warunkami technicznymi to było załatwione. Pan Wójt powiedział, że do tego 
przystępujemy do prac zmiany w studium i na dzisiaj tej sprawy jeśli nie będzie zmiany 
studium i zmiany planu, a to jest w ogólnym planie, to na dzisiaj możemy sobie tylko 
porozmawiać, ale taki to jest fakt. 

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo zapytała w jakim 
czasie mogą się spodziewać, że sytuacja sie zmieni i nasi mieszkańcy będą mogli realizować 
swoje marzenia typu: budować i zakładać działalność gospodarczą, bo bezrobocie mamy 
bardzo wysokie i myśli, ze praca tutaj akurat nad tą uchwała też umożliwi podjecie pracy                 
i samozatrudnienia.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że od paru lat był tutaj 
Wójtem jak o tej sprawie rozmawiano, czy to mają być trzy czy pięć hektarów i jaki sposób              
i wtedy były inne plany i sugestie, co mieszkańcy stanowili, żeby między innymi nie było 
tych zabudów gdzieś tam w polach, gdzie są obszary chronione i była opinia tych urbanistów 
o ile pamięta chyba z Wrocławia, którzy mówili, ze w tym okręgu w tym terenie dla Gminy 
Darłowo, gdzie się Gmina dzieli na ten pas nadmorski, gdzie jest ta intensywna zabudowa 
usługowo-turystyczna, natomiast ten rolniczy teren, żeby tak dopuścić i takie między innymi 
były sugestie i to przyjęto tak do rozwiązania.   

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo wchodząc w słowo powiedziała, że ta ingerencja tych 
wiatraków jest dużo większa niż gospodarstwa.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, żeby dali mu skończyć 
wypowiedź. Pan Wójt powiedział, że gdyby przetarg był rozstrzygnięty na studium                        
i podpisana umowa to z tego co fachowcy mówią potrzeba gdzieś z rok czasu, żeby to 
studium załatwić i przyjąć uchwałę Rady Gminy. Pan Wójt powiedział, że jeśli ktoś nie 
będzie się odwoływał od tego, to wtedy jest szansa, że to będzie prawomocne i dopiero wtedy 
można zając się zmianami miejscowymi czyli obszarowymi planu, ale to studium będzie 
między innymi zawarty ten zapis, gdzie to siedlisko jest i jakie odległości od wiatraków teraz 
tam będą, czy co innego i tam jest miejsce na załatwienie tych spraw.   

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że 
jeszcze chciałaby dodać, że żeby być rolnikiem w myśl prawa, to muszą posiadać hektar tej 
ziemi o ile dobrze pamięta, wiec siłą rzeczy, jeżeli posiadając tyle i z punktu widzenia prawa 
jest rolnikiem, to ma prawo i to musi być spójne. Mówczyni powiedziała, że to mówi do 
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Radnych, żeby zastanowili się przed każdą zmianą.  Mówczyni powiedziała, że nie może być 
taka rozbieżność, że mając hektar ziemi ma prawo założyć siedlisko, a tutaj raptownie jest 
uchwała, że pięć hektarów.  Pani Wanda Kanik-Kalinowska powiedziała, że dla niej to jest 
niedopuszczalne, a to była jakaś sugestia jakiś ludzi z Wrocławia i w ogóle się to w głosie jej 
nie mieści. Mówczyni powiedziała, że my żyjemy tu i teraz i tworzymy jakieś prawo i 
uchwały dla nas tutaj, a nie żeby ktoś ingerował gdzieś z zewnątrz  gdzieś z południa. 
Mówczyni powtórzyła, że to jest według niej w ogóle już nieporozumienie. Pani Wanda 
Kanik-Kalinowksa powiedziała, że myśli, że rada dołoży tutaj wszelkich starań. Następnie 
powiedziała, że dla niej tego nie robią, tylko dla swoich dzieci. Mówczyni powiedziała, że 
przede wszystkim dla siebie i swoich dzieci. Następnie powiedziała, że apeluje tutaj, że jeżeli 
będzie jakakolwiek okazja to należy wrócić do tego i tutaj Pan Przewodniczący ma szansę się 
wykazać, bo z taką euforią pan mówił, że będziemy zmieniać. Mówczyni powiedziała, że 
trzyma go za słowo.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Przewodniczący Klubu Radnych Gmina Darłowo 
powiedział, że musi Panią zadowolić bo to jest na wniosek Klubu Radnych akurat 
przystąpienie do tego, wiec może Pani się od razu zadowolić.   

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że uchwała 
była w tamtym roku podejmowana jak Klubu jeszcze nie było.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że 
tylko ją martwi to co z pozostałymi radnymi, że trzeba było związać Klub radnych żeby dbać 
o dobro społeczeństwa.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to nie chodzi o to, że 
sprawę można załatwić na posiedzeniu Rady, czy to w imię jakiejś kompetencji organu typu 
Wójt. Pan Wójt powiedział, że jest na to ustawa i tą procedurę trzeba przejść. Pan Wójt 
powiedział, że w tej sprawie to szereg jest, jeśli dobrze pamięta to trzydzieści instytucji trzeba 
przejść i dokonać uzgodnień i na to potrzebny jest czas, a obszary w naszej Gminie to są 
różne obszary, o czym niektórzy nawet nie wiedzą, bo są tez chronione ptaki i to musi być 
spełnione. Pan Wójt powiedział, że te osoby z zewnątrz, czy miedzy innymi z Wrocławia to 
są urbaniści, którzy są specjalistami i fachowcami tego prawa i to nie może być tak na 
gwizdniecie bo ktoś tak chce, bo tak nie da rady i konsekwencje są długie w czasie i po to jest 
ustanowione prawo i trzymajmy się tego. Pan Wójt jeszcze powiedział, że to nie jest tak, że 
wójt nie chciał tego zmienić, tylko wójt jest niewładny do tego, żeby to zmienić i oszukałby, 
gdyby powiedział, ze to zmieni. Następnie Pan Wójt powiedział, że zmieni to w odpowiednim 
czasie tutaj Rada jeśli będzie przygotowany materiał i wszystko będzie formalnie zgodnie                 
z procedurą załatwione.   

 
(Pan Radny Jerzy Krzyżanowski wyszedł z sali obrad sesji) 

 
Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że ma 

nadzieję że mieszkańcy będą o tym poinformowani, że będzie ten przepływ informacji i będą 
mieli możliwość wspólnie z Państwem podejmować decyzje co do wielkości, żeby nie było, 
że z pięciu spadnie ta wielkość na cztery hektary, bat czy siak to się ma nijak do prawa.   

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jak projektant będzie 
wykonywał te prace fachowiec to będzie wtedy określona procedura i czasowa i kiedy kto co 
ma do powiedzenia i w związku z tym prosi dopilnować tych terminów, bo jeśli nie to wtedy 
poza terminem ze względów formalnych taki głos będzie odrzucony. Pan Wójt dla przykładu 
powiedział, że nawet jeśli przykładowo w tej chwili są wnioski ale nie jest uruchomiona 
procedura opracowania to te wnioski będą tylko pomocniczym materiałem.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że ją 
przeraża to.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał co panią przeraża, bo on 
przecież tego nie wymyślił.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że 
przeraża ją fakt, że pan Wójt mówi, że powinno się dopilnować. Mówczyni powiedziała, że 
głosując, idąc do wyborów zaufała Państwu. Następnie zapytała czy to ona ma przyjeżdżać na 
sesje i siedzieć tu po prawie siedem godzin po to, żeby dopilnować dobra?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że Pani nie może 
stracić, bo będą ogłoszenia i będą mieszkańcy powiadomieni w różny sposób i będą mogli 
zająć to stanowisko i to na piśmie, żeby był ślad tego i nie mieszajmy tu teraz wszystkich 
zdarzeń. Pan Wójt powiedział, że po prostu jest tu określona procedura i tego trzeba się 
trzymać jeśli coś chce się zrobić, natomiast jeśli chcą sobie porozmawiać no to mogą sobie 
rozmawiać.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała do Pana 
Wójta, że jeszcze inaczej to powie. Mówczyni powiedziała, że ta Rada jest ślepa.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że my tutaj nie 
mówimy o Radzie ale mówimy o siedlisku.  

Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała do Pana 
Wójta, że to jest poniekąd też i jego wina, bo pan Wójt jest już tak długo, że dopuszcza                  
w ogóle do takiej sytuacji, że Pan zablokował i wiedział kiedy został Wójtem, że było 
ogromne bezrobocie dużo większe niż teraz i ludzie prosili się o pracę i o chleb. Mówczyni 
zapytała dlaczego pan Wójt wtedy nie spojrzał na tan plan zagospodarowania przestrzennego?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pani Wandy Kanik-
Kalinowskiej, że nie chce polemizować, bo po co, bo pamięta jak Pani poszła w tej samej 
sprawie do Wójta z dyktafonem i to samo było w telewizji. Pan Wójt powiedział, że każdy ma 
prawo swoje tu określić i wtedy takie było uchwalone prawo miejscowe i trzeba to uszanować 
i czytać. Pan Wójt powiedział także, że jeśli chcemy zmienić to też jest ku temu uchwalone 
prawo i procedura.    

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Cisowa.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała w sprawie odznaczeń, 
ze po rozmowie z Sołtysami bardzo dziękują panu radnemu, ze ujął się za nami, ale po prostu 
stwierdzili, że wystarczy dla nich jakiś ładny dyplom i kawałek dobrego sernika z Bobolina                        
i będą bardziej zadowoleni, także nie trzeba załatwiać żadnych tam spraw i tak dalej.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał o co chodzi? 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że o medalach. 

Następnie Mówczyni poruszyła drugą sprawę dotyczącą zabezpieczenia plaży                        
w miejscowości Kopań. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała do Pani Wandy Kanik 
Kalinowskiej, że Gmina tu absolutnie nic nie zawiniła, ze względu na to, że też Gmina im 
wiele pomogła, bo ta plaża miała być w ogóle nie otworzona w zeszłym roku w sezonie 
letnim. Pani Sołtys powiedziała, że to był plac budowy i w ogóle nie było mowy, ale po 
prostu tak prosili Pana Dyrektora Bobina i tego wykonawcę, który tam robił, żeby w ogóle ich 
wpuścił na tę plażę, żeby kawałek im udostępnił. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że 
wejście nie było w miejscowości Kopań tylko było chwilowe w Cisowie. Mówczyni 
powiedziała, że gmina im również pomogła w tym, że po prostu ten kawałek plaży był 
udostępniony, bo inaczej byłyby te wioski wszystkie miejscowości do Darłówka, względnie 
na Wicie i to było tylko to. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że w tym sezonie mogą 
wystąpić do Gminy właśnie o zabezpieczenie plaży, ale w zeszłym roku nie było w ogóle 
żadnych szans, ponieważ to był najnormalniejszy plac budowy i tylko grzecznościowo na ich 
prośbę było to udostępnione.  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że nie.  
Pani Wanda Kanik-Kalinowska Mieszkanka Gminy Darłowo powiedziała, że nie o to 
chodzi, bo wystarczyło tylko linę zabezpieczyć o co prosili od jednego do drugiego wału. 
Pani Wanda Kanik-Kalinowska powiedziała, że nie ma nic przeciwko, ze udostępnili, bo to 
było miłe, że udostępniono, ale owszem zabrakło tego jednego.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Andrzejowi Zgut.  

Pan Andrzej Zgud reprezentujący Stowarzyszenie „Bliżej Ludzi” w Darłowie 
powiedział, że chciałby tylko chwilkę zabrać na temat tego oddziału, bo on się różnie nazywa 
i teraz dowiedzieliśmy się dzisiaj, że to będzie Szpital Powiatowy Darłowo. Mówca 
powiedział, że dwudziestego piątego była sesja Rady Miejskiej w Darłowie, na której również 
był Pan Starosta. Pan Andrzej Zgud powiedział, że mieszkańcy Darłowa od dwóch lat są 
zwodzeni budową tego i wina przerzucana jest albo na Pana Wójta albo jak właśnie tutaj 
słyszeliśmy, że są to tylko słowne deklaracje Burmistrza i Starosty i nie ma jakiś konkretów                 
i porozumienie dopiero zostanie podpisane. Mówca powiedział, że sprawa dotyczy również 
mieszkańców Gminy tak jak Pan Wójt wypowiadał się całkiem słusznie, że może to dotyczyć 
każdego z nas, aby mieć tą opiekę medyczną zagwarantowaną jak najbliżej, żeby nie czekać 
na tą karetkę aż przyjedzie ze Sławna odległego o około dwadzieścia kilometrów i te 
dwadzieścia kilometrów będzie jechała z powrotem, także w nagłych wypadkach dobrze by 
było, gdyby taka opieka medyczna była tutaj bezpośrednio w Darłowie.  

 
(Pan Radny Jerzy Krzyżanowski wrócił na salę obrad sesji) 
 
Pan Andrzej Zgud reprezentujący Stowarzyszenie „Bliżej Ludzi” w Darłowie 

powiedział do Pana Wójta, że chciałby tutaj dowiedzieć się konkretów, bo nie dziwi się, że 
dotychczas ten budynek był użyczany miastu i że … 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że miastu nie, lecz 
Szpitalowi Powiatowemu w Sławnie.  

Pan Andrzej Zgud reprezentujący Stowarzyszenie „Bliżej Ludzi” w Darłowie 
powiedział, że oczywiście są koszty utrzymania tego budynku i teraz ma pytanie czy w tej 
sprawie były jakieś rozmowy prowadzone i jakieś konkrety, bo z tego co mówił tutaj Starosta 
wynika, że były prowadzone takie rozmowy w 2012 roku, czyli w momencie jakby 
zamknięcia tego oddziału, że w 2013 roku kończy się umowa użyczenia i na tych samych 
zasadach jednak nie będzie dalej współpracy. Mówca powiedział, że Pan Wójt mówił, że 
kosztorys windy jest na chwilę obecną na około miliona trzystu set tysięcy złotych,                       
a ponieważ szacuje Pan Wójt, że może to być za około siedmiuset tysięcy złotych,                        
a Burmistrz deklaruje sto tysięcy złotych, co było w ubiegłym roku zapisane w budżecie 
miasta i Starosta również zadeklarował sto tysięcy, a teraz mamy 2014 rok i teraz są 
deklaracje słowne, że NFZ tak jakby gwarantuje pieniądze dla tego Szpitala w 2015 roku, 
ponadto Pan Wójt przed chwilą powiedział, że możliwe że w 2015 jakby będzie kwestia 
windy realizowana. Mówca powiedział, że wobec tego znowu jakby pieniądze uciekną, 
mieszkańcy dalej nie mają oddziału, przepychanki – ta kiełbasa wyborcza trwa już dosyć 
długo i dlatego jest konkretne pytanie o co w tym wszystkim chodzi? Mówca zapytał czy 
chodzi o to, żeby zaoszczędzić pieniądze i dla Gminy i dla Miasta? Mówca powiedział, że 
władze obu samorządów spotykają się rzeczywiście od dwóch lat i nic w tym kierunku tak 
naprawdę nie posunęło się do przodu i tylko tyle, że były jakieś tam deklaracje, ze sto tysięcy 
gwarantują w budżecie miasta i starostwo również, a okazuje się, że jest siedemset tysięcy 
złotych do poniesienia tych wydatków. Mówca zapytał czy pozostałe pięćset tysięcy złotych 
Gmina na to ma i czy Radni są zdecydowani na to, że Gmina pokryje te pięćset tysięcy na 
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budowę windy i kolejne wydatki na dojazd i na elewację? Pan Andrzej Zgud powiedział, że 
spotykamy się kolejny miesiąc tutaj i tak jak Pan Wójt powiedział, że znowu będzie spotkanie  
Burmistrzem i znowu padną deklaracje, a przecież nawet nie ma przetargu na windę, na 
wykonanie windy. Mówca powiedział, że na razie został tylko przeprowadzony przetarg na 
kosztorys budowy, a kosztorys wylądował – mówca przeprosił za kolokwialne słowo –   
dopiero w lutym tego roku, gdzie rozmowa już trwa dwa lata. Projekt poszedł do Starostwa                 
i zgoda jest i w związku z tym mówca zapytał co dalej, jak to długo będzie trwało? Mówca 
pytał czy to będą takie obietnice, że będzie to zrealizowane i kolejne wybory i to już nie jest 
nasz problem? Mówca powiedział, że rzeczywiście jest dosyć śmieszna sytuacja, bo pan 
Starosta wyraźnie dał do zrozumienia, że Pan Wójt blokuje sprawę. Mówca powiedział, że 
było to dwudziestego piątego, gdy mieszkańcom Darłowo dosłownie tak powiedział. Pan 
Andrzej Zgud zapytał czy można usłyszeć jakąś deklarację, że za miesiąc, ze w ciągu 
miesiąca czasu będą jakieś przygotowane terminy, kiedy będzie przetarg na budowę, na 
wyszukanie wykonawcy, który będzie realizował tą budowę, czy dopiero ten przetarg będzie 
przeprowadzony dopiero po wakacjach a będzie ten nafteny w przyszłym roku?  

   Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dlatego zaprosił 
Pana Starostę na dzisiejsze posiedzenie Rady, ponieważ według niego jutro możemy podpisać 
umowę na udostępnienie tych pomieszczeń tych, które były na oddział wewnętrzny. Pan Wójt 
powiedział, że taki pogląd tutaj reprezentuje. Pan Wójt powiedział, że Pan Dyrektor broni się, 
że on musi procedura przejść żeby warunki spełnić. Pan Wójt powiedział, że uważa, że tak 
jak w innych przypadkach te pomieszczenia można zaadoptować, można zrobić i można 
pomóc jeszcze finansowo. Pan Wójt powiedział, że Gmina naprawdę dużo pomogła. Pan 
Wójt powiedział, że po pierwsze, żeby utrzymać to tyle lat, bo to miało być w ogóle 
zlikwidowane i Gmina włożyła kupę pieniędzy, sił i środków, żeby to utrzymać. Pan Wójt 
powiedział, że go trochę martwi, że to jest w okresach wyborczych ta sprawa wynika               
i wszyscy chcą wtedy wszystkich leczyć. Pan Wójt uważa, że wtedy bo były takie ustalenia, 
że jak było wyłączenie z eksploatacji oddziału to miedzy innymi po to, żeby prowadzić 
sprawy remontowe i dostosować ten obiekt. Pan Wójt powiedział, że myśmy też zdeklarowali 
jeszcze, że pomimo, że ponosimy koszty, których już nie liczymy tam, żeby ten oddział 
funkcjonował, to temat po prostu przycichł. Pan Wójt powiedział, że Szpital się tłumaczył 
różnie z tego względu. Pan Wójt powiedział, że jeszcze raz oświadcza i nie chce tu 
tłumaczyć, jeśli … Pan Wójt powiedział, że nie wie co zostawił Starosta, nie widział tego. 
Pan Wójt powiedział, że już teraz patrzy na każde słowo, zwłaszcza bierze pod uwagę słowo 
pisane, bo zna wypowiedzi przy spotkaniu z Panem Antonim Macierewiczem, i wie, że 
oczywiście najwygodniej zganiają na Gminą na Wójta, bo to jest jego obiekt i on niech sobie 
szpital uruchamia. Pan Wójt powiedział, że mówi wprost, że samorząd jest czy taki czy inny 
razem, to jest obiekt, Gmina zrobiła swoje i utrzymała obiekt. Pan Wójt powiedział, że nawet 
te sprawy windy to też miały być rozstrzygnięte i załatwione w ramach Szpitala 
Powiatowego, a zresztą oni zrobili chyba aż trzy windy tam w Szpitalu w Sławnie. Pan Wójt 
powiedział, że nie ma co tu ukrywać, bo Sławno było przeciwne tutaj dzielić te łóżka, żeby 
tam było więcej dochodów. Pan Wójt powiedział, że pomimo tego, że różnie mówią na jego 
osobę, to jeśli jest szansa, żeby to Miasto, Gmina i Starostwo zrobiło bo przetarg, to tam 
trzeba tak jak Pan liczył sześćset tysięcy, na tą drogę to chyba z pięćdziesiąt tysięcy, na 
elewację trzeba sto tysięcy, na remont tych pomieszczeń w środku, żeby zmienić media                      
i obniżyć te sufity i wentylację zastąpić tą, która była to minimum trzysta tysięcy. Pan Wójt 
powiedział, że jak liczył to milion dwieście, nawet milion trzysta trzeba włożyć i choćby 
nawet był tam złoty interes, to Gminy na te możliwości tutaj to nie stać na to jest. Pan Wójt 
powiedział, że jeśli nawet tego nie będzie to są tutaj rozmowy z nim, że będą przygotowane 
gabinety nawet specjalistom wynajmować tak jak na podstawową opiekę zdrowotną. Pan 
Wójt powiedział, że on jednak uważa, że ten szpital musi tu być, że to jest jednak historyczna 
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chwila i teraz prosi tylko te osoby, które rzeczywiście poważnie myślą o tej sprawie, a nie 
jakiejś zastępczej, żeby też wpłynęli i Pana Burmistrza, bo przecież on dwa razy więcej ludzi 
ma niż tutaj my i deklaruje się i to trzeba wykorzystać i zrobić. Pan Wójt powiedział, że my 
możemy w tej chwili, bo ten budynek stoi na terenie Miasta, bo jeśli miasto chce to samo 
załatwiać. Pan Wójt powiedział, że może dla samorządu być decyzja, że ten budynek 
przekazać oczywiście odpłatnie i na terenie miasta może tak być. Pan wójt powiedział, że nie 
chciałby żeby to był temat zastępczy. Pan Wójt powiedział, żeby różnymi metodami 
wykorzystać te szansę. Pan wójt powiedział, że chce też do Pani Gosiewskiej, bo ona ma tu 
tez dużo do powiedzenia. Pan Wójt powiedział, że w tej sprawie chodzi  gównie o pieniądze.  

Pan Andrzej Zgud reprezentujący Stowarzyszenie „Bliżej Ludzi” w Darłowie 
przytaknął i podziękował Panu Wójtowi za wypowiedź i następnie zapytał kiedy najwcześniej 
mogą zapaść jakieś decyzje, żeby z Radą to skonsultować i spotkać się z przedstawicielami 
Komisji, żeby porozmawiać właśnie na jakich zasadach byłoby najlepiej i najwygodniej dla 
Gminy i również i dla miasta, żeby wybrać ten konsensus wybrać taki jak najbardziej 
odpowiedni. Jeżeli to miało by to być na zasadzie dzierżawnej, to jakie kwoty dzierżawa 
powoduje, a jeżeli miałoby to być na zasadzie przekazania budynku, to za jaką kwotę ten 
budynek zostałby przekazany i ile Gmina jest w stanie partycypować w kosztach budowy tej 
windy, no bo to nie są  tylko koszty budowy windy bo są też koszty inne pośrednie. Mówca 
powiedział, że należy konkretnie zastanowić się jakie to będą koszty jakiego rzędu i kto, co 
ma dać na to. Czy wystarczy właśnie sto tysięcy? Pan Andrzej Zgut powiedział, że Burmistrz 
ma dać sto tysięcy i to ma być przygotowane i ich to nie interesuje, a wina Wójta. mówca 
powiedział, że właśnie o to chodzi, czy to wystarczy i dlatego prosiłby o rozmowę, żeby 
rozmawiać na ten temat. Mówca powiedział, że jest okres wyborczy i właśnie dla 
mieszkańców to jest jedyna szansa na to, żeby coś zrealizować, bo może wówczas politycy, 
samorządowcy jednak pomyślą o tym, żeby szły konkretne decyzje czy jest nas stać na ten 
oddział, czy nie, bo po co obiecywać coś tylko po to, żeby co głosy, no bo może tak a może 
później rzeczywiście. Mówca powiedział, że przeprasza, że ta mówi, ale Centrum 
Kongresowe jest w Darłowie budowane za siedem i pół miliona złotych i też jest pytanie czy 
jest ono na przykład potrzebne niż ten oddział szpitalny. Mówca powiedział, że dlatego 
mieszkańcy chcieli tez wiedzieć jeśli Gmina się ustosunkuje do tego i podejmie jakąś uchwałę 
konkretną odnośnie tego oddziału czy kwoty remontu tego oddziału to chcą to wszystko 
wiedzieć, żeby oni również mogli wymagać od ich włodarzy Miasta Darłowa, żeby 
przeznaczono pieniądze nie sto tysięcy a może pięćset tysięcy i wiedzą, że za pół roku będzie 
to realizowane.   

Pan Andrzej Krawczyk Mieszkaniec Darłowa powiedział, że chciałby się odnieść 
do tego, co powiedział Pan Krzyżanowski na temat tego, że Klub Radnych tym się zajmie. 
Mówca powiedział, że wydaje mu się, że teraz będą wybory … 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wchodząc w słowo powiedział, 
żeby dać sobie już spokój z tymi klubami. Pan Wójt wskazują na Pana Andrzeja Zgud 
powiedział, że mu się podoba jego wypowiedź, ponieważ wypowiedź jest konkretna                        
i chciałby to kontynuować. Pan Wójt do Pana Krawczyka powiedział, że Pan Krawczyk jest 
zdrowy to może sobie poczekać.  

Pan Andrzej Krawczyk Mieszkaniec Darłowa powiedział, że chciałby się 
wypowiedzieć. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie bo chciał 
skończyć, bo znowu minie czas, a bardzo konstruktywnie przedmówca podszedł do sprawy. 
Pan Wójt powiedział do Pana Krawczyka że go nie zna i mówi to wprost. Następnie Pan Wójt 
odnośnie wypowiedzi Pana Andrzeja Zgud powiedział, że bardzo mu się wypowiedź podoba 
ponieważ to jak przedstawia sprawę jest merytoryczne i konkretne. Pan Wójt powiedział, że 
miedzy innymi te rozmowy, które były tutaj sprowadzają się do tego, żeby nie mówiono przez 
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samorząd Miasta Darłowo i Starostwa, że to nie jest ich obiekt w związku z czym nie mają 
prawa dać tam pieniążków. Pan Wójt powiedział, że on postawił sprawę jasno i nawet nie 
konsultował z Radą, chociaż rozmawialiśmy kiedyś na ten temat, że może nawet jutro czy na 
wczoraj, że tym właścicielem tego obiektu może być od jutra czy wczoraj Miasto Darłowo 
czy Starostwo i nie będzie żadnych przeszkód formalnych żeby tą sprawą się zająć. Pan Wójt 
powiedział, że dlatego też domaga się potwierdzenia tego na piśmie a nie tylko mówić, bo 
czas mija. Pan Wójt powiedział, że określili sobie termin, żeby to przelać na papier, żeby to 
było zobowiązanie. Pan Wójt powiedział, że jeśli jest przeszkoda formalna dotycząca tytułu 
własności tego budynku to wie, że tutaj i czuje to, czy to Klub taki czy inny, że się zgodzą to 
na to, żeby było współwłaścicielem miasto i to nawet w relacjach, ze Gminy dwie trzecie                
a wy jedna trzecia i powiat w jakiejś części, bo powiązane są te sprawy formalne                     
z funkcjonowaniem, bo to jest jego zadanie opieka zdrowotna. Pan Wójt powiedział, że 
dlatego w końcu nie wie, bo oni mieli jeszcze ze sobą porozmawiać, a co Pan Starosta 
przywiózł nie wie, bo nie było czasu. Pan Wójt powiedział, że w przyszłym tygodniu będzie 
domagał się spotkania formalnego i nawet przyniesie propozycje tego porozumienia na 
piśmie. Pan Wójt powiedział, że tego się nie obawia, bo o nim mogą mówić różnie, ale dla nie 
go sprawa jest najważniejsza i nie można dopuścić do tego co chciano zrobić przed rokiem 
2000, że obiekt chciano sprzedać w prywatne ręce, który by stanowił część hotelową, 
wypoczynkową i inną. Pan Wójt powiedział, że rozmawia też z lekarzami tymi, którzy 
świadczą tez podstawową opiekę zdrowotną, bo ten obiekt składa się z dwóch części – tej 
wysokiej i tej niskiej. Pan Wójt powiedział, że oni nieźle zarabiają bo zna trochę tych spraw.  
Pan Wójt powiedział, że ta spółka z Panem Decem żeby też, bo oni mają obowiązek 
remontować i dostosować do tych warunków. Pan Wójt powiedział, że można porozmawiać              
i niech to będzie ich własność, tylko to co oni mówią i jeszcze za jaką cenę i jeszcze jakie 
wymagania to Wójt mówił do doktora, że będą się leczyć tam wzajemnie ale na cyfry. Pan 
Wójt powiedział, że to musi być poważna oferta bo już się niektórzy przekonali, że mieli 
gabinety gdzieś porozrzucane a jednak najlepsze miejsce jest tu. Pan Wójt powiedział, że to 
dla wszystkich służy i nie ma co rozróżniać i wykorzystać trzeba tą szansę. Pan Wójt 
powiedział, że trzy samorządy i według niego są władne zrobić sprawy techniczne 
przystosowawcze i w końcu sprawę załatwić.  

Pan Andrzej Zgud reprezentujący Stowarzyszenie „Bliżej Ludzi” w Darłowie 
zapytał jaki realny czas jest na przygotowanie tego projektu z Pana Wójta strony razem                        
z Radą? Mówca powiedział, że chodzi o przygotowanie propozycji.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że półtora miliona 
choćbyśmy tu chcieli nawet tych wiatraków postawili jeszcze trochę to może byśmy to 
przeskoczyli to wszystko, ale na dzisiaj jesteśmy władni według jego szacunków tutaj włożyć 
w granicach trzysta tysięcy złotych z naszych środków własnych i tu zrobić ten dojazd, 
dojście i elewację, bo tez do takiego budynku szkaradnego iść to nawet człowiek zdrowy jak 
się na to popatrzy to wszystko to może się rozchorować. Pan Wójt powiedział, że tak jak 
zrobił ten gościu aptekę, zrobił i można było znaleźć. Pan Wójt powiedział, że można znaleźć 
też kogoś innego tutaj do tych spraw, ale Gmina nie jest tutaj silna i władna, żeby to zrobić, 
ale my nie odpuszczamy tematu bo już szereg błędów zrobiliśmy i to nie potrzebnie.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Janowi Małeckiemu.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że na początku kadencji 
słyszał bardzo dużo jak to będzie świetnie w Szpitalu Powiatowym w Sławnie, a jak jest to 
wiemy, tak jak w całej służbie zdrowia w Polsce. Jedyna chyba co prawda jest taka, ze zabrali 
te łóżka z Darłowa i to chyba dobrze zrobili, bo one by się tu popsuły, zniszczyły czy 
zaśniedziały i to jedyna ich zasługa. Pan Jan Małecki powiedział, że pytanie jedno jest 
podstawowe: Kto za to wszystko zapłaci? Pan Jan Małecki powiedział, że na razie to tylko 
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słyszy, że sto tysięcy da Miasto, sto tysięcy – powiat lub sto pięćdziesiąt i co dalej? Pan radny 
powiedział, że to jest nasz budynek i my mamy wszystko, a słyszy od roku, że milion trzysta 
winda lub siedemset winda i to nie jest koniec jeszcze tego całego szpitala. Pan Jan Małecki 
powiedział, że najpierw to by nie robił drogi i chodników, bo to się na końcu robi, a najpierw 
to trzeba zrobić budynek, żeby tam powstał szpital i tam trzeba wyliczyć ile potrzeba 
pieniędzy na to. Pan Jan Małecki zapytał czy da nam Fundusz Zdrowia? Naste mnie 
powiedział, że w to nie wierzy i proponuje nie łudzić się tym, że my tu pieniądze z zewnątrz 
dostaniemy. Pan Jan Małecki powiedział, że się zgadza tutaj z Panem Wójtem, że niektórzy 
traktują to jako wyborcze sprawy. Pan Jan Małecki powiedział, że pieniądze zagwarantować 
trzeba, a tych pieniędzy … Pan Jan Małecki powiedział, że nie wie czy się tutaj koledzy 
zgodzą na top żeby wszystkie pieniądze wyłożyli na szpital w Darłowie. Pan Jan Małecki 
powiedział, że Szpital był i nikt nie chciał go utrzymać. Mówca zapytał dlaczego wszyscy się 
tak szybko go pozbawili?  Pan Radny powiedział, że miało być lepiej, że wszystko do Sławna 
poszło, a przecież był ten oddział. Pan Radny powiedział, że nie widzi teraz, żeby tą budowę 
zaczynać.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Krawczykowi Mieszkańcowi Darłowa.  

Pan Krawczyk Mieszkaniec Darłowa powiedział, że Pan Krzyżanowski taki bardzo 
fajny pomysł mówił, że będzie. mówca powiedział, że w mocy teraz Radnych jest żeby 
właśnie taką inicjatywę z ich strony, bo tam jest inicjatywa społeczna, a radni są potężna masą 
i jako Klub Radnych biorący jako priorytet, że sprawa szpitala jest najważniejsza i w tym 
temacie to co mówił Pan Janek Małecki o kosztach, że dlaczego wy macie generować, a może 
wszyscy uczciwie. Mówca powiedział, że tu jest naprawdę wspaniały pomysł, który można 
zrealizować, jeżeli wszyscy będą w jakiś sposób właściwie na to napierać. Mówca 
powiedział, że o te terminy to Radni powinny pytać bo temat je tu teraz najważniejszy i kto 
jest teraz z centrum tych wszystkich, którzy maja dobra wolę rozwiązać ten problem i tylko 
nikt nie chce dać kasy. Mówca powiedział, że tutaj zaraz będzie odzwierciedlenie kto chce 
rzeczywiście pomóc, kto nie chce, kto udaje, kto lubi Gminę i nie musi Pan Wójt pytać 
Starostę. Mówca powiedział, że to Radni naprawdę mogą usiąść i szybciutko zacząć 
realizować ten wspaniały pomysł, który latami się ciągnie.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że można sobie 
rozmawiać na okrągło, ale chciał parę cyfr podać. Pan Wójt powiedział, że na dzień końca 
grudnia ubiegłego roku Szpital w Sławnie miał zobowiązania prawie 11,5 miliona złotych i na 
to się składają kredyty 9,2 mln zł, i zobowiązania wobec dostawców prawie 2 miliony 
złotych. Pan Wójt powiedział, że ten kontrakt, który oni przerabiają to jest w granicach 
niecałych 16 milionów złotych. Natomiast koszty jakie tu zrobiły się za tamten rok to prawie 
19 milionów złotych. Pan Wójt powiedział, że uważa, że wszyscy jesteśmy zgodni ZA tylko 
skąd te pieniądze. Pan Wójt powiedział, że według niego jak Szpital może nam tu pomóc, bo 
jako w kontrakcie może dopisać to wszystko, ale na finansowe sprawy szpitala tutaj liczyć nie 
można. Pan Wójt powiedział, że jedynie tutaj można liczyć na Powiat, ale tu Miasto i my 
powinniśmy jednym głosem mówić i tutaj te stanowiska nawet na dokumentach oprzeć bo 
czas mija.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że musi  być na sali pewna 
szczerość wypowiedzi i ta szczerość jest jakby zawsze gdzieś ukryta i musi  bardzo uważnie 
słuchać co człowiek mów, bo czy to Pan Starosta się wypowiadał, czy Pan Burmistrz bo był 
swego czasu, czy dzisiaj Pan Wójt i nie ma tak do końca tej szczerości i cały czas ma w ogóle 
wątpliwości na ile te deklaracje wszystkie w ogóle są szczere. Pan Jan Górski powiedział, że 
jest nie za Szpitalem, ale jest za dobrym Ośrodkiem Zdrowia w Darłowie. Pan Jan Górski 
powiedział, że natomiast jeśli chodzi o sprawy Ratunkowe to on ma zastrzeżone, żeby 
czasami ktoś w czasie zawału nie zawiózł go do Darłowa, bo tam nikt go nie uratuje, bo tam 
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nie ma i nigdy nie będzie aparatury na szczeblu ratunku życia ludzkiego. Pan Jan Górski 
powiedział, że natomiast można stworzyć jakąś formę bliskiego Szpitala, że ktoś będzie mógł 
być zaopatrzony leczniczo. Pan Jan Górski powiedział, że te gry, które tu Pan Andrzej już 
wrócił uwagę, że się odbywają już od paru lat to musimy praktyczni przeskoczyć. Mówca 
powiedział, że ma nadzieję, że w tym roku to przeskoczymy. Druga sprawa, na którą mimo 
wszystko chciałby uzyskać dzisiaj na sakli wyjaśnienie ze strony Rady to jest to, że Pan Wójt 
wobec Radnych bardzo często używa takiego pojęcia jak fundusz wiatrakowy. Mówca 
powiedział, że rozmawiał z nim osobiście, żeby nie nadużywał tej formy, gdyż ni wolno                      
w polskim prawie finansowym używać nazwy funduszy, które mogą funkcjonować i nie mają 
zaczepienia prawnego. Pan Jan Górski powiedział, że teraz Pan Wójt użył dzisiaj słów 
fundusz u obywatelskiego. Pan Jan Górski powiedział, że to ciekawa forma a następnie 
powiedział, że wie, że on to ściągnął z tak zwanej propozycji funduszy budżetu 
obywatelskich. Pan Jan Górski powiedział do Pana Wójta, że jeśli Pan Wójt tak stawia sprawę 
to będzie żądał i wykładni prawnej i doprowadzi do wyjaśnienia prawnego tej sytuacji. Pan 
Jan Górski powiedział, że jeśli budżet obywatelski to proporcjonalny w całej Gminie, bo 
łamiemy już prawo w podstawach w tym momencie, bo to co się zdarzyło jak na spotkaniu, 
które się obyło ostatnio w Dobiesławiu, gdzie ludzie dzielą coś niezgodnego z prawem będzie 
podważone bo nie może być takiej sytuacji tak jak fundusz sołecki, który jest jedynym 
zapisanym funduszem, gdzie proporcjonalnie obdarowujemy obywateli, to więc jeśli chcemy 
stworzyć budżet obywatelski, czyli przeznaczyć jakąś część budżetu do rozdysponowania 
przez obywateli to musimy to czynić proporcjonalnie bo inaczej osiągniemy stan krzywdy 
ludzkiej. Mówca podał za przykład Wiekowo, które jest otoczone wiatrakami i nie może 
uczestniczyć w podziale tego tortu obywatelskiego. Mówca powiedział, że będzie apelował 
do Pana Wójta i do Pana Radcy Prawnego o wykładnię prawną takich działań i nie popuści 
tego absolutnie. Mówca powiedział, że uważa, że to jest niegodne tworzyć takie konflikty 
między ludźmi, bo w tej chwili już społeczności się obostrzają i wtedy ludzie się zaatakują do 
gardła. Mówca powiedział, że chyba o to Panu Wójtowi chodzi.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie będzie 
polemizował. Pan Wójt odniósł się jeszcze do wypowiedzi Pana Przedmówcy w sprawie 
szpitala i powiedział, że nawet nie czekając na te różne rzeczy, ze podpiszą ze Starostą, czy 
Burmistrzem, ale my jako Gmina przystąpimy do roboty, zwłaszcza do drogi i będziemy 
szukali pieniędzy na elewację i też będziemy szukali na windę. Pan Wójt powiedział, że 
oczywiście nie mamy dzisiaj tych środków i nawet nie możemy mieć i zobaczymy czy nasi 
sąsiedzi tzn. Miasto konkretnie przystąpi do zgody. Pan Wójt powiedział, że nie napuszcza, 
ale nie znalazł w budżecie Miasta ani słowa, że sto tysięcy jest na ten szpital, nie znalazł tez 
tych stu pięćdziesięciu tysięcy złotych dla strażaków. Pan Wójt powiedział, że dobrze, że są 
deklaracje. Pan Wójt uważa, że szczególnie miastu tutaj powinno zależeć na tym, żeby to 
było, bo Gmina nasza, która dzieli się na część wschodnią, która jest blisko Sławna i tam 
podjechać do Sławna do szpitala nie ma problemu, a tu znowu część zachodnia ma bliżej do 
Sianowa i do Koszalina i tu jest taka rzecz. Pan Wójt powiedział wprost, że cudów się już nie 
zrobi ale pierwszy kontakt z fachowcami to sam był i widział jak uratował. Pan Wójt 
powiedział, że tak samo odnośnie pogotowia tutaj, to już się w głowie nie mieści, że taką 
dziedzinę można puścić sobie na wolny rynek żeby sprawa się sama załatwiała.    

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że to nie 
jest wina powiatu.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nic nie będzie tu 
mówił ani osądzał.  

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że dobrze 
byłoby tu zaprosić Pana Burmistrza i Pana Starostę i niech oni się określą czy oni chcą pomóc 
w tym temacie tego szpitala, bo faktycznie my wiecznie tylko łożymy w ten budynek a oni 
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tam się zawsze wymijają i korzystają w większości mieszkańcy Darłowa a my mamy nawet 
problemy z rejestracją. Pan radny powiedział, żeby oni tu przyszli i powiedzieli ile dadzą, 
żeby się określili.   

Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy Darłowo powiedziała, że trzeba zrobić 
najpierw spotkanie robocze z Radnymi.  

Pan Mirosław Gałuszkiewicz Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że tak nie 
może być, ze Gmina zawsze jest be a reszta jest cacy.  

Pan Andrzej Zgud reprezentujący Stowarzyszenie „Bliżej Ludzi” w Darłowie 
powiedział, że chodzi o to, żeby uciąć te wszystkie spekulacje, przepychanki czy ktoś nie dał 
na windę i przygotować konkretny projekt uchwały ile miałoby kosztować przekazanie 
budynku i ile miasto chciałoby zapłacić za przekazanie budynku, bądź jaką kwotę Gmina jest 
w stanie zabezpieczyć na przygotowanie tego oddziału a ile jest w stanie przygotować Miasto 
i jeżeli na przykład Gmina przeznaczy większą kwotę, to wtedy jaka kwota dzierżawy, czyli 
ile Miasto czy Szpital będzie musiał zapłacić Gminie za użytkowanie budynku. Mówca 
powiedział, że to są bardzo proste rzeczy.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to jest tak 
ukształtowane, że jak dzieliliśmy się na Gminę Miejską i Wiejską to była propozycja jeden do 
trzech, że jedną część gmina a dwie części miasto. Ta dzielono na dwa samorządy i Pan Wójt 
powiedział, że może nie jest to idealne jakieś to kryterium, ale uważa, że tak powinno być 
dalej usankcjonowane i przyjęte do realizacji.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że może być też tak, że 
Gmina i Powiat połowa, a połowa Miasto.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że trzeba tak konkretnie 
rozmawiać.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał 
Radnym o składaniu oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 30 kwietnia 2014 
roku. Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że formularze oświadczeń 
majątkowych znajdują się u Państwa Radnych w skrytkach.   
 
Ad. 33. 

Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XLVI Sesji VI kadencji 

Rady Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1603 w dniu 28 marca 2014 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 66 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się jeden plik zapisany na płycie DVD. 
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